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دفاع مقدس و سالتحصيلى 
  سى ويكم شهريورماه سال 1359ساعت 
14هواپيماهــاى متجاوز عراقــى 10پايگاه 
هوايى كشــور را مورد تهاجــم خود قرار 
دادند و بدين ترتيب جنگ تحميلى 8 ساله 
به طوررسمى عليه كشورمان و انقلاب نوپاى 

اسلامى آغاز شد...

 2021 ســـپتامبر    23   1443 صفـــر   16   1400 مهرمـــاه   1 پنجشـــنبه  
تومـــان   5000 روزنامـــه    صفحــــــــــــه   8   4135 شـــماره  هفدهـــم   ســـال 
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واكسيناسيون 
در تالار قرآن 24 
ساعته شد

تيم مذاكره كننده 
ايران 
از چه كسانى 
تشكيل مى شود؟

بودجه هاى نفتى 
بايد مرزبندى 
مشخص داشته 
باشند

| t.me/hamedanpayam     كانال خبرى                  در تلگرامtelegram.me/bazarehamedan     كانال نيازمندى هاى روزنامه در تلگرام

شهردار جديد ملاير معرفى شد
2

پيام تاريخ، تمدن و فرهنگ مادستان

www.HamedanPayam.com زن# من _ ماسك _ مى زنم

تبريك و تهنيت
 جنـاب آقــاي

دكتر مجيد يوسفى نويد

ميلاد فضليان

انتخاب شايسته جنابعالى به عنوان 
شهردار محترم شهر نهاوند 

ــد  ــم، امي ــى نماي ــرض م ــك ع را تبري
اســت كــه حضــور شــما در ايــن 
و  نشــاط  بخــش  نويــد  مســئوليت 
ــد  ــهر نهاون ــش ش ــش از پي ــرك بي تح
ــان  ــزد من ــاه اي ــد. در پن ــد ش خواه

موفــق و مويــد باشــيد. 

دكتر م
كانال خبرى                

 در تلگرام
@HAMEDANPAYAM@HAMEDANPAYAM

همراهتان هستيم

مديركل ارشاد در جمع خبرنگاران:

همدان صاحب 
موزه چاپ مى شود
■ بزودى وزير ارشاد به استان خودش مى آيد

امروز زنگ شكوفه ها در 19 نقطه استان به صدا در مى  آيد 

35 هزاركلاس اولى در مدرسه مجازى

درس خواندن دانش آموزان در پشت بام مسجد در استان همدان سال گذشته خبرساز شد/عكس: عبدالرحمن رأفتى

مديركل ارتباطات وفناورى 
اطلاعات استان:

مناطق محروم 
از اينتـرنت 
تلويزيون تماشا كنند!
■ دهيار چاله كند: فقط چند روز 
كيفيت اينترنت بهتر شد
■ مشكل اينترنت بسيارى از 
روستاها هنوز حل نشده است

جواز پاس 
براى ليگ يك گرفته نشد

8

7

شت
ددا

تأكيد دوبارهيا
 1- بــا آنكــه قريــب 50 روز از آغــاز 
بــه كار دولــت ســيزدهم گذشــته اســت، امــا 
ــا  ــات ب ــر انتصاب ــن دولــت درگي ــان اي همچن
ــردم  ــه م ــده ب ــده داده ش ــاخص هاى وع ش

اســت.
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يـادداشت

كوتاه از استان

خبـرخبـر
 khabar@hamedanpayam.com

شنيده هـا

 shenide@hamedanpayam.com

خبر

تأكيد دوباره
1- با آنكه قريب 50 روز از آغاز به كار دولت ســيزدهم گذشــته 
است، اما همچنان اين دولت درگير انتصابات با شاخص هاى وعده داده 

شده به مردم است.
هرچند انتصاب وزرا انجام شده، اما انتصاباتى كه بايد توسط وزرا انجام 
شود يا برخى انتصابات كه رئيس جمهورى انجام مى دهد، روند كندى 

دارد.
2- مى گوينــد معــاون رئيس جمهــورى و رئيس ســازمان حفاظت 
محيط زيســت با پايان يافتن دولت دوازدهم ديگر در اين سازمان مهم 
حضور نيافته و به نوعى محيط زيســت كه بســيار اهميت دارد در اين 

مدت بى مدير بوده است.
محيط زيست با شرايطى كه كشــور يافته و بى اهميتى زيادى كه به آن 
شده اســت، از سازمان هايى است كه نياز است هرچه سريع تر مسئول 
آن در دولت مشخص شده و سياست هاى حفاظتى دولت در اين حوزه 

را پيش ببرد.
3- جداى از سازمان حفاظت محيط زيست، هنوز سياست روشنى درباره 
مديريت جايگاه هاى مهمى چون بانك مركزى و دبيرخانه شوراى عالى 
امنيت ملى كه هر دو بايد توســط رئيس جمهورى تعيين تكليف شوند، 

مشاهده نمى شود.
در حالى كه هر دو اين جايگاه ها نيازمند حساسيت در گزينش مسئول و 

انجام روند تغييرات هستند.
4- در كنــار انتصابات ملى كه رئيس جمهــورى و هيأت دولت در آن 
مســئوليت دارند، آنچه براى مردم اســتان ها اهميــت دارد، انتصاب 

استانداران به پيشنهاد وزارت كشور و رأى اعتماد هيأت دولت است.
در واقع اين انتصاب، تأثيرگذارترين انتصاب در استان ها بر زندگى مردم 
و همچنين توفيق يا شكست دولت در استان هاست و به همين دليل با 

حساسيت بسيارى از سوى مردم پيگيرى مى شود.
5- درباره شــاخص هاى انتصابات ايــن دولت تاكنون فقط كلى گويى 
شــده و كمتر به تمامى شــاخص ها پرداخته شــده اســت، اما اكنون 
رئيس جمهورى در هيأت دولت تأكيدى دوباره بر شــاخص ها داشته 
و شــاخص هاى جديدى را نيز كه تصور مى شد در اين دولت چندان 
اهميت ندارد را مطرح كرده و تكليف را براى بسيارى روشن كرده است. 
6-  رئيس جمهورى در جلســه هيأت دولت گفته است؛" در انتصابات 
مديران، شاخص هاى اعلام شده دولت سيزدهم مبنى بر شايسته گزينى 
مدنظر قرارگيرد. خيلى مهم است كه مردم ببينند آيا آن شاخص هايى كه 
در دولت تعيين شده در انتصاب ها لحاظ مى شود يا خير. مردم و جوانان، 
در فضاى حقيقى و مجازى نظاره گر هستند تا ببينند كسانى كه انتخاب 
مى شوند با اين شاخص ها همخوانى دارند يا نه؟ آنجايى كه همخوانى 
دارد مورد اســتقبال قرار مى گيرد و آنجاهايى كه احياناً مورد پرســش 
هســت، طبيعتاً ابهام ايجاد مى شــود. تأكيد دارم حتماً از بازنشستگان 
اســتفاده نشود، چون خلاف قانون است. مسئولان دولتى بايد به قانون 
منع به كارگيرى بازنشســتگان در دستگاه هاى دولتى پايبند باشند. بايد 
سطح سنى مديران را پايين بياوريم. هر چه از جوان ترها استفاده شود و 

به آنها ميدان داده شود، مناسب تر است."
7- با اين سخنان تكليف منصوب كنندگان و هيأت هاى انتصاب روشن 
اســت آنها بايد در انتصاب خود شــاخص هاى مهم شايســته گزينى، 
كاربلدى، استقبال مردم، استفاده نكردن از بازنشستگان و ميدان دادن به 
جوانان را حتماً بايد لحاظ كنند و اين بايدى اســت كه رئيس جمهورى 

از آنها مطالبه كرده است.
در هيأت دولت رئيس جمهورى وظايف ديگــرى نيز براى دولتمردان 
برشــمرده كه نظارت ويژه وزيران به نحوه خدمات دهى دســتگاه هاى 
دولتى به ارباب رجوع و كار جهادى براى حل مشكلات از اهم آنهاست.
حال انتظار مى رود با اين تأكيدات مجدد، كشــور به ســمت اعتماد به 
جوانان و حل مشكلات با كار جهادى حركت كرده و اميد مردم به آينده 

بيشتر از گذشته شود.

بخشى از تجهيزات موردنياز بيمارستان هاى كبودراهنگ 
و بهار تأمين شد

 نماينده مردم بهار و كبودراهنگ در مجلس شوراى اسلامى با تأكيد بر ضرورت توزيع 
عادلانه امكانات و اعتبارات در اســتان از نهايى شدن تأمين برخى از تجهيزات موردنياز 

2بيمارستان حوزه انتخابيه خود در بهار و كبودراهنگ خبر داد.
فتح ا...توســلى در گفت وگو با ايرنا، گفت: اين ملزومات پزشــكى از جمله 2دســتگاه 

لاپاراسكوپى است كه حدود 14ميليارد تومان ارزش دارد.
وى افزود: بيمارســتان هاى امام رضا(ع) و آيــت ا... بهارى كمبودهايى به لحاظ تجهيزات 
داشــتند و برخى از تجهيزات واقعاً مهم و حياتى هســتند، بنابراين از ابتداى مســئوليت 

نمايندگــى تهيه آنها از وزارت بهداشــت را پيگيرى كرديم و خوشــبختانه با همكارى 
وزيربهداشــت اين تجهيزات از منابع وزارت بهداشت تأمين شد و درحال پيگيرى براى 
دريافت دستگاه«سى.تى.اسكن» براى بهار و MRI براى كبودراهنگ هستم و مكاتباتى در 

اين زمينه با وزارت بهداشت انجام شده و وزير نيز دستور مساعدت صادر كرده است.
توسلى بيان كرد: اين پيگيرى ها در زمان وزير سابق آغاز و به تازگى در سفر وزيربهداشت 
به همدان موضوع در دســتور كار قرارگرفت و مقرر شد اين تجهيزات از محل اعتبارات 

وزارتخانه تأمين شود.
نماينده مردم بهار و كبودراهنگ گفت: برخى از تجهيزات در انبار وزارت بهداشت موجود 
است و مسئولان اســتان بايد براى تحويل آنها اقدام كنند و برخى ديگر از دستگاه ها نيز 

بايد خريدارى شوند.

توسلى توزيع عادلانه امكانات در استان را ضرورى دانست و افزود: به فرموده رهبرمعظم 
انقلاب هرگونه اقدامى بايد پيوست عدالت داشته باشد و در استان همدان نيز اين موضوع 
بايد به نحواحســن اجرا شود. وى بيان كرد: توسعه متوازن يك ضرورت ملى و منطقه اى  
است و كبودراهنگ و بهار نيز بايد پا به پاى ديگر شهرستان ها پيشرفت كنند و كارخانه ها، 
صنايع و ديگر امكانات به صورت متوازن بين مناطق مختلف اســتان توزيع شود. توزيع 
نامتوازن در نهايت به ايجاد شكاف اجتماعى منجر مى شود و مسئولان موظفند تمام تلاش 

خود را در راستاى ايجاد همبستگى ملى به كارگيرند.
عضو كميســيون اقتصادى مجلس شــوراى اســلامى گفت: در برخى از مناطق اســتان 
كارخانه هاى چندهزار ميلياردى احداث مى شــود و حتماً لازم و ضرورى اســت و مايه 

خرسندى است، اما در شهرستان كبودراهنگ پروژه ملى مهمى را شاهد نبوديم.

اتكا به خدا، شجاعت و صبر
 رمز پيروزى ما در دفاع مقدس بود

 نماينده ولى  فقيه در اســتان گفت: اتكا به خدا، شــجاعت و صبر، 
رمز پيروزى ما در دفاع مقدس بود و بايد اين عوامل بازخوانى شود.

حجت الاســلام والمســلمين حبيب ا... شــعبانى موثقى در مراســم 
تجديدعهد و پيمان نيروهاى مســلح استان، بيان كرد: يكى از مسائلى 
كه در هفته دفاع مقدس بايد به آن تأكيدشــود، بازخوانى دفاع مقدس 
اســت. اين گنجينه عظيم و عوامل موفقيت آن بايد بازخوانى شود و 
توضيح داده شود كه چگونه ملتى كه هنوز به انسجام نرسيده و دچار 

جنگ داخلى بود در برابر حمله 50 كشور، پيروز شد؟
وى بــا بيان اينكه در رأس همه عوامــل و عناصر موفقيت ما اتكا به 
پــروردگار بود، بيان كرد: آنچه ملت مظلوم ايران را ســربلند كرد اين 
بود كه همه مجاهــدان به پروردگار عالم اتكا داشــتند. ما در دوران 
دفاع مقدس معتقد به خدايى بوديم كه فرعون را در نيل غرق كرده بود، 
خدايى را در جبهه مى ديديم كه آتش را بر ابراهيم  گلستان كرد و اگر 
يك جامعه دينى اعتماد به پروردگار داشته باشد مى تواند پيروز شود.

 شعبانى موثقى با اشاره به اينكه مسأله ديگرى كه در دفاع مقدس وجود 
داشــت شــجاعت بود، افزود: ترس از ابرقدرت و اعتماد به شرق و 
غرب نبود و ما اعتقاد داشــتيم كه خدا خرمشهر را آزاد كرد. هيچ گاه 
نگاهمان به كشــورهاى ديگر براى دريافت تسليحات نبود و  امروز 

به اندازه اى پيشرفت كرديم كه هيچ كس جرأت حمله به ما را ندارد.
امام جمعه همدان بيان كرد: موضوع بعدى اين بود كه ما اخلاق محور 
جنگيديم و حتى در برابر دشمن، اخلاقيات را حفظ كرديم. فرمانده و 
سربازان ما به دنبال پست بالاتر نبودند و همه براى خدا مى جنگيدند و 

الان نيز، لازم است مسئولانم به دنبال منافع شخصى نباشند.

توقيف خودرو هاى حامل كالاى قاچاق 
در همدان

 جانشين انتظامى استان همدان از توقيف 3 دستگاه خودروى حامل 
كالاى خارجى قاچاق و كشــف هــزار و 260كيلوگرم موادخوراكى 

خارجى قاچاق به ارزش 2ميليارد ريال خبر داد.
رضــا زارعى در گفت وگو بــا فارس، گفت: مأمــوران پليس امنيت 
اقتصادى اســتان با تشديد اقدامات كنترلى و حين كنترل خودروهاى 
عبورى در محورهاى مواصلاتى، به 3دستگاه خودروى سوارى كه با 
سرعت زياد و حركات مخاطره آميز درحال تردد بودند، مشكوك شده 

و به آنها دستور ايست دادند.
وى افزود: با شــگردهاى خاص پليســى اين خودروها متوقف و در 
بازرســى از آنها،  هزار و 260 كيلوگرم موادخوراكى خارجى و قاچاق 
كشف شد. جانشــين انتظامى استان همدان بيان كرد: ارزش كالاهاى 
كشــف شده براساس نظر كارشناسان، 2ميليارد ريال برآورد شده و 4
متهم در اين خصوص با تشكيل پرونده به مراجع قضائى معرفى شدند.

توزيع 100هزار پرس غذا در روز اربعين 
بين نيازمندان همدان

 به همت ســتاد مردمى خدمتگزاران اربعين اســتان همدان امسال 
100هزار پرس غذاى گرم در بين نيازمندان استان توزيع مى شود.

رئيس ستادمردمى خدمتگزاران اربعين همدان با بيان اينكه اين خادمى 
به واســطه شهداى گرانقدر به ما هديه شــده است، گفت: اين خانه، 

كوچك و بزرگ نمى شناسد، بلكه به خلوص نيت ها نگاه مى كند.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، سيد رضا موسوى با اشاره به اينكه 
زنجيره اتصال ايســتگاه هاى صلواتى بايد تا برطرف شدن همه گيرى 
كرونا و امكان ســفر اربعين حفظ شــود، بيان كرد: اربعين در استان 

همدان با كمترين امكانات هم شده بايد زنده نگه داشته شود.

ابلاغى براى كلاس هاى حضورى 
دانشجويان نداريم

 رئيس دانشگاه بوعلى سيناى همدان از وضعيت نامعلوم بازگشايى 
دانشگاه ها و حضورى شدن امتحانات دانشجويان خبر داد.

يعقوب محمدى فر در گفت وگو با همدان آنلاين، گفت: در حال حاضر 
هيچ ابلاغيه اى مبنى بر حضورى شدن كلاس ها و امتحانات دانشجويان 
به دســت ما نرسيده است. وى افزود: تصميم گيرى و ابلاغ حضورى 

شدن دانشگاه ها برعهده ستادملى كرونا است.
محمدى با بيان اينكه اولويت حضورى شــدن دانشــگاه ها با مقاطع 
كارشناسى ارشد و دكترى است، بيان كرد: اميدواريم كه با واكسيناسيون 

كامل دانشجويان، روند تحصيلى مانند سابق حضورى شود.
وى در پايــان گفــت: در حال حاضر اولويت براى حضورى شــدن 

كلاس هاست و امتحانات اولويت دوم هستند

راه اندازى پيوند كبد تا 2 سال آينده
 معاون درمان دانشــگاه علوم پزشكى ابن سيناى همدان با اشاره به 
اينكه اكنون در مرحله فراهم سازى پيوند كبد هستيم از راه اندازى اين 

مركز در سال هاى آينده خبر داد.
ابراهيم جليلى در گفت وگو با همدان آنلاين، گفت: از 2 ســال گذشته 
مرحله نخســت شناسايى افراد واجد شرايط پيوند كبد را آغاز كرديم 
و ســپس با اخذ مجوز از ســوى وزارتخانه در حال حاضر در مرحله 

فراهم آورى و زيرساخت هاى لازم هستيم.

1-  وزير كشــور احمدى نژاد مسئول اصلى انتصابات وزارت  كشور 
عنوان شــده اســت. گويا مصطفى محمدنجار، وزير دفاع دولت نهم 
و وزير كشــور دولت دهم مســئول تمام انتخاب هــا و انتصاب هاى 
مهمترين وزارتخانه كابينه از نظر نيروى انســانى است. گفتنى است 
برخى معتقدند سردار وحيدى با انتخاب نجار، درحال چينش مجدد 

احمدى نژادى ها در استان هاى كشور است.
2- انتشــار صورت هــاى مالى بانك ها نكات قابل تأملــى دارد. گويا 
براســاس صورت مالــى بانك صنعــت و معدن، ايــن بانك تعداد 
قابل توجهى وام  بلند مدت قرض الحسنه براى مديران خود اعطا كرده 
كه درصورت مالى به جاى شفاف سازى نام اين مديران، از افشاى نام 
آنها خوددارى كرده اســت. گفتنى است اين تسهيلات كه به مديران 
اين بانك داده  شــده، در اقساط 20، 25 و 30ســاله و با سود يك تا 

14درصد است.
3- خريد و فروش حق رجيسترى مسافران ادامه دارد. گويا مسافرانى 
كه از ســفر خارج  به فرودگاه بازمى گردند، با درخواست برخى افراد 
براى فروش حق رجيسترى خود مواجه مى شوند. گفتنى است قيمت  
حق رجيســترى متفاوت و بين 300 هزار تا يك ميليون و 500 هزار 

تومان متغير است.
4- آراى نمايندگان بالأخره شفاف مى شود. گويا طرح شفافيت آراى 
نمايندگان در كميسيون آيين نامه داخلى قوه مقننه نهايى و به هيأت رئيسه 
ارائه شــده است. گفتنى اســت  احتمالاً نمايندگان درخواست داشته 

باشند كه اين طرح خارج از دستور و با اولويت بررسى شود.
5- كســانى كه منتظر فايزرهاى وارداتى براى واكسيناسيون هستند، 
بايــد به انتظار خود خاتمه دهند. گويا فايزرهاى وارداتى به عنوان دز 
بوستر(سوم) كادردرمان استفاده خواهد شد. گفتنى است واكسن هاى 
جانسون اند جانسون و فايزر وارداتى مجوز مصرف اضطرارى ايران 
را گرفته اند و اگر طرف خارجى به وعده هايش عمل كند، واردات آنها 

انجام خواهد شد.

 رئيس كميســيون خدمات شهرى شوراى 
اســلامى شــهر همدان بــر تشــكيل بانك 
اطلاعاتــى از اماكــن نهادها، ســازمان ها و 
مكان هاى خطرپذير سطح شهر توسط سازمان 

آتش نشانى تأكيد كرد.
به گــزارش ايســنا، على اكبر نظــرى گفت: 
درصورت تهيه بانك اطلاعاتى نقشــه شهر و 
بلوك بندى كردن، سازمان آتش نشانى در هنگام 
بحران و حوادث مى تواند ســريع تر به اهداف 

موردنظر رسيده و به وظايف خود عمل كند.
وى با تأكيد بر اهميت آموزش ضمن خدمت 
نيروهاى آتش نشــانى، بيان كــرد: بايد با به 
كارگيرى از تجربه و علم روز، افزايش ايمنى 
و كاهش خطرپذيرى در شــهرها را در برنامه 

داشته باشيم.
رئيس كميســيون خدمات شــهرى شوراى 
شهر هماهنگى لازم براى كارايى سيستم ها را 
ضرورى دانست و افزود: هماهنگى نداشتن در 
شهر ايجاد بســيارى از مشكلات مى شود كه 

بايد در اين زمينه اقداماتى داشته باشيم.
نظرى با تأكيد بر اهميــت آموزش در حوزه 
ايمنى و كاهش خطــرات، بيان كرد: آموزش 
در اين زمينه براى توانمندسازى كاركنان لازم 
اســت و نكته ديگر، آموزش شهروندان است 
كه متأسفانه در اين زمينه به آن كمتر پرداخته 

شده است.
رئيس كميسيون خدمات شهرى شوراى شهر 
همدان همچنين افزود: ســازمان آتش نشانى 

شــهردارى در اين حوزه گروه هاى هدف را 
مشــخص كرده و آموزش دهــد تا در هنگام 
بحران از آنها به عنــوان نيروى كمكى به كار 

گرفته شود.
نظرى با تأكيد بر اينكه تحقيق و پژوهش بايد 
سرلوحه كار سازمان آتش نشــانى قرارگيرد، 
بيان كرد: همچنين بايد از تجربيات و اقدامات 
كشورهاى موفق در امر بحران بهره گيرى شود .
وى توانمندسازى پرسنل در حوزه آموزش را 
حايز اهميت دانست، گفت: توجه به رفاهيات 
پرسنل بايد اولويت قرار گيرد چراكه نيروهاى 
آتش نشــانى از نظر روحى و روانى مشكلى 
نداشته و رفاهيات آنها فراهم باشد، اين موجب 
افزايش انگيزه و آرامش آنها شده و به وظايف 

خود به خوبى عمل مى كنند.
نظرى افزود: بايد از نظر مالى نيز به آنها توجه 
كنيم چراكه اين افــراد در خط مقدم حوادث 
هســتند و در زمان هاى بحران ســلامت آنها 
در خطــر اســت و نبايد نــگاه ادارى به آنها 
داشــته باشيم و لازم است از ابتدا به همكاران 
آتش نشــانى به ويژه پرســنل كه عامل دفاعى 

هستند توجه ويژه اى داشته باشيم.
يك عضو شــوراى شــهر همدان نيز در اين 
جلسه با اشــاره به عملكرد مطلوب سازمان 
آتش نشــانى در ســالجارى گفت: با حضور 
مديريت جديد، تحولات خوبى ايجاد شده كه 

جاى تقدير دارد.
على رحيمى فر بيان كرد: با توجه به عملكرد 

ســازمان آتش نشانى رضايتمندى اجتماعى از 
اين سيستم بهتر شده، كه قابل توجه است.

سرپرست سازمان آتش نشانى شهردارى همدان 
نيز در اين جلسه به ارائه گزارش عملكرد اين 
ســازمان در ســالجارى پرداخت و گفت: از 
ابتداى سال تاكنون 24هزار و  283مورد تماس 
با سازمان آتش نشانى صورت گرفته كه از اين 
تعداد هزار و 946 مورد منجر به عمليات امداد 
و نجات و تعــداد 835 مورد منجر به نجات 

شهروندان شده است.
ســيد صادق پورسينا بيان كرد: از هزار و 946

مــورد عمليات ســازمان 792 مورد عمليات 
اطفاى حريق، 998 مورد امداد و نجات و 56

مورد احتياط حريق بوده است.
وى با اشــاره بــه كمبود تجهيزات ســازمان 
آتش نشانى در حوزه عمليات امداد و نجات ، 
گفت: عمــر خودروهــاى ســازمان به ويژه 
خودروى نردبان 21ســاله اســت كه قابليت 
مطلــوب را در زمان بحران جهــت امداد و 
نجات ندارند. پورسينا با اشاره به اينكه قيمت 
خودروى نردبان در حال حاضر به 55 ميليارد 
تومان رسيده است، افزود: در دهه اخير به دليل 
تحريم ها و منابع محدود مالى تاكنون وزارت 
كشــور هيچگونه اعتباراتى را به شهردارى ها 
در اين زمينــه اختصاص نداده، كــه در اين 
زمينه ما نيز مكاتبات متعددى را جهت جذب 
اعتبارات داشته ايم، اما تاكنون اقدامى صورت 
نگرفته است.وى همچنين از استقرار اكيپ هاى 

خودرويى عملياتى سيار در نقاط مختلف شهر 
خبر داد و گفت: 156مورد استقرار خودروهاى 
اكيپ سيار در مناسبت هاى مختلف در اماكن 
حساس و پرتردد شــهر در ساعات موردنياز 
داشته ايم كه اين اكيپ ها به جاى ايستگاه هاى 
آتش نشانى استفاده مى شوند و درصورت بروز 
حوادث مى توانند با تســريع در امدادرسانى 

خدمات مطلوب ترى را ارائه دهند.
پورســينا بيان كرد: در ســالجارى 65 شــير 
اصلاح  شهر  سطح  در  آتش نشانى(هيدرانت) 
و نصب شــده است و در ســالجارى نيز تيم 

غواصى 10نفره را تشكيل داده ايم.
سرپرست سازمان آتش نشانى شهردارى همدان 
در ادامه ســخنانش ايمنى شــهر را در گروى 
تجهيز آتش نشانى دانست و گفت: خوشبختانه 
سازمان آتش نشانى شهردارى همدان در تربيت 
نيروى انسانى متخصص هيچ كمبودى ندارد، 
ولى در بحث تجهيزات آتش نشانى كمبودهايى 
داريم كه رفع آنها نيازمند اخذ منابع ملى است.
پورسينا افزود: درصورت اختصاص كمك هاى 
لازم جهت خريد تجهيزات مدرن، بســيارى 
از نگرانى هاى مديران و پرسنل آتش نشانى و 

همچنين همشهريان رفع خواهد شد.
وى در ادامه به برگزارى كلاس هاى آموزشى 
و فرهنگ ســازى در سطح شهر درخصوص 
ايمنى و بحران، بيان كرد: قبل از شيوع ويروس 
كرونا آموزش هايى را در سطح شهر داشته ايم 
متأســفانه با بروز كرونا اين آموزش ها كاهش 
يافته كه جهت جبران از طريق فضاى مجازى 
وارد شديم، اما به اندازه كلاس هاى حضورى 

موفق نبوده ايم.

 جانشــين فرمانده انتظامى استان همدان 
گفت كــه بــروز اختــلاف خانوادگى بين 
يك زوج منجر به قتــل زن جوان در منطقه 

اعتماديه شهر همدان شد.
رضا زارعــى در گفت وگو بــا ايرنا، گفت: 
بــا اعلام گزارش يــك فقره قتــل به مركز 
فوريت هاى پليســى 110، تيم ويژه بررسى 

صحنه جرم در محل حاضر و به بررسى ابعاد 
و زواياى اين موضوع پرداختند.

وى افزود: براســاس نتايج حاصله از شواهد 
و مــدارك موجود و همچنين اعترافات، مرد 
جوانى به علت اختلاف خانوادگى، همســر 
خــود را با ضربات چاقو به قتل رســانده و 
پس از قتل همسرش موضوع را به برادر خود 

اطلاع مى دهد.
جانشــين فرماندهى انتظامى اســتان همدان 
با بيان اينكه صحنــه قتل با حضور مقتول و 
عوامل و كارشناســان مربوطه بازسازى شد، 
گفت: مهمترين علت بروز اين قبيل حوادث، 

ناتوانى افراد در كنترل خشم است.
بــه گفته وى، قاتل پس از تشــكيل پرونده، 

تحويل مرجع قضائى شد.
زارعى درباره آخريــن وضعيت پرونده قتل 
شــهرك فرهنگيان نيز افزود: قاتل بلافاصله 
شناســايى و تيم هــاى پليس با اســتفاده از 
راهكارها و شگردهاى خاص سرنخ هايى به 
دســت آوردند و تلاش براى دستگيرى فرد 

قاتل همچنان ادامه دارد.

رئيس كميسيون خدمات شهرى خطاب به آتش نشانى:
بانك اطلاعات اماكن پرخطر همدان ايجاد كنيد

همدان پيام:  خبرنگار  اميرى-  ملاير-زهرا   
مجيد فرجى در آيينى با حضور مديركل دفتر 
امور شهرى و شــوراهاى استاندارى همدان ، 
امام جمعه، فرماندار، اعضاى شــوراى شهر 
و جمعــى از مديــران دســتگاه هاى اجرايى 
شهرســتان، به عنوان شــهردار جديد ملاير 

معرفى شد.
فرجى كه پيش از ايــن به عنوان معاون امور 
زيربنايى، شهرســازى و حمل و نقل شهرى 
شــهردارى ملاير فعاليت داشت، اوايل هفته 
جــارى، بــا 6 راى موافق از ســوى اعضاى 
شــوراى شهر ملاير به عنوان شهردار منتخب 

اين شهرستان به استاندارى معرفى شد. 
گفتنى اســت كه در ابتدا شوراى شهر ملاير 
بــا 5 راى موافــق غلامرضا كرمــى را براى 
تصدى شــهردارى ملاير انتخاب كرده  بودند 
كه از سوى استاندارى همدان مورد تاييد قرار 

نگرفت.
 فرمانــدار ملاير روزگذشــته در آيين تكريم 
و معارفه شــهردار ملاير گفت: شرايط كارى 
اين شهرستان شرايط دوستى، همدلى و وفاق 
اســت و عزم مجموعه مديران براى توسعه و 

پيشرفت جدى است.
قدرت ا... ولدى با اشــاره بــه جايگاه ويژه 
ملايــر با كســب 2 عنوان جهانــى افزود: با 
تلاش مجموعه مديريت شهرى، ملاير بايد به 
كلانشهرى برسد و اين حق مردمان با فرهنگ 

و متدين اين شهرستان است.
وى با بيان اينكه مردم ملاير در ســخت ترين 
شرايط اقتصادى پاى صندوق هاى رأى حاضر 
شــدند و به شــورا اعتماد كردند و مستحق 
بهترين خدمات هســتند، بيان كرد: شــوراى 
اسلامى شــهر و شهردار و مجموعه مديريت 
شــهرى بايد خوش خلقــى، تعهد، اخلاص، 
بــرادرى و همدلى را ســرلوحه كارى خود 
قراردهند و خدمت رسانى صادقانه و خالصانه 

را در رأس امور قراردهند.
فرماندار ملاير بر لــزوم همدلى و همراهى 
شــوراى اسلامى شــهر و شــهردارى براى 

پيشــبرد امور شــهر تأكيد كــرد و افزود: 3 
تا 4 برابر شــدن بودجه شــهردارى ملاير و 
اجراى بسيارى از اقدامات خوب و ماندگار 
نشــان از تلاش و خدمت صادقانه حســين 
بابايى شهردار ســابق ملاير است كه وى با 
سلامت، صلابت و با تمام نيرو و توان خود 
و مجموعه شــهردارى بــراى تحقق اهداق 

توسعه اى تلاش كرد.
ولدى با بيان اينكه در توســعه شــهر دغدغه 
داريم و همه تلاش ما آبادانى شــهر اســت، 
ضمــن تبريك به شــهردار جديــد، گفت: 
اميدواريــم بــا تمام توان و بدون حاشــيه با 
همدلى و وفاق با شــوراى اســلامى شهر به 
مردم خدمت كنند و روند توســعه شــهر را 

شتاب بخشند.
مديركل امور شــهرى و شوراهاى استاندارى 
همدان نيز به روند رو به رشد شهر ملاير در 
زمان تصدى بابايى در شــهردارى اشاره كرد 
و افــزود:  اميدواريم برنامه هــا و پروژه هاى 
نيمه كاره شهرى ادامه پيدا كند و برنامه كوتاه ، 

ميان و بلندمدت براى شهر تعريف شود.
مجيــد درويشــى بر لــزوم توجه به اســناد 
بالادستى و سند چشــم انداز توسعه و برنامه 
ششــم و هفتم توســعه تأكيد كــرد و گفت: 
شــهردار جديد ملاير بايد بــراى اجراى اين 
برنامه ها بــه اقتصاد شــهرى و ايجاد درآمد 

پايدار توجه كند.
وى جذب سرمايه گذار و واگذارى بخش هاى 
خدماتــى به بخــش خصوصــى را از ديگر 
اولويت هاى شــهردارى برشمرد و بيان كرد: 
شــهر ملاير با 2 عنوان جهانى بايد بين المللى 
شود و اين اتفاق توسط شــهردار و شوراى 

اسلامى شهر رقم مى خورد.
مديــركل دفتــر امورشــهرى و شــوراهاى 
اســتاندارى همدان گفت: حســين بابايى از 
شــهرداران با اخلاق، كارآمد و با ســلامت 
كارى بود كه با تعامل با شــوراى اســلامى 
شــهر و حمايت فرماندار، نمايندگان مجلس 
و همراهى مديــران اقدامات ماندگارى را در 

جهت توسعه شهر انجام داد كه ادامه كار وى 
بايد در دستور كار شهردار جديد قرارگيرد.

رئيس شــوراى اسلامى شهر ملاير نيز گفت: 
شــهردار سابق ملاير در بســيارى از طرح ها 
و پروژه هــا جهادى، بااخــلاص و با تلاش 
مضاعــف و بــدون خودنمايــى كار كــرد، 
تسهيل در كار، تكريم ارباب رجوع و سرعت 
بخشيدن در امور اجرايى و پروژه هاى شهرى 
و همچنين خدمتگزارى صادقانه به مردم را از 

شهردار جديد خواستار شد.
ادامه  در  ســبزينى  علــى  حجت الاســلام 
اعتمادســازى،  نيمه تمــام،  پروژه هــاى 
ثبات قدم و ســنگ اندازى نكردن در مسير 
امــور مردم را از ديگــر اولويت ها عنوان 
كرد و گفت: حمايــت تمام و كمال را از 

خواستاريم. شهردار 
وى خطاب به شــهردار جديد بيــان كرد: با 
مديريت شــوراى اسلامى شــهر اولويت ها 
احصا و طرح مطالعاتى پروژه ها با قوت انجام 
شــود و در اين دوره تقاطع ميدان تعاون بايد 

تعيين تكليف شده و به سرانجام برسد.
در پايان اين مراسم از زحمات 4 ساله حسين 
بابايى تقدير شــد و مجيــد فرجى با 6 رأى 
شــوراى شهر ملاير سكان شهردارى ملاير را 

برعهده گرفت.

حمايت مسئولان شهرستان ار منتخب شورا

شهردار جديد ملاير معرفى شد

درگيرى خانواگى با مرگ زن جوان پايان يافت
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خبـر

جشن شكوفه ها امروز در 
اول مهرماه در 19 منطقه 
همدان  شهرســتان  از 
برگزار مى شود و مدارس 
با توجه به شــرايطى كه 
يا  تمام  پذيــراى  دارند 
دانش آموزان  از  تعدادى 
پروتكل هاى  رعايــت  با 
فضــاى  در  بهداشــتى 
مدرسه به شكل حضورى 

خواهند بود

افتتاح خوابگاه دانشجويى دخترانه دانشكده 
علوم پزشكى اسدآباد

هفتــه  از  روز  دوميــن  در   
دانشــجويى  خوابگاه  دفاع مقدس 
دانشــكده  "ريحانــه"  دخترانــه 
حضور  با  اســدآباد  علوم پزشكى 

مسئولان شهرستان افتتاح شد.
فرماندار اســدآباد گفت: با تغيير 
كلينيــك  ســاختمان  كاربــرى 
بيمارســتان  آزمايشــگاه  و 
اميرالمومنين(ع) ســابق با صرف 

اعتبارى افزون بر600 ميليون تومان توســط دانشــكده علوم پزشكى 
نســبت به تجهيز و راه اندازى خوابگاه دخترانه دانشكده علوم پزشكى 

شهرستان اقدام شده است.
ســعيد كتابى افزود: ســاختمان ايــن خوابگاه يكــى از ظرفيت هاى 
مغفول مانده خوب  شهرســتان در محل بيمارســتان اميرالمومنين(ع) 
ســابق بوده كه با برنامه ريزى هاى مناســب دانشكده علوم پزشكى در 
بحث ايجاد خوابگاه براى دانشجويان دانشكده خود گام برداشته و به 

دغدغه دانشجويان پايان داده است.
وى در ادامه بيان كرد: با توجه به ارتقاى درجه دانشكده علوم پزشكى 
شهرســتان و  جذب هيأت علمى مى توان سطح آموزش دانشكده را 
بالاتر برده و دانشكده علوم پزشكى اسدآباد به عنوان برند معرفى شود.
كتابى همچنين از دســت پيگيرى بودن ساخت و احداث بيمارستان 
جديد اميرالمومنين (ع)خبر داد و گفت: با تخصيص اعتبارات مناطق 
محروم به شهرســتان به عنوان يكى از اولويت ها در بخش ســلامت 
نســبت به تكميل پروژه هاى نيمه تمام مراكز جامع سلامت شهرى و 

روستايى شهرستان اقدام مى شود.
معاون آموزش تحقيقات و فرهنگى دانشجويى دانشكده علوم پزشكى 
اســدآباد هم  با اشــاره به ظرفيت 110نفرى اين خوابگاه با زيربناى 
هزار تا  هزار و500 مترمربع  افزود: طرح فوق داراى 15اتاق، ســالن 
مطالعه، ســالن تلويزيون، نمازخانه، آشپزخانه، سالن غذاخورى 300

نفــره با تمامى امكانات لازم رفاهى بوده و با اســتانداردهاى بهترين 
خوابگاه هاى دانشگاه هاى سطح كشور برابرى مى كند.

حسين عفت پناه با بيان اينكه همواره خوابگاه دختران دانشجو يكى از 
دغدغه هاى دانشكده علوم پزشكى شهرستان بود، بيان كرد: پيش از انجام 
كار براى تأمين اعتبار موردنياز نسبت به انعقاد تفاهم نامه اى به مبلغ يك 
ميليارد تومان با صندوق رفاه وزارتخانه براى تغييركاربرى ســاختمان 

كلينيك بيمارستان اميرالمومنين(ع) سابق و تجهيز آن اقدام شد .
وى گفت: در حال حاضر دانشــكده علوم پزشــكى داراى2 خوابگاه 
دخترانه و پسرانه براى دانشجويان خود بوده و از اين پس دانشجويان 
دختر و پسر دانشكده علوم پزشكى شهرستان دغدغه اى براى خوابگاه 
ندارند. عفت پناه در ادامه از راه اندازى 9 كانون انجمن و تشــكل هاى 
دانشجويى در دانشكده علوم پزشكى شهرســتان خبر داد و بيان كرد: 
اخذ مجوز فعاليت نشريه دانشجويى، جذب 3ميلياردتومان منابع مالى، 
تجهيز خوابگاه پسرانه، كســب رتبه دوم در مشاركت دانشجويان در 
ســامانه نويد و برگزارى آنلاين كلاس هــا را از ديگر اقدامات انجام 
شده واحد فرهنگى دانشجويى دانشكده علوم  پزشكى اسدآباد مى توان 
برشمرد. وى همچنين با اشاره به فعاليت هاى واحد آموزش معاونت 
آموزش تحقيقات و فرهنگى دانشــجويى دانشــكده علوم پزشــكى 
بيان كرد: تأسيس مركز مهارت هاى بالينى، اخذ مجوز پذيرش دانشجو 
در رشــته پرســتارى، اخذ مجوز 4 رشــته كلان منطقه، اخذ مجوز 
پذيرش دانشــجو در رشته كارشناسى ناپيوســته و فوريت پزشكى از 
شوراى گســترش، راه اندازى مركز آزمون آنلاين، جذب يك ميليارد 
تومان منابع جهت مراكز آنلاين ازجمله اقدامات انجام شده در واحد 
آموزش معاونت آموزش تحقيقات و فرهنگى دانشــجويى دانشكده 

علوم پزشكى اسدآباد بوده است.

 شهردار نهاوند خبر داد
دستفروشان ساماندهى مى شوند

 مديريت شــهرى بايستى در كنار هم با تعامل و همكارى 
اقدامات جدى را در ســاماندهى دستفروشــان در دستور كار 
قراردهند و هر دســتگاه متولى با توجه به وظايف كارى شان 

پاى كار بيايند و اقدام جدى در اين خصوص انجام دهند.
 به گزارش روابط عمومى شهردارى نهاوند؛ فرماندار شهرستان 
نهاوند در نشست ساماندهى دستفروشان شهر نهاوند و با اشاره 
به اينكه اقدامات خوبى براى ساماندهى از جمله مكان سنجى 
و احداث 2 بازارروز در هســته مركزى شهرى صورت گرفته 

بيان كرد: متأسفانه پياده روها به تملك دست فروشان درآمده و 
اين  شايسته مردم نهاوند نيست.

مراد ناصرى با بيان اينكه اســتقرار دستفروشان در بازارروزها 
از مهمترين اقدامات شــهردارى است؛ افزود: اعضاى شوراى 
شهر با توجه به ظرفيت هاى موجود برنامه ريزى و اقدام كنند و 
پس از تعيين تكليف اين 2 بازارروز به دنبال احداث بازارهاى 

جديد بروند.
وى همچنين با توجه به ايجاد زيرساخت هاى بازارروز 2 دوره 
قبلى گفت: بازارروز قبلى كه در محل پشــت مصلى احداث 
شد متأسفانه با وجود پاركينگ با استقبال خوبى مواجه نشد و 

بنابر درخواست دستفروشان بازارروزها در هسته مركزى شهر 
توسط شهردارى با همكارى بخش خصوصى احداث شد.

در ادامه جلســه شــهردار نهاوند با اشــاره به اينكه زحماتى 
درخصوص احداث بازارروزها صورت گرفته است، افزود: با 
برون سپارى جمع آورى سدمعبر اين زحمات را با ظرفيت هاى 

موجود به سرانجام مى رسانيم.
مجيد يوســفى نويد گفت: با توجه به حمايت هاى همه جانبه 
و همــكارى نيروى انتظامى در تحقــق مطالبه مردمى جهت 
رفع مشكل سدمعبر و ساماندهى دستفروشان با جديت اقدام 

مى نماييم.

بهار- مينا ابراهيمى- خبرنگار همدان پيام: باز هم 
بوى ماه مهر و مهربانى از راه رســيد و شــمارش 
معكوس براى بازگشــايى مدارس آغاز شد با اين 
تفــاوت كه با وجود ويــروس منحوس كرونا اين 
ميهمــان ناخوانده جهانى همه چيــز رنگ و بوى 
ديگرى به خود گرفته اســت و على رغم اينكه در 
اين مدتى كه اين ويروس در جهان جاخوش كرده 
و ماندگار شــده و مدارس به صورت غيرحضورى 
و آنلايــن برگزار مى شــد، امســال تدابير ويژه اى 
براى جلوگيرى از آســيب هاى ناشــى از تدريس 
غيرحضورى بــراى دانش آمــوزان در نظر گرفته 
شده اســت و با واكسيناسيون عمومى فرهنگيان و 
والدين اينك نوبت به ســنين 10سال به بالا رسيده 
تا خانواده ها فارغ از تــرس ابتلاى اين ويروس و 
با رعايت پروتكل هاى بهداشتى و فاصله اجتماعى 
فرزنــدان خويــش را راهى مدرســه كننــد، البته 
گمانه زنى ها براى بازگشــايى مــدارس به صورت 
حضــورى در آبان ماه بســيار بوده كه بــه نظر با 
واكسيناســيون عمومى اندكــى از نگرانى والدين 
كاسته مى شود.به گفته رئيس مركز سنجش و پايش 
كيفيت آموزشى وزارت آموزش وپرورش بازگشايى 
مدارس به شــكل حضورى بــا آرامش، اطمينان و 

ارتقاى كيفيت همراه خواهد بود.
خســرو ســاكى در همين خصوص  گفــت: آغاز 
سالتحصيلى به صورت مجازى است و شكل گيرى 
آموزش هاى حضورى با آرامش، اطمينان و ارتقاى 

كيفيت همراه خواهد بود.
وى با بيان اينكه بازگشــايى مدارس و شكل گيرى 
آموزش حضورى بــا آرامش، اطمينــان و ارتقاى 
كيفيت دنبال مى شــود، بيان كرد: آرامش و اطمينان 
دادن به خانواده ها از جهت سلامت جسمانى و روانى 

دانش آموزان بسيار حايز اهميت است.
 شنبه زنگ مهر به صدا در مى آيد

قرار اســت روز شــنبه ســوم مهرماه بــا حضور 
رئيس جمهورى زنگ ماه مهر براى مدارس سراسر 

كشور نواخته شود.
همه ساله بر اخذ نكردن وجه اضافى از والدين براى 
مدارس موردتأكيد قرار مى گيرد و سالتحصيلى جديد 
هم كامل مشخص نيست كه والدين موافق حضور 
فرزندانشــان در مدارس به صورت حضورى باشند 
و با وضعيت مشــخص نبودن اپيدمى كرونا شنيده 
مى شــود برخى از مدارس علاوه بر هزينه كتاب و 
بيمه شهريه اى را از دانش آموزان اخذ كردند در همين 
خصوص گزارشى از هم استانى ها تهيه كرديم كه در 

ذيل مى خوانيد.
 علاوه بر هزينه كتاب و بيمه شهريه اخذ 

شد
ابراهيمى كه فرزندش در مدرسه مصطفى خمينى 2

دخترانه شــهرك الوند درس مى خواند، گفت: براى 
ثبت نام دخترم علاوه بر هزينه بيمه و كتاب شــهريه 
دريافت كردند و اين درحالى اســت كه با وضعيت 
كرونا مشــخص نيســت اجازه حضور دخترم در 

مدرسه را بدهم يا خير.
محمدرضــا كرمى نيز كه فرزندش در مدرســه 
فاطمه پيشــاهنگى تحصيل مى كند، نيز با اعلام 
رضايت از نحوه ثبت نام مدرســه گفت: فضاى 
مدرســه زيــاد بــوده و درصــورت حضورى 
شــدن تا زمانى كه كرونــا از تب وتاب نيفتد و 
واكسيناســيون همگانى صــورت نگيرد، راضى 
به حضور دخترم در مدرســه نيستم ضمن اينكه 
با توجه به اينكه 2ســالى است كه دانش آموزان 
به صــورت غيرحضــورى درس مى خوانند، اى 
كاش معلمــان باقــى مى ماندند تــا گروه ها در 
فضــاى مجازى به هم نمى خورد و مشــكلى به 

نمى آمد. وجود 
احمدى يكــى از فرهنگيان شهرســتان بهار نيز 
بيان كرد: پيش بينى شــده هــر كلاس درس با 
حضــور 10تا 15دانش آموز برگزار شــود كه به 
2گروه الف و ب تقســيم شوند تا ضمن رعايت 
پروتكل هاى بهداشتى و شــايد با واكسيناسيون 

كامل فرهنگيان، والديــن و دانش آموزان امكان 
ابتلا به حداقل ممكن برسد.

وى افزود: با برنامه ريزى هاى دقيق آموزش وپرورش 
شهرستان بهار مشكل فضاى آموزشى نداشته و در 

زمان ثبت نام نيز تنها هزينه كتاب و بيمه اخذ گرديد.
 اول مهرماه هيــچ كلاس بدون معلمى 

نخواهيم داشت.
 مدير آموزش وپرورش شهرستان بهار نيز در جلسه 

ســتاد پروژه مهر اين شهرستان گفت: 
تابستان امسال نيز اجراى پروژه مهر در 
دســتور كار قرارگرفته تا بتوانيم مهرماه 

بدون دغدغه اى را آغاز نماييم.
زهرا شعبانى افزود: سازماندهى نيروى 
انســانى در اولويت كارها قــراردارد و 
امســال نيز كمبود نيروى انســانى در 
سالتحصيلى جديد وجود دارد كه بايد 
تدابير لازم در اين زمينه انديشيده شود 
تا اول مهرماه هيچ كلاس بدون معلمى 

نداشته باشيم.
وى از كسب رتبه عالى توسط شهرستان 
در پروژه مهر خبر داد و هدف از پروژه 
مهر را برنامه محور شدن همه فعاليت ها 
و برنامه ريزى به منظــور فراهم كردن 

زمينه هــاى مناســب و 
تمهيد ســاز و كارهاى 
لازم جهت بازگشــايى 
هرچه باشكوه تر مدارس 
عنوان كرده بود.  شعبانى 
ثبت نام  ســتاد  گفــت: 
بــا نظارت كامــل آغاز 
بــه كار كــرده و طبق 
صورت  ثبت نام  كروكى 

مى پذيرد.
مهــر  پــروژه  از  وى 
از  نمــادى  عنــوان  به 
تحــول،  همبســتگى، 
و  كارآمــد  مديريــت 
فراينــد  در  هدفمنــد 
با  تعليم وتربيت  نظــام 
محوريت سازماندهى و 
مدارس  بهتر  ساماندهى 
سالتحصيلى  آغاز  براى 

جديد ياد كرد.
شعبانى بيان كرد: در زمان ثبت نام مديران 
مدارس حق هيچگونــه دريافت وجه 

اضافى را ندارند.
مديرآموزش وپرورش شهرســتان بهار 
بيان كرد: كميته هاى 7گانه متشــكل از 
كميته سازماندهى، كميته توجيه و تبليغ، 
كميته تأييدصلاحيت، كميته نظارت و 
ارزيابى و كميته تعمير و تجهيز – كميته 
بهداشــت – ايمنى و سلامت و كميته 
ارتقاى توانمندى ها پيش بينى شده است 
تا شــرايط مناســبى را براى بازگشايى 
مدارس ايجاد كنند تــا دانش آموزان با 
آرامش و خاطره خوش، سالتحصيلى جديد را آغاز 

نمايند.
 اعتراض انجمن اولياى مدارس به انتخاب 

مديران غيربومى مدارس صالح آباد 

در ادامه انجمن اولياى مدارس صالح آباد با اعتراض 
به اينكه در ســال هاى گذشته مديران مدارس شهر 
صالح آباد اكثراً يا بومى يا قديمى بودند و اين موضوع 
موجب مى شــد كه مديران تعامل بســيار خوبى با 
مسئولان شــهر داشته باشــند و ضمن شركت در 
جلسات فوق برنامه، تقويتى و خارج از وقت ادارى 
در دســترس باشند، گفت: امسال تعدادى از مديران 
باتجربه و بومى بازنشسته شدند و ساير مديران بومى 
را نيز جابه جا كرده و مديران غيربومى را جايگزين 
كرده اند كه مورد اعتراض انجمن اولياى مدارس شده 
است.وى افزود: هم اكنون مدرسه آقامحمدى شهر به 
دليل كمبود فضا مشــكل فضاى آموزشى دارد و با 
توجه به اينكه مدرسه تازه ساخت فاطمه الزهرا(س) 
تا 15مهرمــاه قابــل بهره بردارى و تجهيز اســت 
درصورت تحقق يافتن مشكل فضاى آموزشى مدرسه 
آقامحمدى رفع مى گردد.وى گفت: مدارس شهر به 
جز هزينه بيمه و كتاب هزينه اضافى از والدين اخذ 

نكرده اند.
در همين خصــوص پيگيــر ارتبــاط بــا مديــر 
آموزش وپرورش شهرســتان بوديم تا پاســخگوى 

پرسش هاى ما باشد كه ميسر نشد.
حال بــا اين اوصــاف و نگرانــى خانواده ها براى 
بازگشــايى حضــورى در مــدارس بــا توجه به 
فروكش نشــدن اپيدمى كرونا آيــا در اين وضعيت 
حضــور دانش آموزان در مدارس عقلانى اســت و 
زيرســاخت هاى لازم براى ابتلانشدن دانش آموزان 
و مربيان فراهم شــده اســت يا نــه و اينكه چقدر 
دانش آموزان قادر به رعايت پروتكل هاى بهداشــتى 
بوده و چه تضمينى وجود دارد پس از بازگشــايى 

مدارس آمار ابتلا به كرونا افزايش نيابد؟
 آغاز ســالتحصيلى در نهاوند با 26هزار 

دانش آموز
 مدير آموزش وپرورش شهرستان نهاوند در نشست 
خبرى با رسانه ها افزود: آغاز سالتحصيلى به صورت 
مزايــاى  داراى  حضــورى 
زيادى نســبت بــه حضور 
مجازى اســت كه از جمله 
مى توان به برقــرارى ارتباط 
حسى بين معلم و دانش آموز، 
نظــم و ترتيــب و كيفيت 

مناسب آموزش اشاره كرد.
محمدحســين دارايى گفت: 
با روند خوب واكسيناسيون 
فرهنگيــان و آغــاز اجراى 
دانش آموزان  واكسيناســيون 
شرايط مساعدى براى حضور 
در مدارس فراهم شده است.

وى بيان كــرد: تاكنون بيش 
از 95 درصد معلمان نهاوند 
واكسينه شــده اند و مقدمات 
دانش آموزان  واكسن  تزريق 
پايه دوازدهم نيز فراهم شده 

است.
دارايى با اشــاره به اينكه حضــور دانش آموزان در 
مــدارس به صــورت تدريجى خواهــد بود گفت: 
مدارس روســتايى و عشــايرى با 15دانش آموز از 
ابتداى مهرماه و مدارس روســتايى تا 30 نفر نيز در 
هفته دوم يا سوم مهرماه در مدارس حاضر مى شوند.

وى افزود: در مدارس پرجمعيت تا 300 نفر حضور 
دانش آموزان از ابتداى آبان ماه و مدارس بالاى 300
نفر در نيمه دوم آبان ماه به صورت گروه بندى انجام 
مى شود.دارايى با بيان اينكه در تمام مدارس كميته 
سلامت تشكيل شده است، گفت: در تمام مدارس 
شوراى مدرسه متناسب با شــيوه نامه ها بايد زمينه 

حضور دانش آموزان را فراهم كنند.
وى افزود: با آغاز ســالتحصيلى بيــش از 26هزار 
دانش آموز كه 56درصد آنها ابتدايى هستند در 231

آموزشــگاه و 935 كلاس درس حاضر مى شوند و 
به صورت مجازى يا حضورى آموزش هاى درسى را 

فرامى گيرند.

امروز زنگ شكوفه ها در 19 نقطه استان به صدا در مى  آيد 

35 هزار كلاس اولى در مدرسه مجازى

حصر وراثت 
خانم معصومه ابراهيمى داراى شــماره شناســنامه 31 به شــرح دادخواست به كلاسه 
112/382/1400 از اين حوزه درخواست گواهى حصر وراثت نموده و چنين توضيح داده كه 
شادروان بتول اجاقى پسند به شــماره شناسنامه  196 در تاريخ 1393/08/17 در اقامتگاه 
دائمى خود بدرود زندگى گفته ورثه حين الفوت آن متوفيه منحصر اســت به: 1- معصومه 
ابراهيمى فرزند حســن متولد و 1345 به شماره شناســنامه 31 فرزند متوفه،2- سهيلا 
ابراهيمى فرزند حسن متولد 1348 و به شماره شناسنامه 10049 فرزند متوفيه،3- خديجه 
ابراهيمى فرزند حسن متولد 1342 و به شماره شناسنامه 8206  فرزند متوفيه. اينك با انجام 
تشــريفات مقدماتي درخواست مزبور را در يك نوبت آگهي مي نمايد تا هر كسي اعتراضي 
دارد و يا وصيتنامه از متوفيه نزد او باشد از تاريخ نشر نخستين آگهي ظرف يك ماه تقديم 

دارد والا گواهي صادر خواهد شد. (م الف 257)
قاضى حوزه شماره 112 شوراي حل اختلاف لالجين

آگهــى اجـاره

شركت مسكن و عمران قدس رضوى

شركت مسكن و عمران قدس رضوى
پيمانكار زيرسازى قطعه يك راه آهن 

همدان - سنندج
در نظر دارد جهت اجراى عمليات بتن ريزى و قالب 
بندى بخشى از قالب هاى مورد نياز خود را از طريق 
شرايط  واجد  پيمانكاران  از  لذا  نمايد.   تهيه  اجاره 

دعوت به همكارى مى نمايد. 
 - كشاورز  بلوار  بهار-  شهرستان  همدان-  آدرس: 

نرسيده به فرماندارى
 تلفن: 09185452371
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پيام مشترك نماينده ولى فقيه 
در استان و استاندار همدان 

 جايگاه ارزشــمند تزكيه و تعليم در قرآن 
كريم ايجاب مى كند دســتگاه تعليم و تربيت 
در كانون توجه قرار گيرد تا ســعادت و كمال 
جامعه تضمين شود؛ چراكه آموزش و پرورش 
به عنوان محور توسعه، نقش مهم و سازنده اى 
در تعالى و پيشرفت جامعه و ساختن آينده اى 

درخشان براى شهروندان دارد.
 ايــن كه مقــام معظم رهبرى(مدظلــه العالى) 
معلمان را افســران پيشرفت جامعه ناميده اند و 
بر تربيت انســان هاى مؤمن، خردمند، متفكر و 
انديشمند، دانشــمند، با نظم، با انصاف، داراى 
اخلاق اســلامى به عنــوان خروجى آموزش 
و پــرورش تأكيد دارند، نشــان از اين جايگاه 

ارزشمند دارد.
در زيســت بوم جديد و شرايط كرونايى شاهد 
جلوه هاى زيبايى از ايثار و جهاد در امر مقدس 
تعليــم و تربيت بوديم و معلمان عزيز به عنوان 
جهادگران آموزشى اجازه ندادند كوچك ترين 
وقفــه اى در تحصيل دانش آموزان عزيز ايجاد 

شود.
اكنون در آســتانه آغاز سال تحصيلى جديد و 
بهار تعليــم و تربيت يقين داريم كه با تلاش و 
همت معلمان و والدين محترم كه نقش مهمى 
در اين راســتا دارند، جريــان تعليم و تربيت 
آينده سازان كشور به بهترين شكل دنبال شد.   

ضمن تســليت اربعين حســينى، گراميداشت 
آغاز ســال تحصيلى جديد و هفته دفاع مقدس 
و آرزوى توفيق براى دســت اندركاران حوزه 
تعليم و تربيت به ويژه فرهنگيان ارجمند، دانش 
آموزان عزيز و اولياى محتــرم آنان، اميدواريم 
همواره شاهد تعالى آموزش و پرورش و رشد 
و شــكوفايى فرزندان ايران اســلامى در همه 

صحنه ها باشيم.

پيام مديركل آموزش و پرورش 
استان همدان 

  بــار ديگر بهار تعليم و تربيت از راه رســيد و صحيفه  
نورانى دانش با همت و تلاش دانش آموزان و صاحبان كسب 
علــم و كمال ورق خورد. درخت علم و دانش در آســتانه 
شــكفتن قرار گرفت و چرخ نيلوفــرى در مقابل عظمت و 

سترگى دانش سر تعظيم فرو آورد.
تقارن بهار تعليم و تربيت با اربعين حسينى(ع) و هفته دفاع 
مقدس، پيام آور رســالت بزرگى اســت كه سرور و سالار 
شهيدان، حضرت اباعبداالله الحسين(ع) و ياران با وفايش با 
نثار خون خود در مدرسه عاشورا و در تاريخى ترين كلاس 
درس بر دوش ما نهاده اند و شاگردانى در اين مكتب تربيت 
شــد كه درس عشق، ايثار و شــهادت را از مولا و مقتداى 

خود آموخته  اند.
امسال در شرايطى به استقبال سال تحصيلى جديد مى رويم 
كه در  زيســت بوم جديد معلمين به عنوان افســران سپاه 
پيشرفت كشور در جهت ارتقاء كارايى كيفى و كمى آموزش 
و پرورش افق هاى تــازه اى را فراروى فراگيران و متربيان 
گشوده اند. در سال تحصيلى گذشته هم جلوه هاى باشكوه 
و ســترگى از دانش، خلاقيت، ايثار و فــداكارى فرهنگيان 
فرهيخته در پرورش و آموزش فرزندان و آينده ســازان اين 
مرز و بوم به شــيوه مجازى و غير حضورى را شاهد بوديم 
كه باعث گرديد به رغم شيوع كرونا، جريان تعليم و تربيت 

همچنان استمرار داشته باشد.
ايــن جانب ضمــن تســليت اربعيــن حســينى(ع) و 
گراميداشت ياد و نام شــهداى گرانقدر انقلاب اسلامى، 
دفــاع مقدس، مدافعين حرم و ســلامت و ارج نهادن به 
ايثارگرى ايثارگران و خانــواده هاى صبور آنان، تجديد 
پيمان با آرمان هاى امــام امت و پيروى از منويات مقام  
معظــم رهبرى(مدظلــه العالــى) و آرزوى توفيق براى 
دولت خدمتگزار، آغاز ســال تحصيلى جديد را به همه 
همــكاران فرهيختــه ام، دانش آموزان عزيــز و اولياى 
گرامــى تبريك عــرض مى نمايــم  و از خداوند متعال 
ســربلندى مســتدام براى ميهن ســراپا افتخارمان، ايران 

اسلامى مسألت دارم.

@bazarehamedan اگر به دنبال آگهى هاى استخدامى  هستيد
 به كانال تلگرامى زير  مراجعه نماييد

براى عضويت در كانال تلگرام نيازمنديهاى همدان پيام  لطفاً كانال تلگرام نيازمنديهاى همدان پيام  لطفاً عدد عدد 55 را به شماره  را به شماره 0910539896409105398964 ارسال  نماييد.
نيازمنديهاى 

هرروز 

استان همدان

 بيــش از 35 هزار دانش آموز كلاس اولــى امروز به 700 كلاس درس  در 
اســتان مى روند. كلاس اولى ها براى نخستين بار به صورت كاملاً متفاوت جشن 
شكوفه ها را برگزار مى كنند. بر اساس اعلام وزارت آموزش و پرورش آغاز مهر 
تحصيلى به صورت مجازى از امروز انجام مى شود و در استان همدان قرار است 
بيش از 35 هزار دانش آموز كلاس اولى باشــند. مراسم نمادين جشن شكوفه ها 

قرار اســت در مناطق 19 گانه استان به صورت غير حضورى برگزار شود. 
در شهر همدان اين مراسم در مدرسه شاهد شهيد وحدتى ناحيه 2 با حضور مسئولان 
استانى برگزار مى شود. بنابه اعلام آموزش و پرورش از امروز كلاس اولى ها در مدرسه 
مجازى شبكه شاد ســال تحصلى را آغاز مى كنند و روز شنبه نيز سوم مهر ماه زنگ 
مدرسه و مقاومت به مناسب هفته دفاع مقدس، همزمان در سراسر استان و با به صدا 

در آمدن زنگ مدرسه توسط رئيس جمهورى در سراسر كشور به صدا در مى آيد.
طبق اعلام ســتاد كرونا و تصميم گيرى هاى انجام شــده، كلاس هاى عشــايرى و 
روســتايى زير 15 نفر جمعيت به صورت محدود حضورى برگزار  خواهد شــد و 
با پيشــرفت روند واكسيناســيون از اوايل آبان ماه به احتمال قوى تمامى كلاس ها 

حضورى خواهد بود. 
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مصوبه ساماندهى صنعت خودرو به مجلس بازگشت
 سخنگوى شوراى نگهبان گفت: مصوبه ساماندهى صنعت خودرو به مجلس شوراى 

اسلامى بازگشت داده شده است.
به گزارش پايگاه اطلاع رسانى شوراى نگهبان، هادى طحان نظيف روزگذشته در سخنانى 
در جمع خبرنگاران با اشــاره به دستور كار صحن شوراى نگهبان، گفت: طرح ساماندهى 
صنعت خودرو كه چند بارى در تردد بين مجلس و شوراى نگهبان بود، بررسى شد؛ آخرين 
ايراد باقى مانده از اين طرح راجع به ماده 4 درباره واردات خودروهاى برقى و هيبريدى بود 

كه البته مجلس متن را به صورت كامل تغيير داده بود.
وى افزود: موضوع در جلســه مذكور شوراى نگهبان مورد بررسى قرار گرفت و اعضاى 

شورا نسبت به مصوبه در يكى دو مورد ابهاماتى داشتند. مثلا راجع به واردات بدون انتقال 
ارز ابهاماتى مطرح شــد، چون شقوق مختلفى را در بر مى گرفت، از مجلس خواسته شد 
كه موضوع مقدارى دقيق تر و شــفاف تر شود. سخنگوى شوراى نگهبان تصريح كرد: در 
يكى از تبصره هاى اين ماده تصويب ساير مقررات به وزارت صمت واگذار شده بود؛ اين 
موارد اگر دقيق تر مشخص شود، امكان اظهار نظر نسبت به آن بهتر مى تواند صورت بگيرد.

طحان نظيف اضافه كرد: البته هيات عالى نظارت بر حُسن اجراى سياست هاى كلى نظام 
كه در مجمع مســتقر اســت، طى نامه اى مواردى را با عنوان مغايرت با سياست ها اعلام 
كرده كه ما بر اســاس مقررات موظفيم اين موارد را به مجلس اعلام كنيم؛ اين هيات ماده 
4 را مغاير سياست هاى توليد ملى و حمايت از كار و سرمايه ايرانى و سياست هاى اقتصاد 
مقاومتى و سياســت هاى نظام ادارى دانسته بود و حتى نسبت به ماده 10 اين مصوبه هم 

كه ما قبلا ايرادى وجود نداشت، هيات عالى نظارت مجمع آن را مغاير سياست ها دانسته 
اســت كه اين موارد به مجلس اعلام خواهد شد. وى خاطر نشان كرد: در مجموع، ما در 
شوراى نگهبان نسبت به مصوبه همان يكى دو مورد ابهامى كه اعلام كرديم را داشتيم اما 
هيات عالى نظارت مغايرت هاى بيشــترى را به ما اعلام كرده است لذا مصوبه به مجلس 
برگشــت داده خواهد شد و اگر اين موارد اعم از ابهامات شوراى نگهبان و مغايرت هاى 
هيات عالى نظارت مجمع، در مجلس اصلاح و تصويب شد، مجددا شوراى نگهبان مصوبه 

را بررسى خواهد كرد.
سخنگوى شوراى نگهبان در پايان گفت: در اين جلسه مصوبه استفساريه بودجه 1400 كه 
به موضوع قير اختصاص دارد هم بررسى شد كه اين مصوبه خلاف شرع و قانون اساسى 

شناخته نشد و تاييد شد.

رئيس جمهوريى:
بايد مديران جوان به كار گيريم

 رئيس جمهورى با تاكيد بر ضرورت رســيدگى و حل مشكلات 
فرهنگيــان، به ســازمان مديريت و برنامه ريزى دســتور داد پرداخت 
مطالبات معوقه از جمله حق الزحمه معلمان را در دستور كار قرار دهد.

به گزارش ايســنا، حجت الاسلام ابراهيم رئيسى روزگذشته در جلسه 
هيات دولت ادامه بر ضرورت بازگشــايى مدارس تاكيد كرد و گفت: 
فعلا به خاطر شرايط كرونايى، مدارس به صورت مجازى و در برخى 
مناطــق به صورت تركيبى از مجازى و حضورى، فعاليت خود را آغاز 
مى كنند تا به مرور با بهتر شــدن شرايط، شاهد آموزش حضورى در 

مدارس كشور باشيم.
رئيس جمهــورى تصريح كرد: وزارت آمــوزش و پرورش و مديران 
مدارس بايد برنامه ريزى دقيق و مشــخصى  بر اســاس شرايط شهرها 
و استان هاى كشــور از نظر بيمارى و شمار دانش آموزان در كلاس ها 
براى حضورى و يا غيرحضورى بودن كلاس ها داشــته باشند و آن را 

با دقت اجرا كنند.
رئيســى با بيان اينكه تمهيدات درباره بازگشــايى مدارس با توجه به 
واكسيناســيون معلمان و دانش آموزان اتخاذ شده است، اظهار داشت: 
جاى نگرانى نيست، واكسيناسيون انجام شده و با رعايت شيوه نامه هاى 
بهداشتى در مدارس و مراكز آموزشى مى توان سال تحصيلى جديد را 
آغاز كرد.  رئيس جمهورى با بيان اينكه ترديدى نداريم فعاليت آموزشى 
در مدارس و دانشــگاه ها بايد در زمان خودش آغاز شــود، تاكيد كرد: 
آموزش اعم از مجازى، حضورى يا تركيبى بايد مديريت شده باشد. اگر 
در جايى امكان آغاز آموزش از اول مهر به شكل حضورى نيست، اين 

نبايد تا آخر سال تحصيلى ادامه يابد.
رئيسى ادامه داد: آموزش مجازى بايد در نهايت به مدت 15 روز تا يك 
ماه باشد و بعد از يك ماه  به آموزش حضورى و يا تركيبى از آموزش 
حضورى و مجازى تبديل شود و حتماً بايد آموزش حضورى را در كنار 

آموزش مجازى داشته باشيم.
رئيس جمهورى همچنين بر ضرورت انتخاب يك سخنگو براى آموزش 

و پرورش براى اظهارنظر و اطلاع رسانى دقيق و واحد تاكيد كرد.
رئيسى همچنين در ادامه درباره موضوع رتبه بندى معلمان كه در مجلس 
شوراى اسلامى درحال رسيدگى است، با تاكيد بر ضرورت انجام يك 
كار دقيق و كارشناسى در اين زمينه با همراهى مجلس و دولت، گفت: 
متأسفانه در طرح رتبه بندى معلمان، آنچه در وهله اول به اذهان تداعى 
مى شود، بحث مالى و پرداخت ها است، درحالى كه مباحث مالى فقط 
يك بخش از طرح رتبه بندى است و اين طرح اساسا براى ارتقاى جايگاه 

معلمى و هويت، منزلت و جايگاه معلم و البته معيشت معلم است.
  نبايد از بازنشسته استفاده شود 

رئيس جمهورى در بخش ديگرى از سخنانش با تاكيد بر لزوم تكريم و 
توجه جدى به ارباب رجوع، اظهار داشت: وزرا و روساى دستگاه هاى 
اجرايى حتما كسانى را براى بررسى اينكه در زير مجموعه خودشان با 
ارباب رجوع چگونه رفتار مى شود و چگونه مشكل آنها حل مى شود، 
تعيين كنند. رئيســى ادامه داد: وزرا و روســاى دستگاه ها شخصا اين 
موضوع را پيگيرى كنند تا از حال ارباب رجوع مطلع شوند. بازرسانى 
را بگذاريد كه ببينند با كسانى كه به دستگاه هاى دولتى مراجعه مى كنند، 

چگونه برخورد مى شود.
رئيس جمهورى در ادامه با تاكيد بر لزوم شايســته گزينى در انتصاب ها 
اظهار داشت: خيلى مهم است كه مردم ببينند آيا آن شاخص هايى كه در 
دولت تعيين شده در انتصاب ها لحاظ مى شود يا خير. مردم و جوانان، 
در فضاى حقيقى و مجازى نظاره گر هستند تا ببينند كسانى كه انتخاب 
مى شوند با اين شاخص ها همخوانى دارند يا نه؟ آنجايى كه همخوانى 
دارد مورد استقبال قرار مى گيرد و آنجاهايى كه احيانا مورد سوال هست، 

طبيعتا ابهام ايجاد مى شود.
رئيسى تصريح كرد: تاكيد دارم حتما از بازنشستگان استفاده نشود، چون 
خلاف قانون است. نص صريح قانون است كه نبايد از بازنشسته استفاده 
شــود. در مواقعى هم كه يك ضرورت جدى اقتضا مى كند، بايد مورد 

اضطرارى را به صورت اضطرارى حل كنيم، و نه اينكه دائمى شود.
رئيس جمهورى تاكيد كرد: مسئولان دولتى بايد به قانون منع بكارگيرى 

بازنشستگان در دستگاه هاى دولتى پايبند باشند.
رئيســى ادامه داد: نكته بعدى اين اســت كه بايد سطح سنى مديران را 
پايين بياوريم. هر چه از جوان ترها اســتفاده شــود و به آنها ميدان داده 
شود، مناسب تر است. دوستان گاهى به همسن و سال ها و رفقاى خود 
و كسانى كه مدتى با آنها كار كرده اند، بيشتر اعتماد دارند، اما بايد نگاه 
را به سطحى آورد كه افراد ولو ممكن است همكلاس، همراه و همكار 
ما نبوده باشند، اما در يك سطح قابل  قبولى هستند و جوان هم هستند، 
پس مى شــود به آنها اعتماد و با آنها همكارى كرد. اين نگاه، نگاهِ مقام 
معظم رهبرى هم هست، دوستان هم توجه كنند كه انشاءاالله عملا جريان 
مديريت را در كشور جوان كنيم. ضمن اينكه ممكن است كسانى باشند 
كه اينها بتوانند آينده كشــور را در بخش هاى مختلف با تجربياتى كه 

دارند، اداره كنند.

عضو كميسيون اجتماعى مجلس: 
توجه مجلس به رزمندگان 

بدون بيمه و شغل 
 امروز هر مديرى، نماينده اى، 
وكيلى و وزيــرى اگر در جهت 
اميدوار كــردن مردم قدم بردارد، 
فرماندهى  تحــت  رزمنده  همان 
ولايــت اســت كــه در جبهــه 
ايستاده است، يكى از برنامه هاى 
كميسيون اجتماعى مجلس توجه 
بــه رزمنــدگان معسراســت كه 
جوانى و عمر خود را وقف جبهه 
و جهــاد كرده و امــروز نه بيمه 

دارند و نه شغل و با حداقل حقوق زندگى مى گذرانند.
به گزارش راه دانا،  عضو كميسيون اجتماعى مجلس شوراى اسلامى 
در ديدار با پيشكســوتان عرصه جبهه و دفــاع مقدس با امام جمعه 
شهرســتان اسدآباد، اظهار كرد: حضور قاطع مردم در جبهه هاى نبرد 
عليه دشــمن در دفاع از تماميت مرزى خاطرات زيادى را در اذهان 

زنده مى كند.
كيومرث ســرمدى با اشاره به فلســفه جنگ تحميلى و هجمه هاى 
جهان اســتكبار به رهبرى صدام ملعون عليه كشــور ايران مشخص 
بود، گفت: آن ها از ابتدا بر اســاس مراكز جاسوسى و شناختى كه از 
امام(ره) به پشــتيبانى ملت داشتند، امروز را خوانده و به اين رسيده 
بودند كه اگر اين تفكــر در جهان جا بگيرد، در آينده نه چندان دور 

آنان دچار پديده اى نوظهور مانند انقلاب اسلامى خواهند شد.
نماينده مردم اســدآباد در مجلس بابيان اينكه هر زمان و هر دوره اى 
در هر عرصه اى جنگ و تقابل ما با نظام استكبارى و تفكر ضد اسلام 
اســت، گفت: امروز يكى از رســالت هاى ما اين است كه فرزندان 
جبهه و جهاد و رزمندگانى كه از همه چيز مال و جان خود گذشتند، 
نبايد اجازه دهيم كه در ســختى زندگى و گذران عمر به فراموشــى 

سپرده نشوند چراكه آنان اسطوره هاى انقلاب اسلامى هستند.
وى با اشــاره به اينكه آن دوران دفاع مقدس شهداى ما شهيد شدند 
و ايثارگران ما هرچه داشتند، گذاشــتند، افزود: امروز هم سنگر هم 
همان سنگر جبهه و جنگ است، مردم به لحاظ معيشتى و اقتصادى 
با مشــكل مواجهند، امروز هر مديــرى، نماينده اى ، وكيلى، وزيرى 
اگــر در جهت اميدوار كردن مردم قدم بــردارد، يعنى همان رزمنده 
تحت فرماندهى ولايت فقيه در جبهه ايستاده است و اگر هر سستى 
و بذر نااميدى و ســرگردان مردم و پيچ وخم كردن كارهاى ادارى و 
كوتاهى در انجام وظيفه داشته باشد، درواقع تقويت همان تفكر ضد 

استكبارى و صدامى كه مردم ما را نشانه رفته است مى باشد.
ســرمدى تصريح كرد: امروز مجلس شوراى اسلامى به عنوان مجلس 
انقلابى در راســتاى منوى رهبرى، معيشت، اقتصاد و فرهنگ مردم را 
در برنامه ها و وضع قوانين مدنظر دارد، امروز اگر مشكل معيشت مردم 
حل شود ، بار از دوش آنان برداشته شود، اين جبهه تقويت مى شود.

وى بابيان اينكه امــروز يكى از بزرگترين مشــكلات خانواده هاى 
اســدآباد كه از ســال هاى قبل تلنبار شده، اشــتغال جوانان است، 
افزود: چه بســا همين پيشكســوتان عرصه جبهه و جهاد طعنه هايى 
هم مى شــوند كــه اين همه ايثار كرديــد، امــروز فرزندانتان بيكار 
هستند، بنابراين بايد در ســنگر خدمتگزارى براى رفع مشكلات و 

گرفتارى هاى مردم تلاش كرد.
نماينده مردم اســدآباد در مجلس گفت: براى رزمندگان معســر كه 
جوانــى و عمر خود را وقف جبهه و جهــاد كردند و امروز نه بيمه 
دارند و نه شــغل و با حداقل حقوق زندگــى مى گذرانند، يكى از 

برنامه هاى كميسيون اجتماعى مجلس توجه به آنان است.

محمد ترابى »
 حجت الاسلام ابراهيم رئيسى در خردادماه 
امسال در شرايطى دولت را از حجت الاسلام 
حســن روحانى تحويل گرفت، كه شرايط و 
فرصت هاى خوبى پيش روى كشــورمان در 

عرصه سياست بين الملل قرار داشت. 
با اين حال بســيارى از كارشناســان بر اين 
باور هستند كه دولت ســيزدهم به مراتب 
مى تواند بهتر از دولت دوازدهم از شــرايط 
پيــش رو بهره  ببــرد. يكــى از دلايل اين 
كارشناسان، فرصت 4 ساله دولت سيزدهم 
اســت. مى توان گفت كه زمان كوتاه پايانى 
عمر دولت دوازدهم براى به نتيجه رساندن 
برخــى از اين فرصت هاى عرصه سياســى 
همچــون مذاكــرات وين براى بازگشــت 
آمريــكا به برجــام و لغــو تحريم ها عليه 

نبود. كافى  كشورمان، 
از ســوى ديگر يكپارچه شدن عرصه قدرت 
در كشورمان، مى تواند پايانى بر اختلاف هاى 
سياسى-حزبى باشد كه در چندسال اخير به 
اوج خود بخصوص در ميان مجلس يازدهم 

و دولت دوازدهم رسيده بود. 
شايد بتوان نخستين آثار اين همسويى دولت 
و مجلس را در نتيجه ســفر گروسى مديركل 
آژانس هســته اى بين المللى به ايران ارزيابى 

كرد.
با اين حال با اعلام فهرســت معاونان حسين 
كشــورمان  وزيرخارجــه  اميرعبداللهيــان، 
مشــخص شــد علــى باقرى كنى بــه جاى 
ســيدعباس عراقچــى در جايــگاه معاونت 
اســبق  معاون  خواهدگرفت.  قرار  سياســى 
سعيد جليلى يكى از مخالفان جدى برجام و 

مذاكرات هسته اى به شمار مى رود.
اغلــب رســانه هاى خارجى كــه خبر اين 
انتصاب تــازه در وزارت خارجه را منتشــر 
كردند، در همــان ابتداى گزارش، باقرى كنى 

را به عنوان فردى منتقد توافق هسته اى 2015
يا برجام معرفى كردند. اين مسأله از زاويه اى 
اهميت دارد كه عراقچى در دوران مذاكرات 
آغاز برجــام به همــراه محمدجواد ظريف، 
وزيرسابق خارجه و مذاكره كننده ارشد وقت، 
نقشــى كليدى در گفت وگو ها داشــت و در 
دوران مذاكرات احيــاى برجام كه از ابتداى 
سالجارى آغاز شــد عملاً خود مذاكره كننده 

ارشد ايران بود.
اما در واقع پيش از هر گمانه زنى درباره تأثير 
جايگاه جديد باقرى كنــى به جاى عراقچى 
بايد درباره يــك نكته مكث كرد و آن اينكه 
هيچ قطعيتى وجود ندارد كه وزارت خارجه 
اميرعبداللهيــان يــا در واقع دولت رئيســى 
تصميم داشــته باشــد تيم مذاكره كننده خود 
را با همان الگويى شــكل دهد كه در وزارت 
خارجه ظريف و دولت حسن روحانى شكل 

گرفته بود.
در واقــع، پيش از دولــت روحانى، در 2

دولت قبــل، اين نــه وزارت خارجه، بلكه 
دبيــر شــوراى عالى امنيــت ملــى بود كه 
گفت وگو هاى  در  ايران  اصلى  مذاكره كننده 
مربــوط به برنامه هســته اى بــود. از زمان 
روى كار آمــدن دولت ســيزدهم نيز اين 
مســأله مطرح بوده و مشــخص نيست آيا 
رئيسى پرونده برجام را در وزارت خارجه 
نگاه خواهد داشــت يــا همانند دولت نهم 
و دهــم، آن را به شــوراى عالى امنيت ملى 

برد. خواهد 
در اين ميان برخى از كارشناســان نيز بر اين 
باورند كه باقرى تجربه بسيارى در مذاكرات 
و هم در عرصه ديپلماتيــك دارد، از اين رو 
انتظار مى رود كه رويكرد مناســبى از وى در 

سمت جديد اتخاذ شود.

از ســوى ديگر مى توان گفت كه با توجه به 
تيم جديد وزارت امورخارجه به نظر مى رسد 
ايــن وزارتخانه بيشــتر بــر روى جنبه هاى 
حقوقى برجام فعاليت خواهد كرد و شوراى 
عالــى امنيت ملى مذاكرات برجام را به پيش 

خواهد برد.
بر اساس آخرين گمانه زنى ها على شمخانى 
همچنــان در جايگاه دبيرى شــوراى عالى 
امنيت ملى به فعاليت خود ادامه خواهد داد، 
با اين حــال اينكه وى مأمور مذاكره شــود، 
هنوز مشخص نيست، شايد در شوراى عالى 
امنيت ملى فرد ديگرى بــه عنوان نماينده و 
مذاكره كننده ارشد ايران در وين حاضر شود 

و كار را پيش ببرد.
حال بايــد منتظر ماند و ديــد كه در صحنه 
عمل در مذاكرات هســته اى چه اتفاقاتى رخ 

خواهد داد. 

 محمدباقر قاليباف رئيس مجلس شوراى 
اسلامى با حضور در ديوان محاسبات كشور 
از مركــز ارتباطات مردمى ديوان بازديد كرد 
و از نزديك در جريان روند كارى اين مركز 

قرارگرفت.
در ايــن بازديد مهرداد بذرپــاش رئيس كل 
ديــوان محاســبات كشــور، محمدرضــا 
كميســيون  رئيــس  پورابراهيمى داورانــى 
اقتصادى و حميدرضــا حاجى بابايى رئيس 
كميسيون برنامه، بودجه و محاسبات كشور 

در مجلس،  قاليباف را همراهى مى كردند.
رئيس مجلس شوراى اسلامى در اين مراسم 
گفت: اتفاقات خوبى در ديوان افتاده است، 
البته هنوز در ميانه راه قرارداريم؛ هرساله بعد 
از ارائه لايحه بودجه، گزارش تفريغ بودجه 
آن در دى ماه ارائه مى شد، اما در حال حاضر 
كــه در اوايل مهرمــاه قرارداريم و دولت به 
تازگــى كار تدوين لايحــه بودجه 1401 را 
آغاز كرده، گزارش تفريغ بودجه سال 1399
حاضــر بوده و 2 هفته ديگر در صحن علنى 

مجلس قرائت مى شود.
قاليباف در ادامه با اشــاره به اينكه قرار است 
هر 2 مــاه يك بار گزارش اوليه از نظارت بر 
بودجه نيز ارائه شود، بيان كرد: نظارت برخط 
بودجه كمك شــايانى بــه تصميم گيرى ها 
مى كند و اميدواريم تمام امور برخط شود كه 
در راستاى رويكرد هوشمندسازى به عنوان 

يكى از 4 رويكرد مجلس انقلابى است.
وى گفــت: زمانــى كه بودجه مى نويســيم 
براى زندگى مردم در شــهرها و روســتاها 
و همچنين دولــت تصميم گيرى مى كنيم و 
همگى تحت تأثير سياست هاى پولى و مالى 

ما قرارمى گيرند.
رئيس مجلس در همين زمينه افزود: واقعيت 
تلخ اين است كه وقتى كسرى بودجه داريم 
در حقيقــت اين به معناى دســت در جيب 

مردم كردن اســت، و در اين شرايط درحالى 
حقوق ها را افزايش مى دهيم كه قدرت خريد 

مردم پايين آمده است.
قاليباف در ادامه اولويت نخســت مجلس را 
نظارت بيــان كرد و گفت: با تــورم قوانين 
مواجه هســتيم، بنابراين بايــد به نظارت بر 
اجراى قوانين توجه كرده و به سمت تنقيح 
برويم و صرفاً درحد نياز قانون گذارى داشته 

باشيم.
وى در ادامه با بيان اينكه فرصت هاى خوبى 
بــراى ريل گذارى و نظارت داريم، بيان كرد: 
در اين راســتا ديوان محاســبات مهمترين 
نقش نظارتى بر بودجه را دارد و كميســيون 
اصــل 90 مجلس و ســاير كميســيون هاى 
تخصصى نيز نظارت جــدى بر امور دارند، 
همچنين حضور نمايندگان مجلس به عنوان 
عضو ناظر در مجامع و شــوراهاى استانى و 
كشــورى، خود فرصت خوبى براى نظارت 

است.
 تحليل بودجه در كنار حسابرســى 

ضرورى است
رئيس  خبرنــگاران،  باشــگاه  گــزارش  به 
كميسيون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس 
شوراى اسلامى در مراسم رونمايى از گزارش 
تفريــغ بودجــه 1399 كه در محــل ديوان 
محاســبات برگزار شــد، گفت: بودجه هاى 

نفتى بايد مرزبندى مشــخصى داشته باشند 
و ما هنوز نتوانسته ايم اين موضوع را محقق 
كنيم در كنار حسابرســى بايد تحليل بودجه 

هم انجام شود تا به نتيجه درست برسيم.
افزود:  ادامــه  در  حاجى بابايى  حميدرضــا 
آســيب هاى بودجه ريزى در يــك كارگروه 
يا شــورا زيرنظر ديــوان محاســبات بايد 
بررســى شود و اهداف و نقص ها را در كنار 
روش هاى اصلاح معلوم كنيم. به دليل برخى 
مشكلات در نظام بودجه ريزى و برنامه ريزى، 
پيگيرى هــا و اقدام هاى كارشناســان ديوان 
محاسبات دچار مشكل مى شود. بودجه هاى 
نفتى بايد مرزبندى مشــخص داشته باشند، 
درحالى كه ما هنوز نتوانسته ايم اين موضوع 

را محقق كنيم.
نماينــده مردم همــدان و فامنين در مجلس 
حسابرسى ها  كرد:  بيان  اســلامى  شــوراى 
صادقانه انجام مى شود، اما كنترلى بر مصارف 
و منابع وجــود ندارد و هــر روز به خاطر 
تصميم هاى ستادملى مقابله با كرونا به مشكل 

برمى خوريم.
وى گفت: ســاختارى معيوب و غيرواقعى 
در اعداد و ارقام مربوط به بودجه ارائه شده 
از ســوى دولت وجود دارد و اين ســاختار 
مربوط به شــركت هاى دولتى بى حساب و 

كتاب است.

نماينــده مردم همــدان و فامنين در مجلس 
شــوراى اسلامى در ادامه با اشاره به ساختار 
معيوب و غيرواقعى در اعــداد و ارقام ارائه 
شــده درخصوص بودجه ها از سوى دولت، 
افزود: گفته مى شــود بودجه شــركت هاى 
دولتى 137درصد تحقــق يافته يعنى با رقم 
واقعــى 37 درصد تفــاوت دارد و حاكى از 
بى حساب و كتاب بودن شركت هاى دولتى 

است.
حاجى بابايــى در ادامــه با بيــان اينكه بايد 
آسيب هاى بودجه ريزى در كميته يا شورايى 
زيرنظر ديوان محاســبات بررسى شود، بيان 
كرد: اهــداف و نقايص بودجه و روش هاى 

اصلاح آن بايد مشخص شود.
تدوين  معطــل  نبايــد  بودجــه   

آيين نامه هاى دولتى بماند
ســخنگوى كميســيون برنامــه، بودجه و 
شــوراى  مجلس  در  كشــور  محاســبات 
اسلامى نيز در اين مراسم با تأكيد بر اينكه 
تدوين بودجه بايد به صورتى باشــد كه به 
ســرعت اجرا شــود، گفت: بودجه نبايد 
بايد  آيين نامه ها بمانــد و مجلس  معطــل 
بــه گونه اى آن را بررســى و تصويب كند 
كــه آيين نامه ها مانعى بــراى اجراى قانون 

نباشند.
محمدمهدى مفتــح در ادامه بــا بيان اينكه 
آيين نامه هــاى لازم بــراى بودجــه نيز بايد 
درنهايــت ظــرف يك مــاه بــه تصويب 
برســد، بيان كرد: متأســفانه تدوين و ابلاغ 
آيين نامه هــاى بودجه در دولت بعضاً تا يك 

سال به طول مى انجامد.
نماينده مردم تويســركان در مجلس شوراى 
اسلامى در پايان گفت: قانون بودجه بايد به 
گونه اى تدوين شــود كه به واقعيت جامعه 
نزديك بــوده و فرصت ها صرف مســائل 

حاشيه اى نشود.

حواشى انتصاب باقرى كنى به جاى عراقچى

تيم مذاكره كننده ايران 
از چه كسانى تشكيل مى شود؟

آيين رونمايى از گزارش تفريغ بودجه 1399

بودجه هاى نفتى بايد مرزبندى مشخص داشته باشند
■ واقعيت تلخ كسرى بودجه به معناى دست در جيب مردم كردن است

خواستار همكارى كامل ايران
 با آژانس هستيم

 اتحاديه اروپا از ايران خواست تا"به طور كامل" با آژانس بين المللى 
انرژى اتمى همكارى كند.

به گزارش ايســنا به نقل از شبكه الجزيره، اين اتحاديه همچنين تاكيد 
كرده است: ما خواستار ازسرگيرى فورى مذاكرات در وين براى احياى 

برجام هستيم.
اين درخواســت اتحاديه اروپا بعد از ديدار روزگذشــته جوزپ بورل 
مسئول سياســت خارجى اتحاديه اروپا با حسين اميرعبداللهيان، وزير 
امورخارجه كشــورمان در حاشيه نشست مجمع عمومى سازمان ملل 

مطرح مى شود.
اميرعبداللهيان در اين ديدار تاكيد كرد: متاســفانه رفتار و سياســتهاى 

دولت بايدن تاكنون در رابطه با ايران و برجام غيرسازنده بوده است.
وى بــا تاكيد بر ايــن امر كه دولت رئيســى در چارچــوب اصول، 
عملگراســت و لذا به دنبال نتيجه عملى در مذاكرات اســت، افزود: ما 
با جديت در حال بررســى سوابق مذاكراتى هســتيم و دولت جديد 

مذاكرات را از سر خواهد گرفت. 
ديپلمات ارشد كشورمان خاطر نشــان كرد: ملاك ما عمل طرف هاى 
مقابل اســت و نه اظهار نظر آنها. دولت جديد در حال مرور و مطالعه 
پرونده مذاكرات انجام شده است. نه اتلاف وقت مى كند، نه رفتار غير 
ســازنده آمريكا را مى پذيرد و نه كشــور را معطل وعده هاى توخالى 

سابقه دار خواهد كرد.
همچنين جوزپ بورل در اين ملاقات ضمــن مرور اقدامات اتحاديه 
اروپا براى احياى برجام اظهار داشــت: بنظر من موفقيت برجام نه تنها 
براى ايران و بلكه براى منطقه و جهان بسيار مهم است. شكست برجام 

و مذاكرات براى هيچ طرفى خوب نيست.
وى ادامه داد: اتحاديه اروپا همواره از سياســت و اقدام مخرب ترامپ 
در خروج از برجام انتقاد كرده اســت و در اين خصوص شفاف بوده 
است ولى تصميم دولت جديد آمريكا فصل نوينى براى حفظ و احياء 

برجام ايجاد كرده است.

تغيير رويكرد مى توان تحريم ها را بى اثر كرد
 هادى بيگى نژاد نماينده مردم ملاير در مجلس شوراى اسلامى 
در صفحه شخصى خود در توئيتر، نوشت: تا چندى پيش همه چيز 
وابســته به برجام و FATF بود از آب خوردن گرفته تا مناسبات 
بين المللى، اما واردات گســترده واكسن، عضويت ايران در پيمان 
شانگهاى و ارتباط اقتصادى با كشورهاى همسو در دو ماه گذشته 
نشــان داد با تغيير رويكرد مى توان مشــكلات را كاهش داده و 

تحريمها را بى اثر كرد. 

سنا
س: اي
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/



C M

پيام تاريخ ،  تمدن و فرهنگ مادستان
The Message Of Madestan's History & Civilization & Culture

پنجشنبه  1 مهر ماه 1400  شماره 4135

5

يادداشت روز

جامعهجامعه
 ejtemaei@hamedanpayam.com

نيش و نـوش

سامانه دانش آموزى بهزيستى، راه اندازى مى شود
در آستانه سالتحصيلى جديد؛ معاون اموراجتماعى سازمان بهزيستى كشور از تصويب 
و اجراى طرح حمايت همه جانبه از دانش آموزان تحت پوشــش سازمان بهزيستى خبر 

داد.
به گزارش فارس، معاون اموراجتماعى ســازمان بهزيستى كشور از تصويب و اجراى 
طرح حمايت همه جانبه از دانش آموزان تحت پوشــش ســازمان بهزيستى خبر داد و 
گفــت: اين طرح به منظور بهره مندى تمامى دانش آموزان تحت پوشــش بهزيســتى و 

ارتقاى عدالت اجتماعى؛ مصوب و اجرايى شده است.
حبيب ا... مســعودى فريد افزود: ايــن حمايت ها شــامل كمك هزينه هاى تحصيلى و 

تشويقى، تأمين تجهيزات آموزشى از قبيل نوشت افزار و...، خدمات آموزشى و مشاوره 
تحصيلى و... هســتند و در اين بخش از همكارى مؤسســات آموزشى كه در راستاى 
مسئوليت اجتماعى خود فعاليت مى كنند، بهره مند شده ايم و در همين زمينه از همكارى 

ساير مؤسسات آموزشى استقبال مى كنيم.
ــوزش  ــت: آم ــرح گف ــن ط ــده در اي ــه  ش ــات ارائ ــاير خدم ــه س ــاره ب ــا اش وى  ب
ــن  ــلامى و همچني ــى ايرانى-اس ــبك زندگ ــر س ــه  ب ــا تكي ــى ب ــاى زندگ مهارت ه
ــتفاده  ــى و اس ــت كنون ــه وضعي ــه ب ــا توج ــازى (ب ــاى مج ــواد فض ــوزش س آم
ــن  ــا در اي ــاى م ــى از اولويت ه ــوان يك ــازى) به عن ــاى مج ــوزان از فض دانش آم

طــرح همه جانبــه، موردتأكيــد اســت.
مسعودى فريد همچنين غنى سازى اوقات فراغت دانش آموزان با استفاده از برنامه هاى 

فرهنگى، ورزشى، علمى، قرآنى و برگزارى اردوهاى دانش آموزى را به عنوان خدمات 
ديگر اين طرح براى تحت پوشش قراردادن ساير جنبه هاى زندگى دانش آموزى معرفى 

كرد.
معاون اموراجتماعى ســازمان بهزيستى كشــور گفت: تمامى اطلاعات دانش آموزان 
در ســامانه اى با عنوان «ســامانه دانش آموزى» بارگزارى مى شــود و به عنوان پلتفرم 
موردنياز سازمان بهزيســتى براى تجميع نيازسنجى ها و اقدامات سازمان مورداستفاده 

قرارمى گيرد.
وى اظهــار اميدوارى كرد كه با انجام و اســتمرار اين اقدامات و بــه دنبال اقدامات 
گذشته سازمان بهزيســتى؛ به ارتقاى كيفيت زندگى تمامى دانش آموزان تحت پوشش 

معاونت هاى مختلف سازمان بهزيستى كمك كنيم.

دفاع مقدس و سالتحصيلى 
فيض ا... مظفرپور »

  سى ويكم شهريورماه سال 1359ساعت 14هواپيماهاى متجاوز 
عراقى 10پايگاه هوايى كشــور را مورد تهاجم خــود قرار دادند و 
بدين ترتيب جنگ تحميلى 8 ســاله به طوررسمى عليه كشورمان و 
انقلاب نوپاى اســلامى آغاز شد و به تبع حمله هوايى نيروى زمينى 
عراق نيز با شليك اولين گلوله توپ به وسيله صدام جنايتكار تجاوز 
خود را به مرزهاى زمينى آغاز كرد و با 12لشــگر و صدها تانك و 
نفربر با حمله اى ناجوانمردانه عليه كشــورمان آغازگر جنگى شد كه 
پايانش دســت صدام و حاميانش كه حدود 50 كشــور بودند نبود 
گرچــه صدام تكريتــى در آغاز جنگ در مصاحبــه اى وعده فتح 3
روزه خوزســتان را داده و بقيه مصاحبه اش را به فتح تهران موكول 
كــرد ولى اين آرزوى خود را به گور برد و جنگى كه آغاز كرده بود 
با دفاع جانانه رزمندگان دلير اسلام و مردم غيور كشور در پشتيبانى 
از رزمندگان اســلام به دفاع مقدس 8 ساله مبدل شد و سرانجام نيز 
با پيروزى كشــورمان به پايان رسيد و امام راحل فرمود: ما در جنگ 
ابهــت ابرقدرت ها را درهم شكســتيم و ما در جنگ يك لحظه نادم 

و پشيمان نيستيم.
دفاع مقدس رمز و رازهاى زيــادى دارد و مقام معظم رهبرى از آن 
بــه عنوان يك گنجينــه نام بردند كه بايد گنج هاى آن كشــف و به 

نسل هاى بعد از جنگ معرفى شود.
امروزه نســل چهارم انقلاب در دانشگاه و در مدرسه منتظر معرفى 
اين گنجينه گرانقدر اســت تا از آن آموزه ها و از آن فرهنگ در اداره 

كشور و در زندگى فردى و اجتماعى بهره بردارى كند.
ــال  ــه ف ــد ب ــه دفاع مقــدس و آغــاز ســالتحصيلى را باي تقــارن هفت
نيــك گرفــت و اصــولاً دفاع مقــدس را جوانــان اداره كردنــد 
ــال  ــدس 22 س ــان دفاع مق ــنى فرمانده ــن س ــه ميانگي ــورى ك به ط
ــوده اســت و شــهادت 36 هــزار دانش آمــوز از جملــه شــهدايى  ب
ــود:  ــام راحــل فرم ــده كــه ام همچــون شــهيد محمدحســين فهمي
ــر  ــه زي ــا نارنجــك ب ــا آن طفــل 13ســاله اى اســت كــه ب ــر م رهب
ــز شــهادت 5 هــزار دانشــجو نشــان از  تانــك دشــمن رفــت و ني

ــان دارد. ــان و نوجوان ــا جوان ــدس ب ــق دفاع مق ــد عمي پيون
امروز پنجشــنبه اول مهرمــاه 1400 قرار اســت دانش آموزان بهار 
تعليم وتربيت را با زنگ شكوفه ها و حضور نونهالان در مدرسه آغاز 
كنند و از روز شنبه سوم مهرماه نيز به صورت رسمى آموزش ها آغاز 
خواهد شــد گرچه در فضاى مجازى در يك ســال و نيم گذشته با 
شــيوع ويروس منحوس كرونا آموزش و تربيت دانش آموزان دچار 
تغييرات فراوانى شــده است كه برخى از اين تغييرات مانند حضور 
دانش آمــوزان در فضاى مجازى گرچه روشــى نو در تعليم وتربيت 
محسوب شــده و مزايايى نيز دارد، ولى با كمال تأسف آسيب هاى 

حضور دانش آموزان در اين فضا بيشتر از مزاياى آن است.
تا قبل از آغاز و شــيوع ويروس كرونا ورود هرگونه گوشى همراه 
به مدارس حتى در دوره دوم متوسطه و تا سطح ديپلم ممنوع بود و 

يكى از خط قرمزهاى آموزش وپرورش محسوب مى شد،
ولى با شــيوع كرونا و تعطيلى مدارس گوشــى همراه آن هم از نوع 
هوشمند آن به يكباره يكى از ضروريات آموزشى در فضاى مجازى 
گشــت و اين چرخش 180درجــه اى در آموزش وپرورش به علت 
آماده نبودن بسيارى از زيرساخت هاى فضاى مجازى و آماده نبودن 
دانش آموزان و والدين حتى معلمان و اســاتيد مشكلات فراوانى را 
براى آموزش وپرورش و آموزش عالى كه متولى آموزش دانشجويان 

است به وجود آورد.
مشــكلاتى از قبيل نبودن شبكه قوى و داخلى اينترنت كه در برخى 
از مناطق كشــور تاكنون پوشــش لازم اينترنت وجــود ندارد و يا 
بسيارضعيف است نداشتن گوشى هوشمند كه بسيارى از خانواده ها 
به ويژه اقشار محروم از خريد آن ناتوان هستند و براساس آمار اعلام 
شــده 3/5 تا 5ميليون دانش آموز از داشتن گوشــى محروم بوده و 
در آموزش مجازى پيام رســان شاد حاضر نبوده اند كه منجر به افت 
تحصيلى شديد و در موارد فراوان ترك تحصيل دانش آموزان گشته 
اســت كه آمار ترك تحصيلى ها تاكنون به صورت شفاف و دقيق از 
طرف آموزش وپرورش اعلام نشــده است. جبران اين عقب افتادگى 
در رســاندن دانش آموزان به شــرايط قبل از شيوع كرونا كارى بس 
دشــوار خواهــد بود گرچه اميد اســت با همــت و جديت دولت 
ســيزدهم هرچه زودتر زمينه هاى حضور دانش آموزان در مدارس و 
دانشجويان در دانشگاه ها فراهم شود و با انجام واكسيناسيون گسترده 
و رعايت شيوه نامه هاى بهداشتى موضوع سلامت نوجوانان و جوانان 
در كلاس هاى درس نيز فراهم گشــته و شــادى واقعى نه آنچه در 
شــبكه شــاد اتفاق افتاد و برخى موارد غم و اندوه به دنبال داشت 
به محيط هاى آموزشــى حاكم شده و شــور و نشاط دانش آموزان و 

دانشجويان دوباره برقرار شود. 
انشاءا... 

افزايش 32درصدى شهريه مدارس 
غيردولتى قانونى است

 مديركل مدارس و مراكــز غيردولتى آموزش وپرورش در مورد 
افزايش 32 درصدى شــهريه مدارس غيردولتى و غيرانتفاعى گفت: 
اين افزايش شــهريه قانونى اســت و براســاس يك الگو مشخص 

مى شود.
به گزارش مهر، ســعيد صالح در مورد افزايش 32درصدى شــهريه 
مــدارس غيردولتى و غيرانتفاعى با وجــود مجازى بودن آموزش ها 
گفت: مطابق ماده 15 و 16 قانون، شهريه مدارس غيردولتى براساس 
يك الگو و توســط شــوراى سياســتگذارى و برنامه ريزى مركزى 

مصوب و مشخص مى شود.
وى با بيان اينكه شــهريه مدارس غيردولتى بــا توجه به هزينه ها و 
قيمت هاى بازار تعيين مى شود، افزود: در اين الگو، سهم اجاره بها و 
حق التدريس و حق الزحمه پرســنل و هزينه هاى جارى و نرخ تورم 

لحاظ شده و يك رقمى هم خارج مى شود.
مديركل مدارس و مراكز غيردولتى وزارت آموزش وپرورش با تأكيد 
بر اينكه شــهريه مدارس تابعى از نرخ تورم و قيمت هاى ساير اقلام 
و خدمات اســت، گفت: اينطور نيســت كه آموزش وپرورش و يا 

مؤسسات غيرانتفاعى و غيردولتى خودسر شهريه اى را اعلام كنند.
صالح در پاسخ به اين پرســش كه مردم چگونه مى توانند شكايات 
خود را از تخلفات در اين زمينه اعلام كنند، افزود: توصيه ما در اين 
شرايط كرونايى، ثبت شكايت در سامانه مشاركت هاى مردمى است 

كه كدرهگيرى هم در اختيار شاكى قرارمى گيرد.
وى بــا بيان اينكه با مدارس متخلف طبق قانون برخورد مى شــود، 
گفت: ما معمولاً در مواردى كه شــاكى وجود دارد مى توانيم ورود 

كنيم.

آخرين تدابير كميته بهداشت ودرمان اربعين 
براى خدمات رسانى به زائران حسينى(ع)

 رئيس كميته بهداشت ودرمان اربعين حسينى(ع) تدابير اورژانس 
كشور براى مراسم اربعين حسينى(ع) را تشريح كرد.

به گزارش وبدا، پيمان صابريان گفت: ســازمان اورژانس كشــور به 
عنوان مســئول كميته بهداشــت ودرمان اربعين حسينى(ع) يكى از 

زيرمجموعه هاى ستاد مركزى اربعين حسينى(ع) است.
وى افــزود: حدود 60 هزار زائر براى مراســم اربعين 1400 مجوز 
حضور در كشــور عراق را دريافت كرده اند به اين شــكل كه ورود 
اين افراد از طريق خطوط هوايى از فرودگاه هاى تهران، تبريز، شيراز 
و مشهد باشــد و در بازگشت نيز زائران مى توانند درصورت تمايل 
به صورت زمينى به كشور بازگردند كه مرز مهران در اولويت است. 
صابريان گفت: شرط دوم انجام آزمايش «پى.سى.آر» است كه بايد با 

جواب منفى و اعتبار 72ساعت باشد.
 نتايج آزمايشات نيز در سامانه وزارت بهداشت ثبت مى شود، زائران 
نبايد هيچ علامتى از بيمارى داشته باشند. توصيه مى شود توصيه هاى 
بهداشــتى در ايام اربعين رعايت شــود، در 2 شــهر نجف و كربلا 
هيأت پزشكى جمعيت هلال احمر 2مركز درمانى ايجاد شده است و 

خدمات سلامت ارائه خواهد شد.
ــد  ــان بازگشــت مرزهــاى زمينــى آمادگــى دارن ــزود: در زم وى اف
از همــه زوار برگشــتى آزمايش«پى.ســى.آر» بگيرنــد و درصــورت 
آلودگــى آنهــا را جداســازى كننــد تــا ســلامت خــود را بــه دســت 
را  بهداشــتى  توصيه هــاى  عــراق  كشــور  در  مــردم  بياورنــد، 
رعايــت كننــد و اگــر دچــار علائــم كرونــا شــدند بــه نزديكتريــن 

ــد. ــه كنن ــت ودرمان مراجع ــز بهداش مرك
صابريان با بيان اينكه دارو به اندازه كافى تأمين شده است و نگرانى 
در اين خصوص وجود ندارد، گفت: اگر فردى در كشــور عراق به 
بيمــارى كرونا مبتلا شــد بايد در مراكز بهداشــتى و درمانى مداوا 
شود و در جلســه اى كه با وزارت بهداشت عراق داشتيم مقرر شد 
مراكزدرمانى عراق همه بيماران را پذيرش كنند و درصورت نياز از 

طريق هوايى بيماران به كشور منتقل مى شوند.
رئيس كميته بهداشــت ودرمان اربعين حسينى(ع) افزود: از آنجا كه 
مراسم امســال در شــهرهاى كربلا و نجف برگزار مى شود توصيه 
مى شود زائران ايرانى با توجه به شرايط كوويد19 در شهرهاى ديگر 
حضور پيدا نكنند به دليل اينكه ايران در اين شــهرها مركز بهداشتى 

راه اندازى نكرده است.
صابريان درخصــوص آخرين اقدامات ســازمان اورژانس براى 
خدمات رســانى به زائران حســينى(ع) در مرزهاى كشور گفت: 
در حال حاضر 30 پايگاه اورژانس در نقاط مرزى مستقر شده اند، 
همچنيــن با تلاش هــاى صورت گرفتــه 8 درمانگاه بيمارســتان 
صحرايى براى خدمات رســانى به زائران حسينى(ع) احداث شد 
كه در ايــن مراكز بيش از 145نفــر از متخصصان و كادردرمانى 

دارند.  فعاليت 
وى با بيان اينكه 45دستگاه آمبولانس به پايگاه هاى بهداشت ودرمان 
نقاط مرزى انتقال يافته اســت، افزود: تعداد اتوبوس آمبولانس هاى 
اورژانس ارائه دهنده خدمات براى زوار حسينى(ع) 5 دستگاه بالگرد 
و آمبولانس هوايى در شرايط اضطرارى براى عمليات هاى پشتيبانى 

درنظر گرفته شده است.
صابريان گفت: در 24ســاعت گذشته تعداد 886 نفر در مرز مهران 
تســت كرونا داده اند كه از اين تعداد 471 نفر غيرايرانى و 415 نفر 
ايرانى بوده اند و تســت يك نفر مثبت شد، همچنين در بررسى هاى 
به عمل آمده، تاكنون تست هاى مربوط به بيمارى هاى سل و مالاريا 

منفى گزارش شده است.
وى بيــان كرد: هماهنگى هاى لازم با دانشــگاه هاى اهواز، شــيراز، 
كرمانشــاه و همدان براى پشــتيبانى از شــهرهاى مرزى درصورت 
بروز تهديدات تروريستى و حوادث غيرمترقبه انجام شده، همچنين 
نيروهاى مســلح نيز قرار شده اســت در مرز مهران آزمايشگاه «پى .

سى. آر» كرونا راه اندازى كنند.

 شيفت شــب واكسيناســيون كرونا در 
تالار قرآن همدان فعال شده به طورى كه در 
حال حاضر 200 تيم واكسيناسيون در سطح 
شهرستان همدان فعال هستند و شيفت شب 
تالار قرآن هم از ساعت 7 عصر تا 12شب 

مى كنند. فعاليت 
رئيس مركزبهداشــت اســتان همــدان در 
همين بــاره بيان كرد: بيــش از هزار نفر در 
اســتان در مرحله اول واكســن اسپوتنيك 
زده انــد و دز دوم اين واكســن نيز امروز 

تحويل استان مى شود.
محمــد خزايــى در گفت وگو با باشــگاه 
خبرنــگاران، گفت: افرادى كه دز نخســت 
واكسن اســپوتنيك زده اند مى توانند در دز 
دوم واكســن آســترازنكا را هم جايگزين 

كنند .
وى با اشــاره به اينكــه 20 تا 30 درصد از 
گروه هاى فراخوان  شده براى تزريق واكسن 
عليه كرونا به مراكز تزريق واكســن مراجعه 
نكرده انــد، افزود: نگرانــى اصلى اين افراد 
گريزان از واكسن تأثيرگذارى كم واكسن ها 
در برابر ويروس كرونا و تبليغات اشتباه در 
فضــاى مجازى مبنى بر ابتلا و فوت پس از 

تزريق واكسن كروناست.
خزايى در ادامه گفت: درحالى كه گروه هاى 
سالمندان براى رسيدن زمان تزريق واكسن 
كرونا و دريافــت پيامك بى صبرانه منتظر و 

نگرانند كه از واكسيناسيون جا بمانند.
وى با اشــاره به اينكــه روزانه 30 هزار دز 
واكســن كرونا در اســتان همــدان تزريق 
مى شــود بيان كرد: در حال حاضر اســتان 
همــدان 60 مركز تجميعى واكسيناســيون 
فعــال دارد كــه تــا هفتــه آينــده مركز 
عين القضات به صورت شــبانه روزى به اين 

مراكز اضافه مى شود.

رئيس مركز بهداشــت استان همدان با اشاره 
به اينكه تاكنون واكسن كرونا به بيش از 895

هزار نفر در استان تزريق شده است، افزود: از 
اين افراد بيش از594 هزار نفر مرحله نخست 
و بيش از 300 هزار نفر مرحله دوم واكســن 

كرونا را دريافت كرده اند.
خزايى با بيان اينكه دريافت واكســن كرونا 
دليل بر برداشتن ماســك و رعايت نكردن 

شــيوه نامه هاى بهداشتى نيســت، بيان كرد: 
ايمنــى و اثرگذارى واكســن ها 2ماه طول 
مى كشــد و دريافت كننده واكســن پس از 

تزريق دز دوم به ايمنى مى رسد.
وى گفــت: كاهــش عمل بــه توصيه هاى 
بهداشــتى با  افزايش موارد بســترى و به 
دنبال آن افزايش موارد مرگ ومير ناشــى از 

بيمارى كرونا رابطه مستقيم وجود دارد.

دز دوم واكسن اسپوتنيك امروز در همدان

واكسيناسيون در تالار قرآن 24 ساعته شد

 معاون پيشــگيرى از آسيب هاى اجتماعى 
مركز توسعه پيشگيرى سازمان بهزيستى كشور 
گفت: آمار خودكشى در ايران به نسبت خيلى 

از كشورها كمتر است.
به گــزارش ايرنــا، آرزو ذكايى فر با اشــاره 
به اهميــت برنامه ريزى براى پيشــگيرى از 
خودكشــى افزود: خودكشــى تهديدى براى 
سلامت عموم جامعه است و بنابراين داشتن 
برنامه اى جامع و يكپارچه شامل رويكردهاى 
پيشگيرى از خودكشــى مبتنى بر شواهد در 
سياست و عمل و لزوم برنامه ريزى منطقه اى 
با توجه به وضعيت و بسترهاى جغرافيايى و 
همچنين عوامل فرهنگى، اجتماعى، اقتصادى 
در هر منطقه و اســتان با توجه به وضعيت و 

ويژگى هاى آن منطقه، اهميت ويژه اى دارد.
وى گفت: براى اينكه بتوانيم برنامه ريزى هاى 
مناسب را در زمينه پيشــگيرى و اقدامات به 
موقع در موضوع خودكشى داشته باشيم يكى 
از برنامه هاى محورى و اساســى تهيه اطلس 
جغرافيايى خودكشى در تمام مناطق مختلف 
اســتان بوده كه تهيه شــده اســت و بزودى 
نتايج در اختيار مســئولان مرتبط با اين حوزه 
قرار مى گيرد.معاون پيشــگيرى از آسيب هاى 
اجتماعى مركز توســعه پيشــگيرى سازمان 
بهزيستى كشــور از نقش اساسى پيشگيرى و 
مداخلات بــه موقع، تقويت عوامل محافظ و 
كاهــش عوامل خطر در موضوع خودكشــى 
گفت و بيان كرد: آموزش هايى مثل مهارت هاى 
مقابله اى، حل مســأله، شناسايى و حمايت از 
افراد در معرض خطر براى جامعه هدف انجام 
گرفتــه و براى افراد مؤثــر از جمله اصحاب 
رســانه در بسيارى از استان ها براى چگونگى 
انعكاس اخبار خودكشــى و همچنين با افراد 
مؤثر ديگر در ســال گذشته بالغ بر 10كارگاه 

آموزشى برگزار شده است.
 اجراى برنامه پيشگيرى از خودكشى 

در همه استان هاى كشور
ذكايى فر همچنين از اجراى برنامه پيشــگيرى 
از خودكشى در همه اســتان هاى كشور خبر 
داد و گفت: امســال در 10 استان كه بالاترين 
نرخ شــيوع خودكشى را داشــتند برنامه ها و 
مداخــلات متفاوت و براســاس وضعيت آن 
اســتان ها  طراحى مى شود و در ديگر استان ها 
برنامه هايى از جنس آگاه سازى و اطلاع رسانى 

انجام مى گيرد.
وى با بيان اينكه بيش از هزار تسهيلگر محلى 
در اســتان ها فعاليــت مى كنند، افزود: ســال 
گذشــته اين تســهيلگران بيش از 100برنامه 
آموزش هاى تخصصى را در زمينه پيشگيرى 
از خودكشــى در محلات فراگرفتند و بالغ بر 
70 موشن گرافى و كليپ هاى تخصصى براى 
هم جمعيت عمومى و هم تسهيلگران تهيه و 

از طريق فضاى مجازى منتشر شد.
 هــر 40 ثانيه يك نفر در دنيا بر اثر 

خودكشى از بين مى رود
معاون پيشگيرى از آسيب هاى اجتماعى مركز 

توسعه پيشگيرى ســازمان بهزيستى كشور با 
بيان اينكه طبق آمار ســازمان بهداشت جهانى 
ساليانه تقريباً يك ميليون نفر در سراسر جهان 
به علت خودكشى فوت مى كنند، گفت: نرخ 
اقدام به خودكشى نيز 10 تا 20برابر آمار فوت 
بر اثر خودكشى است و به طور ميانگين در هر 
40 ثانيه يك نفر در دنيا بر اثر خودكشــى از 

بين مى رود.
ذكايى فر بيان كرد: بر اســاس اطلاعاتى كه در 
ابتداى سال 2020 توسط مركز «بررسى جمعيت 
جهانى» در مورد نرخ خودكشــى در كشورها 
منتشر شد، اعلام شد كه نرخ خودكشى رشد 
قابل توجهــى در برخى از كشــورهاى جهان 
نداشته و در بيشتر كشورها خودكشى سومين 
عامــل مرگ ومير جوانان به شــمار مى رود و 
يكى از 10 عامل اصلى مرگ ومير در بيشــتر 

كشورهاى دنياست.
وى با بيان اين موضوع كه آمار خودكشى در 
ايران به نســبت خيلى از كشورها كمتر است 
و در رتبه بندى كشــورها، ايــران رتبه 130را 
دارد، گفــت: ولى با اين حال با توجه به اينكه 
خودكشــى يك پديده پيچيــده و چندبعدى 

اســت كه عوارض آن نه تنها شامل خود فرد 
و اطرافيان او مى شود، بلكه جامعه را هم دچار 
تشــويش و نگرانى مى كنــد و به همين دليل 
در برابــر حتى يك مورد آن هم بايد بتوانيم با 
اقدامات و برنامه هاى خودمان پيشگيرى كنيم.

 تربيت سوپروايزر و برنامه هاى ويژه 
پيشگيرانه براى 10 استان

معاون پيشگيرى از آسيب هاى اجتماعى مركز 
توسعه پيشگيرى سازمان بهزيستى كشور افزود: 
10 اســتانى كه امسال به صورت ويژه برنامه ها 
اســتان هاى  مى دهيم  انجام  را  مداخلاتمــان 
كهگيلويه وبويراحمد، ايلام، كرمانشاه، لرستان، 
همدان، اردبيل، كردســتان، خراسان شــمالى، 
گيلان و فارس خواهد بود كه اقداماتى چون 
آموزش آگاه ســازى اطلاع رسانى و مداخلات 
به موقع را در اين استان ها دنبال خواهيم كرد. 
امسال در اين استان ها برنامه تربيت سوپروايزر 
براى  كيفيت بهتر و اثربخشى بيشتر برنامه ها 

درنظر گرفته شده است.
ذكايى فر گفت: بايــد به عوامل خطر در اقدام 
به خودكشى توجه و سعى در كنترل و كاهش 
آنها داشته باشيم. عمده عوامل خطر؛ اختلالات 
خلقى و روانى، مسائل و مشكلات مربوط به 
خانواده ها و مشكلات خانوادگى، سوگ ها و 
از دســت دادن ها، بيمارى هاى جسمى مزمن 
و ضعف در مهارت هاى مقابله اى هم از علل 
مســائل اقتصادى و تنش هاى ناشى از شغل و 
در دسترس بودن وسايل و ابزارهاى خودكشى 
هســتند. وى افــزود: عوامــل محافظ يعنى 
احساس اميد و باورهاى مذهبى، مهارت هاى 
زندگــى و مقابله اى، حل مســأله عزت نفس، 
ارتباطات سازنده بين شبكه حمايتى در افراد 
مثل شبكه هاى خانواده، دوستان، خويشاوندان 

را بايد بتوانيم تقويت كنيم.

بازنشتگان 30ساله 
حقوق 4200 تومانى 

مى گيرند
 ا اخبــار متعدد از ميزان حقوق بازنشســتگان و 
همسان ســازى حقوق آنها شــايد هنوز هم برخى 
بازنشســتگان ندانند درنهايــت حداقل حقوق آنها 
چقدر شده است. آيا ممكن است در ماه هاى آينده 
مجــدداً حقوق آنها تغيير كند يا اكنون ديگر حداقل 

حقوق آنها مشخص و نهايى شده است؟
كانون بازنشستگان در اين مورد ارقامى اعلام كرده 
كه نشان مى دهد هر بازنشسته تأمين اجتماعى حداقل 

حقوقى كه مى تواند بگيــرد 4 ميليون و 200 هزار 
تومان است.

در ســال 1400 بــا افزايــش دســتمزد و اجراى 
متناسب ســازى حقوق بازنشســتگان، افرادى كه 
30سال ســابقه دارند، 4 ميليون و 200 هزار تومان 
و افرادى كه بالاى 35 ســال سابقه دارند، 4 ميليون 
و 300 هزار تومان مى توانند دريافت كنند، همچنين 
افرادى كه با 7برابر دستمزد بازنشسته شده بودند و 
در سال 1400 حقوق شان به 3 برابر دستمزد رسيده 
بود و 4 برابر حداقل دســتمزد، حقوق شان كاهش 
يافته بود به همين منظور 50 تا 75 درصد كســرى 
حقوق آنهــا را تأمين كرديم. بنا بــر اين گزارش، 
ساليانه تنها يك بار آن هم در اسفندماه هر سال، ميزان 
حداقل حقوق كارگران در جلســه شوراى عالى كار 

تعيين مى شــود كه به نظر مى رسد همان رقم براى 
تعيين حداقل مستمرى بازنشستگان تأمين اجتماعى 

نيز مبنا قرار مى گيرد.
 طلب 1/5ميليونى بازنشستگان

 قبل از سال 1396
در همين راستا نيز كارشــناس امور بازنشستگى با 
اشاره به طلب 6 ماهه گروه استحقاقى بازنشستگان 
كشورى، گفت: بازنشستگانى كه قبل از سال 1396

بازنشسته شده اند، عموماً بابت فاصله زمانى ابتداى 
مهرمــاه لغايت پايان اســفندماه 1399 مبلغ بيش از 
1/5ميليون تومان طلب دارند. به گزارش ايلنا، حسين 
ســورى اعلام كرد كه در احكام كارگزينى صادره، 
طلب بازنشســتگان از بابت 6 ماهه دوم سال 1399

درج شــده و پس از اينكه ســازمان برنامه وبودجه، 

منابــع آن را تأمين كند، پرداخت مى شــود. وى با 
يادآورى اينكه صندوق بازنشستگى كشورى احكام 
بازنشســتگان را صادر مى كند، اعــلام كرد كه اين 
صندوق طورى احكام را درج مى كند كه قاعدتاً به 

زيانش نباشد.
سورى افزود: قبلاً طى 2 نوشتار متذكر شدم كه اگر 
صنــدوق تا پايان تيرماه موضوع را پيگيرى كند، باز 
جا دارد كه سازمان برنامه اين طلب را از اعتبار سال 
1399 پرداخت كند، اما اگــر از اين تاريخ بگذرد، 
ديگر به ديون ســال 1399 بازمى گردد كه بايستى از 
اعتبار 1400 پرداخت گردد. اينك پايان شهريورماه 
1400 اســت و قاعدتاً نبايد هيــچ موافقت نامه اى، 
مبادله نشده باقى مانده باشد. از طرفى، مدير يا ديگر 
دســت اندركاران صندوق، اگر متوقع اند كه رئيس 

سازمان برنامه بگويد شما چنين رقمى طلب داريد 
و بياييد آن را ببريد، امرى محال است.

اين كارشــناس امور بازنشســتگى گفت: صندوق 
بازنشســتگى در هنگام مبادله موافقت نامه، بايد اين 
طلب بازنشستگان را در رديف ديون بلامحل درج 
مى كرد و قاعدتاً بايســتى در همين روزها پرداخت 
شود؛ چرا هنوز اين طلب پرداخت نگرديده است؟ 
قصــور به خود صندوق بازنشســتگى بازمى گردد. 
صندوق كه موافقت نامــه را مبادله كرده، اينك بايد 
درخواســت وجه كــرده و طلب بازنشســتگان را 
بپــردازد. اگر صندوق هنــوز موافقت نامه 1400 را 
مبادله نكرده، كوتاهى از خود اوست. اگر موافقت نامه 
را مبادله كرده، ولى از خزانه درخواست وجه نكرده، 

باز قصور از صندوق است. 

  آمار خودكشى در ايران پايين است
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پاسخى به ابهامات سقف جديد 
كارت به كارت

 با ابلاغ بخشنامه بانك مركزى، بزودى سقف تعداد تراكنش هاى واريز 
به كارت بانكى يك فرد تغيير مى كنــد كه اين محدوديت براى تعداد 
تراكنش هايى كه هر فرد براى كارت به كارت از كارت هاى بانكى خود به 
ساير كارت ها در شبكه بانكى انجام مى دهد، اعمال نمى شود و برخلاف 
گفته بانك مركزى مبنى بر ابلاغ اين بخشنامه به بانك ها، مسئولان بانكى 

مى گويند كه اين بخشنامه هنوز به بانك ها ابلاغ نشده است.
به گزارش ايســنا، روز گذشــته بانك مركزى از جزئيات بخشنامه اى 
رونمايى كرد كه در پى آن ســقف تعداد مجاز كارت به كارت واريزى 

براى هر فرد روزانه 20مرتبه و اين عدد در ماه 80 عدد است. 
طبق اعلام معاون فناورى هاى نوين بانك مركزى، اين بخشنامه به بانك ها 
ابلاغ شــده، اما هنوز از ســوى آنها به اجرا درنيامده است كه در آن به 
بانك ها اعلام شده تا تعداد مجاز تراكنش كارت به كارت واريزى ابلاغى 

بسته به شرايط تغيير كند.
براين اساس، هر فرد درنهايت مجاز به انجام 80 تراكنش در طول يك 
ماه است، بنابراين اين تراكنش ها ممكن است در 4 روز و در هر روز 20
تراكنش انجام و سقف فرد پر شود يا ممكن است طى روزهاى بيشتر و 

تعداد تراكنش كمتر انجام شود.
 درنهايت محدوديت براى سقف روزانه و سقف ماهيانه لحاظ مى شود 

كه نبايد به ترتيب بيش از 20 و 80 شود. 
در اين بين، پيگيرى هاى ايســنا از كانون بانك ها و مؤسسات اعتبارى 
خصوصى و شــوراى هماهنگى بانك هاى دولتى و نيمه دولتى در اين 
رابطه حاكى از آن اســت كه برخلاف اعلام بانك مركزى، اين بخشنامه 

هنوز به بانك ها ابلاغ نشده است. 
از ســوى ديگر، با اعمال اين محدوديت در تعــداد تراكنش كارت به 
كارت واريزى، اين ابهام ايجاد شد كه فعالان اقتصادى، تجار و صاحبان 
كسب وكار كه روزانه و ماهيانه تعداد بسيار بالايى تراكنش انجام مى دهند 

اين بخشنامه در روند مبادلات تجارى آنها اخلال ايجاد مى كند.
در اين راســتا، بانك مركزى در پاسخ ابهامات، در اطلاعيه اى بيان كرد: 
براساس بخشنامه ابلاغى بانك مركزى، شبكه بانكى كشور موظف شده 
اســت براى تعداد تراكنش هاى واريزى به كارت هر شخص حقيقى، 

سقف تعيين شده را اعمال كند. 
به منظور جلوگيرى از سوءاستفاده هاى محتمل در تبادلات پولى كشور 
بر بستر كارت به كارت، بزودى مجموع تعداد تراكنش هاى واريزى كه به 
كارت هاى هر شخص حقيقى(كدملى) در يك روز انجام مى گيرد به 20

تراكنش محدود خواهد شد. 
ايــن محدوديت با هدف نظارت هرچه بيشــتر بر تبــادلات پولى و 
جلوگيرى از سوءاستفاده هاى احتمالى از خدمت انتقال وجه كارت به 

كارت اعمال مى شود.
بنابــر بخشــنامه بانك مركزى، ايــن محدوديت تنها در مــورد تعداد 
تراكنش هاى واريز به كارت اعمال مى شــود و محدوديتى براى تعداد 
تراكنش هايــى كه هر فرد به منظور كارت به كارت از كارت هاى بانكى 
خود به ساير كارت ها در شبكه بانكى انجام مى دهد، پيش بينى و تعيين 

نشده است. 
شايان ذكر اســت، محدوديت تعداد تعيين شده حاصل رصد و تحليل 
هوشمند يكساله رفتار كاربران است كه بر اساس آن، محدوديت درنظر 
گرفته شده صرفاً تعداد بسيار محدودى از افراد استفاده كننده را در روز 
تحت تأثير قرار مى دهد و بنابراين كاركرد استفاده هاى معمول بدون هيچ 

مشكلى برقرار خواهد ماند. 
از آنجا كه خدمت كارت به كارت براى مقاصد شــخصى درنظر گرفته 
شده اســت، اين محدوديت موجب رفع سوءاستفاده ها و سالم سازى 

فضاى بهره بردارى كاربران از خدمت كارت به كارت خواهد شد.

در پى كمك به حملات باج افزارى
يك صرافى رمزارز هدف تحريم آمريكا 

قرارگرفت
 وزارت خزانه دارى آمريكا صرافى ارز ديجيتالى SUEX را به دليل 

تسهيل حملات باج افزارى تحريم كرد.
به گزارش ايســنا، صرافى SUEX ظاهراً به پولشــويى پول هاى به 
دست آمده از دست كم 8نوع باج افزار كمك كرده و طبق اعلام وزارت 
خزانه دارى آمريكا، بيش از 40 درصد از مبادلات اين صرافى مربوط به 

عوامل خلافكار بوده است.
اين اقدام وزارت خزانه دارى دسترســى SUEX به دارايى و سود آن 
كه در قلمرو قضائى ايالات متحده قراردارد را بلوكه مى كند. بلوكه شدن 
اموال همچنين شــامل نهادهايى مى شود كه اين صرافى رمزارز در آنها 
يك ســهام عمده دارد و انجام برخى مبادلات با آنها را براى بانك ها و 

اشخاص ممنوع مى كند.
وزارت خزانه دارى گفت: بر اين باور اســت كه عمده فعاليت رمزارز 
مجاز اســت و برخى از صرافى ها قربانى عاملان باج افزارى مى شوند. 
با اين حال SUEX براى منافع غيرقانونى خود به اين حملات كمك 
كرده اســت. به عبارت ديگر اين ســازمان از آنچه اتفاق افتاده، كاملاً 

مطلع است.
براســاس گزارش انگجت، روزنامه وال استريت ژورنال اخيراً به يك 
اســتراتژى تحريم ها پس از دستور امنيت سايبرى جوبايدن در واكنش 
به حملات باج افزارى برجســته اشاره كرده بود. دولت آمريكا به جاى 
مختل كردن كل فضاى رمزارز، صرافى ها و تريدرهاى رمزارز را كه به 
تســهيل پرداخت باج كمك مى كنند هدف مى گيرد تا مانع انجام چنين 

پرداخت هايى شود.
طبق گزارش ژورنال، يكى از تدابيرى كــه وزارت خزانه دارى آمريكا 
قصد دارد اجرا كند، جريمه و مجازات هاى ديگر براى شــركت هايى 
است كه با هكرها همكارى مى كنند، همچنين وزارت خزانه دارى قصد 
دارد مقررات ضدپولشويى و فاينانس تروريسم را اجرايى كند تا استفاده 
از رمزارزها به عنوان يك روش پرداخت براى باج و ساير فعاليت هاى 

غيرقانونى را محدود كند.

پشت پرده تسهيلات 30 ميليونى 
لوازم خانگى

 رئيس اتحاديه فروشندگان لوازم خانگى بيان كرد: بانك 18درصد 
به ســپرده ها بهره مى دهد و مشــخص نيســت چگونه مى خواهد با 
4درصد به مردم كالا بفروشــد. عملاً در اين شرايط توليدكننده قيمت 
خود را بالا مى برد، بعد به بانك ســود مى دهد و در سوى ديگر بانك 

مى گويد با بهره 4 درصد به مردم كالا مى فروشد.
اكبــر پازوكــى در گفت وگو با ايســنا، از فروش اجبارى از ســوى 
توليدكنندگان لوازم خانگى خبر داد و گفت: توليدكنندگان لوازم خانگى 
فروش خود را سبدى و فروش برخى اقلام را مشروط به خريد اقلام 
ديگر كرده اند. براى مثال مى گويند اگر يك يخچال مى خواهى بايد 2
ماشين لباسشويى هم بخريد. توليدكنندگان كار خود را با بقالى اشتباه 
گرفته اند، مى خواهند محصولاتى كه سود خوب دارد را توليد كنند و 
آنها را از طريق سبد كالا بفروشند. اين درحالى است كه براساس قانون 
نظام صنفى اين كار خلاف است كه كالايى به اجبار با كالاهاى ديگر 

به مصرف كننده فروخته شود.
 انحصار در يك قدمى صنعت لوازم خانگى

وى در ادامــه از كمبود برخى كالاهــا در اين حوزه خبر داد و افزود: 
خود توليدكنندگان هم به موضوع اذعان مى كنند كه هنوز به ســطحى 
كه به طوركامل نياز داخل را تأمين كنند نرسيدند. در اين شرايط به نظر 
مى رسد توليدكنندگان به دنبال انحصارطلبى هستند، به طورى كه اقدام 
به راه اندازى فروشــگاه كردند و تظاهر مى كننــد كالا به اندازه كافى 
هست تا واردات آزاد نشود. ما هم مخالف آزاد شدن واردات هستيم، 
اما وارد نشدن كالا نبايد به اين منجر شود كه توليدكننده پاى خود را 

در كفش توزيع كننده كند.
پازوكى با بيان اينكه احتكار، قاچاق، گران فروشى و كم فروشى همه به 
نام فروشندگان تمام مى شود، بيان كرد: در بازار شاهد گرانى هستيم نه 
گران فروشى، اما هميشه كاسه كوزه ها سر كسبه مى شكند. اين درحالى 
اســت كه قيمت را توليدكنندگان تعيين مى كنند و فروشندگان با سود 

مشخص كالا را خريد و فروش مى كنند.
وى همچنيــن تأكيد كرد كه توليدكننده حــق ندارد خود توزيع كننده 
باشــد و اگر كالايى دارد بايد آن را به واحدهاى زيرمجموعه اتحاديه 
لوازم خانگى عرضــه كند، اما در حال حاضر انجمن هاى توليدكننده با 
توزيع كنندگان موازى كارى مى كنند. براى مثال برخى توليدكنندگان با 
فروشگاه ها قرارداد مى بندند آن را اجاره مى كنند، از صاحب فروشگاه 
مى خواهند ديگر حضور نداشــته باشند و به جاى او كارمند خودشان 
را قرارمى دهند و مى گويند پول آب، برق، ماليات و... را نيز پرداخت 

مى كنند اين انحصارطلبى است.
 مردم بدهكار بانك ها

اين درحالى است كه به گفته پازوكى قانون چرخه توليد لوازم خانگى 
از موادمعدنى و سازمان هاى مربوطه تا توزيع و خدمات پس از فروش 
را درنظر گرفتــه و هيچ وقت توليدكننده را مســاوى با توزيع كننده 
قرارنداده است. توليدكننده بايد به دنبال صادرات، به روزرسانى كالا، 
بهبود كيفيت و كاهش قيمت باشــد، نه اينكه بــا بالا رفتن قيمت با 
بانك ها قرارداد ببندد و مردم را بدهكار بانك ها كند يا اينكه فروشگاه 
اجاره كند و به طرق مختلف محصولات خود را بفروشــد. اين موارد 
با سياست هاى اقتصادى كشــور همخوانى ندارد. به طوركلى مردم به 
طرق مختلف در حالت بدهكار شدن به بانك ها هستند، چراكه به دليل 
گرانى براى خريد هر كالايى از جمله خودرو، لوازم خانگى و... ناچار 

به دريافت تسهيلات هستند.
وى همچنين يكى از عوامل گرانى را دولت دانســت و گفت: دولت 
بايــد از توليد حمايت بى دريغ در زمينه تأميــن مواداوليه، ارز، تأمين 
اجتماعــى، ماليات و... كند. در حال حاضــر در برخى موارد كالاهاى 
قاچــاق كه ارزش افزوده، حقــوق گمركى، ماليــات و... را پرداخت 

نمى كند با كالاى ايرانى هم تراز يا از آن ارزان تر است.
 چرا لوازم خانگى گران شد؟

رئيس اتحاديه فروشــندگان لوازم خانگى بيان كرد: اگر در سال 1396
دولت از اين اتحاديه كه 4هزار عضو در تهران و بيش از هزار عضو در 
ساير استان ها دارد، مشورت مى گرفت، با مشخص كردن ميزان توليد و 
تقاضا مى توانست از تجارى كه خود پول و ارتباط داشتند استفاده كند 
تا به توليدكنندگان كمك كنند، كالاهايى كه در كشور توليد نمى شود 
را وارد مى كردند و بــه تدريج با افزايش توليد داخل واردات كاهش 
مى يافت. در اين صورت شاهد خلأ كالا نبوديم، لوازم خانگى هم تا اين 

حد گران نمى شد و بازار قاچاق رونق نمى گرفت.
پازوكى با بيان اينكه در صنعت لوازم خانگى هيچ نقشــه راه و مســير 
مشخصى وجود ندارد و تا زمانى كه اين نقشه وجود ندارد تداخلات 
ادامه دارد، گفت: تصميمات اشــتباه موجب شده امروز يخچال سايد 
ايرانى كه سال 1396 يك ميليون و 500 هزار تومان بود به 30 ميليون 
تومان و لباسشــويى 230 هزارتومانى به 7 ميليون تومان برســد، اما 
توليدكنندگان همچنان 5سال ديگر فرصت مى خواهند، اما بايد از آنها 
پرســيد در اين 4ســال چه اقدامى انجام داده اند كه 5 سال ديگر هم 

خواستار ممنوعيت واردات هستند.
 از توليدكنندگان حمايت كنيد، اما ضمانت بگيريد

وى تأكيد كرد كه درصورت موافقت با تداوم ممنوعيت واردات بايد از 
توليدكنندگان ضمانت كتبى گرفته شود كه كيفيت و ميزان توليد خود 
را افزايش دهند و محصولات خود را به روزرسانى كنند. ما با واردات 
مخالفيم، اما بايد تكنولوژى به روز وارد كشور شود و از توليدكنندگان 

حمايت كرد و در عين حال بايد مقابل انحصار ايستاد.
پازوكى در پايان با بيان اينكه تسهيلات 30 ميليون تومانى براى خريد 
لوازم خانگى تأثيرى بر ركود در اين بازار نداشته است، گفت: ما اصلاً 
اين تسهيلات را قبول نداريم، چراكه بانك 18درصد به سپرده ها بهره 
مى دهد و مشخص نيست چگونه مى خواهد با 4 درصد به مردم كالا 
بفروشد. عملاً در اين شرايط توليدكننده قيمت خود را بالا مى برد، بعد 
به بانك سود مى دهد و در سوى ديگر بانك مى گويد با بهره 4 درصد 
به مردم كالا مى فروشــد. از طرف ديگر بازپرداخت اين تسهيلات هم 

به دليل گران بودن كالاها بالاست.

مديركل بنيادمسكن استان همدان:
اجراى عمليات 3 پروژه 1039 واحدى ملى مسكن 

 مديركل بنيادمســكن اســتان همدان از اجراى عمليات 3 پروژه هزار و 39 واحدى 
بنيادساخت طرح اقدام ملى مسكن استان همدان در 2 شيفت خبر داد.

حســن ظفرى با اشــاره به اينكه تعداد 2پروژه مربوط به شهر همدان و يك پروژه ديگر 
متعلق به شهرستان نهاوند اســت كه در حال حاضر عمليات ساخت اين واحدها درحال 
انجام اســت، گفت: براى تســريع در روند اجراى طرح اقدام ملى مسكن استان عمليات 

ساخت اين پروژه ها در 2 شيفت روز و شب انجام مى شود.

به گزارش روابط عمومى بنيادمسكن استان همدان، وى با بيان اينكه هم اكنون به طور همزمان 
در شهر همدان عمليات ساخت 2پروژه طرح اقدام ملى مسكن در شهرك بهشتى و يك 
پروژه هم در نهاوند در حال اجراســت، بيان كــرد: متقاضيان بايد آورده خود را به موقع 
واريز كنند تا در ســاخت پروژه ها با مشكل مواجه نشويم و در اين خصوص بنيادمسكن 
اســتان از امكانات اجرايى مطلوبى بهره مند است به طورى كه مى تواند هر 3 پروژه را در 
تمام مراحل كار در 2 شــيف شب و روز انجام دهد تا روند ساخت به سرعت پيش رود 

و اين موضوع هنگامى تحقق مى يابد كه متقاضيان آورده خود را به موقع واريز كنند.
ظفرى با اشاره به طرح هاى درحال اجرا، گفت: يكى از پروژه هاى درحال ساخت همدان 

با تعداد 700 واحد و مساحت 5/5 هكتار درحال انجام است.

وى مساحت كل بناى احداثى اين پروژه را 83 هزار مترمربع بيان كرد و افزود: اين طرح 
در قالب18 بلوك و مساحت مفيد هر واحد هم 80 مترمربع است.

مديركل بنيادمســكن اســتان، همچنين از اجراى يك پروژه 120واحدى طرح اقدام ملى 
ديگر در شهر همدان خبر داد و گفت: مساحت زمين اين پروژه 3 هزار مترمربع و مساحت 

كل بناى احداثى  13هزار و500 مترمربع است.
ظفــرى با بيان اينكــه تعداد بلوك ها در اين طرح 6 بلوك و با مســاحت مفيد هر واحد 
75مترمربع است كه عمليات ساخت اين واحدهاى مسكونى هم اكنون در حال اجراست، 
بيان كرد: پروژه 120واحدى در مرحله اجراى اســكلت و پروژه 700 واحدى در مرحله 

آماده سازى است.

غزل اسلامى »
 نداشــتن اينترنت در ســالتحصيلى 1399 
در برخى روســتاهاى همدان خبرساز شد، تا 
جايــى كه علاوه بر اينكه احساســات مردمى 
را برانگيخت برخى از مســئولان را مجبور به 
پاسخگويى كرد. جهرمى، وزير ارتباطات وقت 
هم كــه در خردادماه براى افتتــاح 164پروژه 
مخابراتى و زيرســاختى بــه همدان آمد يكى 
از اقدامــات آن ارتقاى دكل مخابراتى تعدادى 
از روســتاها براى افزايــش كيفيت اينترنت و 
بهره گيرى اهالى آنها از اينترنت پرسرعت بود، 
اما پس از گذشــت چند روز سرعت اينترنت 
اين روستاها تقريباً به حالت قبلى بازگشت و 
آنطور كه برخى از روســتاييان كه پيش از اين 
مشكل آنتن دهى داشــتند هنوز هم از نداشتن 
آنتن گوشى هاى همراه در منازل و كوچه هاى 

روستا خبر مى دهند.
اميدوارى از حضور وزيرِ رســانه اى تا جايى 
بــالا رفت كه اغلب تصور مى كردند مخابرات 
استان مشــكلات را حل كرده و وزير از آنها 
بهره بردارى خواهد كرد و تاكنون اين ذهنيت 
نيــز وجود داشــته اســت. در اول خردادماه 
قرارشد مشكل اينترنت 110روستا حل شود و 
محدوديت ها رفع شده و تجهيزات زيرساختى 
مناســب براى برقرارى اينترنت پرسرعت در 
اين مناطــق نيز تأمين و راه اندازى شــود، اما 
تلفن هاى  هنوز  مردمى،  گزارش هاى  براساس 
همراه در برخى از روستاها آنتن ندارند و براى 
پاســخگويى بايد به ارتفاعات يا نزديك دكل 

مخابراتى بروند. 
دانش آموزان امســال هــم در اين مناطق براى 
گرفتن درس هــاى خود بايد در پشــت بامى 
نزديك دكل جمع شــده و سر كلاس آنلاين 
حاضر شــوند و يــا تعدادى از روســتاها كه 
تعداد آنها احتمالاً به 6 روســتا مى رسد اصلاً 
نمى تواننــد كلاس آنلاين داشــته باشــند و 
دانش آموزان آنها بايد از كلاس هاى تلويزيون 
استفاده كنند، يا اگر مجوز صادر شود حضورى 
سركلاس بروند. دهيار روستاى چاله كند گفت: 
دكل مخابراتى پايين روســتا قرارگرفته كه با 
آمدن وزير آن را تقويت كردند، اما با اين حال 
پس از گذشت چند روز آنتن دهى گوشى هاى 
موبايل مانند گذشــته شد و براى ارتباط گيرى 
با گوشــى بايد يا به ارتفاعــات برويم و يا در 
جاده بايستيم، اگر برق هم قطع شود كل آنتن 

گوشى ها هم قطع مى شوند.
عبــاس زارعــى ادامــه داد: ســال گذشــته 
دانش آمــوزان در پشــت بامى نزديك به دكل 

جمع شده و در كلاس آنلاين حاضر مى شدند 
امســال هم چون وضعيت بهتر نشده احتمالاً 

بايد همينطور درس بخوانند.
درحالى كــه ايــن وضعيت در تعــدادى از 
روســتاهاى همــدان وجود دارد حــدوداً در 
6روســتا هيچ شــبكه اينترنتى وجود ندارد و 
دانش آمــوزان آن بايــد كلاس درس خود را 

حضورى بگذرانند.
با وجود همه اينها مديركل ارتباطات وفناورى 
اطلاعات اســتان همدان گفــت كه 97درصد 
روستاهاى همدان از اينترنت مطلوب برخوردار 
هســتند و حداقل به يك ســرويس دسترسى 
دارند و حدود 26روستا يا اصلاً اينترنت ندارند 

و يا به اينترنت مطلوب دسترسى ندارند.
مجتبــى ســاكى افــزود: دانش آموزانى كه به 
اينترنت دسترســى ندارنــد از تلويزيون براى 

گرفتن درس استفاده كنند.
وى با بيان اينكه در كشــور 5 هزار روستا وجود 
دارد كــه هيچ نوع دسترســى ارتباطاتى ندارند، 
گفت: همدان بالاترين شاخص هاى اينترنت را 
در كل كشــور دارد و اگر ما براى اين 3 درصد 
به تهران برويــم، درحالى كه تا 60درصدِ برخى 
اســتان ها به اينترنت دسترســى دارند به ما چه 
پاســخى مى دهند؟ هرچند كه استان ها بايد در 
راستاى بالا بردن كيفيت اينترنت خود تلاش كنند.

ســاكى افزود: براى بالابردن سرعت اينترنت 
و حل مشــكل آنتن دهى در روستاى چاله كند 
قراربود ســايت جديد بگذاريم، اما در تهران 
گفتند آنتن سكتور اضافه مى كنيم كه اين اقدام 
هم صورت گرفت، اما بايد سايت آن جابه جا 

شود كه زمان بر و هزينه بر است. 
وى در پاســخ به نياز اين روستا به تلفن ثابت 
هم گفت: از ســال 1386 به  بعد در كل كشور 
تلفــن ثابت به نقاط جديد ارائه نشــده، اما به 
روســتاهايى مانند چاله كند تلفن بى سيم ارائه 
كرده ايم كه خودم با حضور در اين روســتا آن 

را چك كرده ام و به نظرم استاندارد است.
 ADSL ســاكى افزود: اين روستا مى تواند از
براى اتصال به اينترنت اســتفاده كند هرچند 
كه دهيار چاله كند گفت: مردم اين روستا پول 
خريــد چنين تجهيزاتى ندارنــد و بهترين راه 
اتصال به اينترنت براى آنها گوشى همراه است.

در اســتان هزار و71 روســتا وجــود دارد با 
اينكه مســئولان از برخوردارى آنها از اينترنت 
پرسرعت و حداقل بدون مشكل يا كم مشكل 
صحبــت مى كننــد، اما گزارش هــاى ميدانى 
همدان پيام و گزارش هاى مردمى واصله نشان 
مى دهد كه نه تنها روســتاها كه برخى از نقاط 
شهرهاى اســتان نيز با مشكل آنتن و سرعت 
اينترنت مواجه هســتند كه به اصطلاح به آنها 

نقاط كور گفته مى شود.
مشــكل آنتن دهــى و اينترنت پرســرعت در 
حاشيه شــهر همدان نيز براى دانش آموزان و 
دانشجويان دردسرساز شده است. سال گذشته 
دانش آموزان حاشيه شهر براى گرفتن درس به 
مــدارس خود مراجعه كــرده و آن را با فلش 
دريافــت مى كردند، زيرا مشــكل آنتن دهى و 
اتصال به اپليكيشن شاد در اين نواحى وجود 
داشت امســال نيز دانش آموزان با اين مشكل 
مواجه هستند و همزمان با بازگشايى مدارس 

با اين اپليكيشــن چالش اينترنــت و اتصال 
خواهند داشت. حتى درصورتى كه آنتن دهى 
گوشى هاى همراه حتى در شهر همدان نسبت 
به يك سال گذشــته با قطعى بيشترى مواجه 
است، اما مسئولان از حل بسيارى از مشكلات 

اينترنت در شهر مى گويند.
همــه اين مشــكلات مربــوط به شــركت 
خدمات رسانى اســت كه جزو پردرآمدترين 
و پول دارترين شــركت ها محسوب مى شود و 
ماهانه درآمد هنگفتــى از خانواده ها دارد. اين 
شركت كارى به دريافت خدمات و كيفيت آن 
توسط مشــترى ندارد و صرف اينكه خدماتى 
ارائه كرده هزينه آن را به اندازه مشترى كه در 
بهترين نقطه بهترين ســرعت را دارد، دريافت 

مى كند.
عــلاوه بر همــه اينها شــركت هاى مخابراتى 
و شــركت هاى زيرســاختى مخابرات معمولاً 
مسئوليت آنتن دهى و قطعى ارتباط مشتريان را 
برعهده نمى گيرند و در اغلب مواقع مشكل را 
از تجهيزات مشترى عنوان مى كنند درصورتى 
كه شركت خدمات رسانى كه هزينه اينترنت را 
به طور كامــل دريافت مى كند بايد خدمات هم 
به طور كامل ارائه كرده و مسئوليت قطعى هاى 
مكرر را به گردن مشــترى نيندازد، زيرا معمولاً 
مدتى پــس از قطع اينترنــت خودبه خود اين 
مشكل حل شده و نيازى به دستكارى تجهيزات 
وجود نــدارد. اكنون نيز مســئوليت تحصيل 
دانش آموزان را از سر باز كرده و مناطقى كه به 
اينترنت پرسرعت دسترسى ندارند را به استفاده 

از تلويزيون توصيه مى كنند. 

 مهلــت ثبت نام بــراى وام اجاره، ديروز 
به پايان رســيد، اما احتمال تمديد اين زمان 

وجود دارد. 
موانــع چندگانه اى همچــون معرفى ضامن 
رسمى با 10سال ســابقه كه حداقل 5 سال 
تا زمان بازنشســتگى اش باقى مانده باشــد، 
ايراد به زمان انعقاد اجاره نامه و امتناع برخى 
بانك ها از پرداخت تســهيلات موجب شده 
بســيارى از مســتأجران قيد دريافت وام را 
بزنند؛ تــا جايى كه از 230هــزار نفرى كه 
تاكنون به بانك ها معرفى شده اند تنها 7هزار 

نفر اين تسهيلات را دريافت كرده اند.
به گزارش ايســنا، از يك ميليون و 50 هزار 
نفر كه تا روز 22شــهريورماه براى دريافت 
وام اجــاره ثبت نام كردنــد 230هزار نفر به 
بانك ها معرفى شدند كه فقط 7هزار نفر اين 
تسهيلات را دريافت كرده اند. بررسى ها نشان 
مى دهد الزام معرفى ضامن رسمى مهمترين 
مانــع پيش روى متقاضيان اســت. از طرف 
ايرادگيرى هاى فراتر از مصوبه برخى  ديگر 
بانك ها مســتأجران را مستاصل كرده است؛ 
تا جايى كه برخى اجاره نشــين ها مى گويند 
عطاى وام را به لقايش بخشــيده اند. ســال 

گذشته هم به قدرى موضوع آشنايى كاركنان 
بانك با كارتابل وزارت راه وشهرسازى طول 
كشــيد كه وام در زمان مناسب قبل از انعقاد 

قرارداد به دست مستأجران نرسيد.
امســال مهلــت ثبت نام وام اجــاره تا پايان 
شهريورماه اعلام شده بود كه ديروز به پايان 
رسيد، البته محمود محمودزاده، معاون وزير 
راه وشهرســازى مدتى قبل از ارائه پيشنهاد 
براى تمديد اين زمان ســخن گفته بود، اما 
هنوز چيزى در اين خصوص مصوب نشده 
اســت. از طرف ديگر على رغم اينكه مهلت 
ثبت نام تا پايان شــهريورماه اعلام شده بود 
از روز 29شهريورماه امكان ثبت درخواست 

وجود نداشت.
براساس مصوبه ســتادكرونا تمامى بانك ها، 
به جــز بانك هايى كه ســهميه وام خود را 
تاكنون پرداخت كرده اند موظف به پرداخت 
كمك وديعه مســكن هســتند، امــا به نظر 
مى رســد رويه يكســانى در بانك هاى عامل 
براى پرداخــت وام وديعه مســكن وجود 
عنوان  بانك ها  برخــى  به طورمثــال  ندارد. 
مى كنند كه بايد 2 ضامن رســمى با ســابقه 
بالاى 10ســال معرفى شود. برخى مراجعان 

هــم مى گويند كه بانك اعــلام مى كند بايد 
حداقل 5 ســال از موعد بازنشستگى ضامن 

باقى مانده باشد.
يكى ديگر از مشــكلات متقاضيــان، ايراد 
بانك ها به تاريخ انعقاد اجاره نامه اســت. با 
اينكه تاريخ اجاره نامه واحد مسكونى بايد از 
6 ماهه دوم ســال 1399 باشد، اكثر بانك ها 
فقــط اجاره نامه هايــى را معتبر و مناســب 
دريافــت وام مى دانند كه در نيمه نخســت 
سال ثبت شده باشــد و بدين ترتيب بخش 
عمــده متقاضيان را از چرخــه دريافت وام 

حذف مى كنند.
وزيــر  معــاون  قبــل،  هفتــه   2 حــدود 
راه وشهرسازى به ايسنا، اعلام كرد كه براى 
صرف نظر كــردن از مســأله معرفى ضامن 
رسمى جهت وام اجاره با رئيس و مسئولان 
بانك مركــزى مكاتبه كرده ايم، اما پيگيرى از 
بانك ها نشــان مى دهد كه رايزنى ها هنوز به 

نتيجه نرسيده است.
دريافت  براى  مستأجران  پيش روى  مصايب 
وام وديعه مســكن، انتقاد نمايندگان مجلس 
را در پى داشــته است. سخنگوى كميسيون 
عمران مجلس گفت: وام وديعه مسكن براى 

كاهش مشــكلات مردم درنظر گرفته شده، 
اما در سايه خلأ نظارتى و نبود دستورالعمل 
واحد اجرايى براى بانك ها، مســتأجران با 
گرفتارى جديدى رو به رو شدند و به ناچار 
در شرايط شيوع ويروس كرونا بايد از بانكى 

به بانك ديگر مراجعه كنند.
عبدالجــلال ايرى بــا ابراز گلايــه از روند 
پرداخت وام وديعه مسكن بيان كرد: وزارت 
راه وشهرســازى بايد بــه وضعيت پرداخت 
وام وديعه مســكن نظارت داشــته باشد و 
دســتورالعمل  ابلاغ  ضمن  نيز  بانك مركزى 
واحد، اجازه اقدامات خودسرانه به بانك ها 

را ندهد.
بنابر اين گزارش، ســتادملى كرونا در سال 
1400 مبلــغ وام كمك وديعــه مســكن را 
70ميليون تومان براى شهر تهران، 40 ميليون 
تومان براى ديگر كلانشــهرها و 25ميليون 
تومان براى ساير شهرها درنظر گرفته است. 
متقاضيان تا پايان شهريورماه فرصت داشتند 
tem.mrud.ir بــراى ثبت نام به ســامانه
مراجعه كنند. اين وام براى كسانى است كه 
تاكنون موفق به دريافت آن نشــده اند. نرخ 

سود اين تسهيلات 13درصد است.

مديركل ارتباطات وفناورى اطلاعات استان:

مناطق محروم از اينترنت 
تلويزيون تماشا كنند!
■ دهيار چاله كند: فقط چند روز كيفيت اينترنت بهتر شد
■ مشكل اينترنت بسيارى از روستاها هنوز حل نشده است

2ضامن رسمى با ويژگى هاى خاص، ايراد جديد بانك ها

برخى مستأجران عطاى وام را به لقايش بخشيدند
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جشنواره تابستانه واليبال
 در فامنين برگزار شد

 آيين اختتاميه جشنواره فرهنگى ورزشى تابستانه واليبال دختران در 
فامنين برگزار شد.

به همت هيأت واليبال شهرســتان فامنين به مناسبت گراميداشت هفته 
دفاع مقدس آيين اختتاميه جشــنواره فرهنگى ورزشى تابستانه واليبال 
دختران با حضور امام جمعــه، فرماندار، معاون امور ورزش و معاونت 
امورورزش بانوان اداره كل ورزش وجوانان استان در سالن امام على(ع) 

شهرستان فامنين برگزار شد.
رئيس هيأت واليبال فامنين گفت: در اين جشنواره 12تيم در رده سنى 
نونهال، نوجوان و جوانان شركت داشتند كه به مدت 10روز در 4 رشته 

واليبال، طناب زنى، داژبال و دووميدانى با هم به رقابت پرداختند.
قاسم عبدى با بيان اينكه هم اكنون بيش از 200ورزشكار سازمان يافته در 
بخش بانوان مشغول به فعاليت هستند، افزود: هيأت واليبال شهرستان 
فامنين در 2بخش بانوان و آقايان فعال است و علاقه مندان مى توانند در 

سطح شهرستان به اين رشته بپردازند.
وى در پايان گفت: هدف از برگزارى اين جشنواره توسعه ورزش واليبال 

و ايجاد انگيزه براى جذب و شناسايى نخبگان در رده هاى پايه است.

مسابقات اسكيت در كبودراهنگ
 مسابقات اسكيت سرعت انتخابى مسابقات به مناسبت گراميداشت 

هفته دفاع مقدس در شهرستان كبودراهنگ برگزار شد.
هيأت اســكيت شهرستان كبودراهنگ به مناســبت گراميداشت هفته 
دفاع مقدس اقدام به برگزارى مسابقات اسكيت سرعت در رده هاى سنى 
مختلف كرد. در اين مسابقات 80 نفر ورزشكار شركت كرده بودند كه 
در پايان به نفرات نخست تا سوم هر رده سنى حكم و مدال اهدا گرديد.

گفتنى است نفرات برتر اين دوره از مسابقات جهت شركت در مسابقات 
استانى كه دوم مهرماه در شهرستان بهار برگزار مى شود، انتخاب شدند.

بهار ميزبان مسابقات اسكيت 
 مسابقات اسكيت سرعت به مناسبت گراميداشت هفته دفاع مقدس 

به ميزبانى شهر بهار برگزار مى شود.
مسابقات اسكيت سرعت به مناسبت گراميداشت هفته دفاع مقدس در 
2بخش پسران و دختران در رده هاى سنى مختلف به ميزبانى شهر بهار 

برگزار مى شود.
شــركت كنندگان در اين دوره از مســابقات روز جمعه دوم مهرماه در 
مجموعه شهيدسليمانى شــهر بهار در 2بخش آماتور و حرفه اى با هم 

رقابت مى كنند.

بانوان همدان در جمع داوران بسكتبال كشور
 بانوان داور بسكتبال استان همدان حضورى پر رنگ در وبينار داوران 

ليگ كشور دارند.
فدراسيون بسكتبال جهت شركت در وبينار داوران ليگ كشور در فصل 
جارى، از داوران برتر و فعال در سراسر كشور دعوت به عمل آورد كه 

نام 4 داور از استان همدان در اين وبينار حضور دارند.
استان همدان پس از استان هاى تهران و اصفهان، به لحاظ تعداد داوران، 

جايگاه سوم در بين استان هاى كشور را دارد.
هانيه شهدوســت، بهاره زارعى، زهرا مهــرى و فاطمه بهرامى، 4داور 

همدانى حاضر در اين وبينار هستند.

طرح ملى پارك گام بانوان در فامنين
 طرح ملى پارك گام بانوان در واپســين روزهاى تابستان 1400 در 

شهرستان فامنين برگزار شد.
به همت هيــأت ورزش هاى همگانى، همايش پيــاده روى بانوان روز 
گذشته از مبدأ مزار شهداى گمنام به سمت سالن امام على(ع) به مناسبت 

فرارسيدن هفته دفاع مقدس در شهرستان فامنين برگزار شد.
رئيس هيأت ورزش هاى همگانى شهرســتان فامنين در اين باره گفت: 
طرح ملى پارك گام با هدف توسعه ورزش همگانى و ارتقاى نشاط و 
تندرستى شهروندان از سال 1397 در شهرستان فامنين درحال اجراست. 
در اين طرح شهروندان به شكل مستمر و مشخص در طول ايام هفته با 

گردهمايى در اماكن ورزشى يا پارك به ورزش مى  پردازند.
ميثم صفرى تبار در پايان افزود: با اجراى چنين برنامه هايى تلاش داريم 
تا ضريب نفوذ ورزش همگانى در بين شــهروندان را افزايش دهيم و 

پرداختن به ورزش به شكل مستمر را بين مردم نهادينه كنيم.

طارمى در تيم منتخب ليگ پرتغال
 مهاجم تيم ملى فوتبال ايران در تركيب تيم منتخب هفته ششم ليگ 

برتر پرتغال قرارگرفت.
تيــم پورتو در هفته ششــم ليــگ پرتغال با نتيجه 5 بــر صفر مقابل 
موريرنسه به پيروزى رسيد تا با 14 امتياز در رده دوم جدول رده بندى 

قرار بگيرد.
مهدى طارمى در اين مسابقه يك پنالتى گرفت و 2 گل زد و با عملكرد 
درخشان خود نمره بالايى در بررسى عملكرد بازيكنان به دست آورد. 
سايت «گل پوينت» در انتخاب تيم برتر هفته، به طارمى نمره 8/1 داد 

و او را به عنوان بهترين مهاجم اين هفته ليگ پرتغال انتخاب كرد.

مسابقات جام جهانى هر 2سال يك  بار 
مى شود!

 اعضاى كميته فنى فيفا چند روز ديگر نشســتى را برگزار مى كنند 
تا در مورد پروژه برگزارى جام جهانى هر 2 سال يك بار به جمع بندى 

برسند.
«جيانــى اينفانتينو» زمانى كه عهده دار رياســت فدراســيون جهانى 
فوتبال(فيفا) شد طرح هاى جالب و در عين حال عجيبى را مطرح كرد 
كه برخى از ايــن طرح ها با جنجال هاى زيادى همــراه بود. يكى از 

مهمترين آنها برگزارى جام جهانى هر 2 سال يك بار بود.
فيفا قصد دارد با اعضاى كميته هاى مختلف خود نشستى را برگزار كند 
تا در مورد برگزارى جام جهانى هر 2سال يك بار به جمع بندى برسد.

اين نشســت قرار است در روز 30 ســپتامبر( 8 مهرماه) به صورت 
آنلاين برگزار شود تا اعضا نظرات خود را در مورد اين قانون جنجالى 

عنوان كنند.

هندبال زنان ايران جهانى شد
 تيــم ملى هندبال زنــان براى نخســتين بار در تاريخ ورزش هاى 
گروهــى و توپى زنان ايــران، علاوه بر صعود به جمــع 4 تيم برتر 
رقابت هاى هندبال آسيا، سهميه حضور در رقابت هاى جهانى اسپانيا 

را كسب كرد.
تيــم ملى هندبــال زنان ايــران در آخرين ديــدار از مرحله گروهى 
رقابت هاى هندبال قهرمانى زنان آسيا به مصاف تيم ملى سوريه رفت 
و ملى پوشان كشورمان موفق شدند با وجود همه حواشى و مشكلات 
چند روز اخير اين رقابت ها، با نتيجه 38 بر 19حريف خود را شكست 
داده و به عنوان تيم دوم گروه B علاوه بر صعود به مرحله نيمه نهايى، 
جواز حضور در رقابت هاى هندبال قهرمانى زنان جهان را كسب كنند.

پس از بازى هاى مقدماتى، كره جنوبى و قزاقستان از گروه A و ژاپن و 
ايران از گروه B راهى رقابت هاى نيمه نهايى شــدند كه در اين مرحله 

كره جنوبى با ايران و ژاپن با قزاقستان ديدار مى كنند. 
مســابقات مرحله نيمه نهايى امروز برگزار مى شود و روز شنبه، سوم 
مهرمــاه نيز با برگــزارى رقابت فينال و رده بنــدى، هجدهمين دوره 

رقابت هاى قهرمانى زنان آسيا به پايان مى رسد.

سهميه ايران در ليگ قهرمانان 1+3 شد
 درتازه تريــن رده بنــدى 
برترين ليگ هاى كنفدراسيون 
فوتبال آسيا، فوتبال باشگاهى 
ايران با يك پلــه صعود، به 
رتبه چهارم AFC جاى قطر 

را گرفت.
كنفدراســيون فوتبال آســيا 
آخريــن رده بنــدى برترين 
ليگ هاى آســيا را اعلام كرد 
كه فوتبال باشــگاهى ايران با افزايش امتيازات خود قطر را پشت سر 
گذاشــت و به رتبه چهارم آسيا و دوم منطقه غرب صعود كرد و بعد 
از ليگ هــاى ژاپن، كره جنوبى و عربســتان قرارگرفت. تا پيش از اين 
عربســتان و قطر در منطقه غرب از ايران بالاتر بودند و به همين دليل 
ســهميه بيشترى در ليگ قهرمانان آسيا داشــتند كه با ادامه اين روند 
ســهميه ايران از 2+2 به 3+1 افزايش خواهد يافت و تيم هاى ايرانى 

بيشترى مى توانند به طور مستقيم در مرحله گروهى حاضر شوند.
البته ســهميه بندى فصل آينده ليگ قهرمانان آســيا انجام شــده و با 
تــداوم رده بنــدى كنونى در فصــول آينده از جمله 2023، ســهميه 
ايران به 3ســهميه مستقيم در مرحله گروهى و يك سهميه در مرحله 

پلى آف(مقدماتى) افزايش مى يابد.

هيأت موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمان هاى فاقد 
سند رسمى

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و 
اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي

برابر رأي شــماره 1400/1085 مورخ 1400/06/03 هيــأت اول موضوع قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي 
حوزه ثبت ملك اسدآباد تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاى جهاندار ايرانپور 
فرزند عبدالكريم به شماره شناسنامه 350 صادره از اسدآباد در ششدانگ يك قطعه 
زمين مزروعى آبى محاط  به مساحت 23313/93 مترمربع در قسمتى از پلاك 107 
اصلي واقع در اسدآباد - اراضى روســتاى قادرآباد خريداري از مالك رسمي آقاى 
محمدابراهيم ابراهيمى محرز گرديده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شــود، در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند 
مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشــند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تســليم و پس از اخذ رســيد، ظرف مدت 
يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند. 
بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكيت صادر خواهد شد. (م الف 171)
تاريخ انتشار نوبت اول: 1400/06/17
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1400/07/01

سيروس قلى زاده - رئيس اداره ثبت اسناد و املاك اسدآباد 

آگهي حصر وراثت
خانم صغرى جبارى داراى شماره شناسنامه 7835 به شرح دادخواست به كلاسه 
111/0000608ح  از اين حوزه درخواست گواهى حصر وراثت نموده و چنين توضيح 
داده كه شــادروان عفت الملوك مينائى به شماره شناســنامه 5956 در تاريخ 
1381/12/21 در اقامتــگاه دائمى خود بدرود زندگــى گفته ورثه حين الفوت آن 

متوفيه منحصر است به:
 1-رمضان جبارى فرزند دلاور به شماره شناسنامه 1450 پسر متوفيه،2-صغرى 
جبارى فرزند دلاور به شماره شناســنامه 7835 دختر متوفيه،3-اختر جبارى 
فرزند دلاور به شماره شناســنامه 6423 دختر متوفيه،4-اشرف جبارى فرزند 
دلاور به شماره شناســنامه 6424 دختر متوفيه،5-ربابه جبارى فرزند دلاور به 
شماره شناســنامه 9528 دختر متوفيه،6- طاهره جبارى فرزند دلاور به شماره 
شناسنامه 6959 دختر متوفيه،7- شهلا جبارى فرزند دلاور به شماره شناسنامه 
36 دختر متوفيه. اينك با انجام تشــريفات مقدماتي درخواست مزبور را در يك 
نوبت آگهي مي نمايد تا هر كســي اعتراضي دارد و يا وصيتنامه از متوفيه نزد او 
باشد، از تاريخ نشر نخســتين آگهي ظرف يك ماه تقديم دارد والا گواهي صادر 

خواهد شد. 
(م الف 251)
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آگهى ابلاغيه اجرائيه كلاسه: 140004026781000278/1
بدينوسيله به آقاى سيد كاظم موسوى،نام پدر سيدرضا، تاريخ تولد: 1344/01/01، 
شــماره ملى: 3934276326 ، شــماره شناســنامه 20 مديون پرونده كلاسه 
140000288 اجراى ثبت ملاير له خانم نورالســادات موســوى (زوجه)، كه برابر 
گزارش اداره پســت ملاير در آدرس متن ســند و اعلامى شناخته نگرديده ايد 
ابلاغ مى گردد كه به اســتناد سند ازدواج شماره 2896 مورخ 1370/02/09 دفتر 
ازدواج 1 ملاير بين شما و خانم نورالسادات موسوى (زوجه) مبلغ 341,715,728 
ريال (مبلغ ريالى 2,000,000 ريال موضوع لازم الاجرا) بابت اصل طلب بانضمام ٪5 
حقوق دولتى بدهكار مى باشيد كه بر اثر عدم پرداخت وجه بستانكار درخواست 
صدور اجرائيه نموده و پس از تشريفات قانونى اجرائيه صادر و به كلاسه فوق در 
اين اجراء مطرح مى باشد. لذا طبق ماده 18/19 آيين نامه اجرا مفاد اسناد رسمى 
به شما ابلاغ مى گردد از تاريخ انتشار اين آگهى كه تاريخ ابلاغ اجرائيه محسوب 
اســت، فقط يك نوبت در روزنامه  كثيرالانتشار چاپ و درج و منتشر مى گردد و 
ظرف مدت 20 روز نســبت به پرداخت بدهى خود اقدام و در غير اينصورت بدون 
انتشار آگهى ديگرى عمليات اجرايى طبق مقررات عليه شما تعقيب خواهد شد. 

(م الف 232)
تاريخ انتشار: 1400/07/01

پرى الوندى - مدير اجراى ثبت ملاير 

آگهي حصر وراثت
خانم صغرى جبارى داراى شماره شناسنامه 7835 به شرح دادخواست به كلاسه  
111/0000606ح  از اين حوزه درخواست گواهى حصر وراثت نموده و چنين توضيح 
داده كه شــادروان دلاور جبارى به شماره شناسنامه 815 در تاريخ 1381/12/11 
در اقامتگاه دائمى خود بدرود زندگــى گفته ورثه حين الفوت آن متوفى منحصر 
است به: 1-رمضان جبارى  فرزند دلاور به شماره شناسنامه 1450 پسر متوفى،2- 
صغرى جبارى فرزند دلاور به شماره شناســنامه 7835 دختر متوفى،3- اختر 
جبارى فرزند دلاور به شماره شناســنامه 6423 دختر متوفى،4- اشرف جبارى 
فرزند دلاور به شماره شناسنامه 6424 دختر متوفى،5- ربابه جبارى فرزند دلاور 
به شماره شناسنامه 9528 دختر متوفى،6- طاهره جبارى فرزند دلاور به شماره 
شناسنامه 6959 دختر متوفى،7- شهلا جبارى فرزند دلاور به شماره شناسنامه 
36 دختر متوفى،8-عفت الملوك مينائى فرزند عبدا... به شماره شناسنامه 5856 
همسر دائمى متوفى. اينك با انجام تشريفات مقدماتي درخواست مزبور را در يك 
نوبت آگهي مي نمايد، تا هر كســي اعتراضي دارد و يا وصيتنامه از متوفي نزد او 
باشد از تاريخ نشر نخســتين آگهي ظرف يك ماه تقديم دارد والا گواهي صادر 

خواهد شد.
 (م الف 252)
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پيروزى شيما صفايى بر حريف اسلوونى
 رقابت هاى جدول رنكينگ جهانى قهرمانى جهان كه در كشــور قطر 
برگزار مى شــود با پيروزى نابغه تنيس روى ميز استان در مسابقات دوبل 

دنبال شد.
دور نخســت رقابت هاى 2 نفره جدول كانتندر كه داراى رنكينگ جهانى 
اســت در كشور قطر دنبال شد و تيم 2نفره شيما صفايى و مريم فرعى از 
كشــورمان در مصاف با حريفان اسلوونى با پيروزى 3 بر صفر نمايندگان 
كشورمان خاتمه يافت و صفايى نخستين پيروزى خود را در اين رقابت ها 

جشــن گرفت. روابط عمومى هيأت تنيس روى ميز استان با بيان اين خبر 
گفت: شــيما صفايى درحالى به اين نتيجه دســت يافت كه در مسابقات 

انفرادى بازى را به حريف سنگاپورى خود واگذار كرده بود. 
مريم مقدم افزود: حريف ســنگاپورى نابغــه تنيس ايران، پيش از اين در 
المپيك جوانان جهانى حضور داشته است و در رقابت با شيما صفايى در 
گيم نخست درحالى كه صفايى با نتيجه 10 بر 8 از اين حريف جلو بود، 

اما درنهايت نابغه همدانى بازى را واگذار كرد.
وى همچنين گفت: اما صفايى در تيم دوبل به همراه مريم فرعى توانست 
به نتايج خوبى دست پيدا كند و تيم يكدست اسلوونى را شكست دادند و 

به نتيجه 3 بر صفر دست پيدا كردند. حريفان بعدى صفايى در مسابقات 
دوبل تيم 2نفره انگليس و سوئد مى باشند.

 گفتنى است، جدول كانتندر كه داراى رنكينگ جهانى است رقابت هايى 
بســيار سنگينى اســت كه درصورت موفقيت صفايى در اين رقابت ها او 

خواهد توانست در بازى هاى قهرمانى آسيايى حضور پيدا كند.
با توجه به اينكه چين و كره شمالى در بازى هاى قهرمانى آسيايى حضور 
ندارند مى توان پيش بينى كرد صفايى نتيجه مطلوبى را كسب كند و براى 
ايران افتخارى ديگر بيافريند. تيم ايران در ســايه تجربه و نيروى جوانى 

مى تواند در اين دور از رقابت ها نتيجه مطلوبى را به دست آورد.

سليمان رحيمى»
 حضــور تيم فوتبــال پاس همــدان در 
رقابت هاى ليگ يك كشــور منتفى شد و اين 
تيم از هفتــه آينده براى حضــور در ليگ 2

استارت مى زند.
در چند روز گذشته خبرهايى مبنى بر احتمال 
خريد امتيــاز ليگ يكى براى باشــگاه پاس 
همدان نقل محفل رســانه ها بود و هر روز نام 

يك تيم براى استان برده مى شد.
در هفته گذشــته همچون ســال هاى گذشته 
باز هم داســتان خريد امتياز براى پاس بر سر 
زبان ها افتاد و يكى از اهالى فوتبال استان كه در 
تهران بسر مى برد و عضو اتحاديه باشگاه هاى 
كشور است پيشقدم شــد و در بوق و كرونا 
كوبيد كه قصــد دارد براى پاس همدان امتياز 
ليــگ يكى بخرد و مدعى شــد كه حتى يك 
اسپانسر همدانى الاصل ساكن تهران نيز حاضر 
شده تمام هزينه هاى خريد امتياز و تيم دارى در 

ليگ يك را در همدان بپردازد.
ســيروس ركنــى جلســاتى را بــا مديركل 
ورزش وجوانان برگزار كرد و حتى فروشنده 

يكى از اين تيم ها را نيز به جلســه با مديركل 
ورزش وجوانان بــه همدان آورد درحالى كه 
همه شــواهد حكايت از خريــد امتياز تيم 
فوتبال خوشــه طلايى ساوه داشــت، اما به 
محض آنكــه نام همدان براى خريدار مطرح 
شد متوليان ورزش اســتان مركزى به تكاپو 
افتادند و با مديران باشــگاه خوشــه طلايى 
توافــق كردند و عملاً انتقال امتياز اين تيم به 

همدان منتفى شد.
اين ســريال خريد امتياز چندسالى است كه 
در آغاز فصل باب شــده است و هواداران و 
اهالى فوتبال با ولــع خاصى حضور در ليگ 
يك را دنبال مى كنند، اما با گذشــت زمان اين 
رؤيا به سراب تبديل مى شود و دوباره روز از 
نو روزى از نو مى شود. متأسفانه آنقدر ورزش 
اســتان بى  در و پيكر شده اســت و آنقدر تيم 
بــزرگ پاس بى كس و يتيم شــده كه هركس 
به خود اجازه مى دهد بــراى اين تيم تصميم 
بگيرد و اين درحالى است كه مسئولان استان 
سكوت اختيار كرده و هيچ واكنشى نسبت به 

اين اتفاقات نشان نمى دهند.

پاس كه روزگارى در قاره كهن آقايى مى كرد 
و پس از اســتقلال تنها تيمى بود كه قهرمانى 
ليــگ قهرمانان باشــگاه هاى آســيا را براى 
كشــورمان به ارمغان آورد، اما اين تيم پس از 
انتقال به همدان سير نزولى در پيش گرفت و 

حتى تا ليگ دسته سوم سقوط كرد.
امروز كار به جايى رســيده اســت كه اين تيم 
بزرگ بى صاحب مانده اســت درحالى كه تنها 
40 روز تا شروع رقابت هاى ليگ 2 زمان باقى 
است از تيم پرآوازه پاس تنها يك نام خشك و 
خالى باقى مانده اســت اين تيم نه هيأت مديره 
دارد و نه مديرعامــل دارد. پاس حتى مربى و 
بازيكن نيز ندارد و معلوم نيست اين تيم كى و 

چگونه قرار است سر و شكل بگيرد.
متأســفانه نام و اعتبار پاس ديگر حتى در بين 
مسئولان نيز جايگاهى ندارد و متوليان استان 
با سكوت خود ضربات مهلكى را بر اين تيم 
نيمه جــان وارد مى كنند. پاس اگر به راســتى 
قصد حضور در ليگ يك را داشــت بايستى 
مســئولان ارشد استان آســتين بالا مى زدند و 

براى خريد امتياز اقدام مى كردند.

اينكه سيروس ركنى نســب نيت خير دارد و 
قصد دارد براى همــدان و پاس قدمى بردارد 
شكى نيست، اما بدون حمايت مسئولان ارشد 
اســتان راه به جايى نمى بــرد و تنها جايگاه 
تيم هاى نام برده را محكم مى كند و مسئولان 

استان آنها را به تكاپو مى اندازد.
استاندار همدان كه چند وقتى از مديريتش در 
استان باقى نمانده اســت و از متوليان اصلى 
پاس در همدان است نسبت به سرنوشت اين 
تيم بى تفاوت است و گويا ديگر رغبتى براى 
پرداختن به امور پاس ندارد. ديگر متولى پاس 
نماينده مردم در مجلس اســت كه وى نيز با 
توجه به شــرايط حاكــم از دور تنها نظاره گر 

است و قدمى برنمى دارد.
در ســال هاى ابتدايى انتقال پــاس به همدان 
اســتاندار، معاونان، نمايندگان مجلس و حتى 
مديران كل ادارات نســبت به تيم پاس واكنش 
نشــان مى دادند، اما از آن حساسيت ها ديگر 
خبرى نيســت و پاس غريــب و بى كس به 
دنبال ترحم مديران است تا با دريافت صدقه 

روزگار خود را سپرى كند.
اگر واقعاً مســئولان ارشد اســتان از تيم دارى 
پاس خسته شــده اند و تمايلى به ادامه حيات 
اين تيم ندارند شــهامت آن را داشته باشند و 
علناً اعلام كنند تا هواداران و فوتبال دوســتان 
نيــز فكر خود را بكنند و بى خودى دل به اين 
بچه سرراهى خوش نكنند و اگر هم هنوز نام 
و برنــد پاس براى آنهــا ارزش و اعتبار دارد 
ســاختار اين تيم را اصلاح كنند و با تعريف 
منابع درآمدى اجازه ندهند اين تيم بيش از اين 

خوار و ذليل شود.
نام پاس يــك برند بزرگ در كشــور و قاره 
آسيا اســت و مى توان با تكيه بر اين برند نام 
همدان را در كشور پرآوازه كرد. اميدواريم تا 
وقت باقى است در اسرع وقت تكليف پاس را 
روشن كنند و اين تيم هر چند دير شده، اما با 
شناخت مديرعامل و مربى امور خود را دنبال 
كند و بايســتى تيمى قوى قدم به رقابت هاى 

ليگ 2 بگذارد.

 شــوراى شــهر دوره پنجم همدان در 
اقدامى غيرورزشــى مانــع از انتقال كمك 
2ميلياردى استاندارى به تيم پاس شد و اين 
پول را حق پاكبانان دانست و مانع از واريز 

آن به حساب پاس شد.
اين درحالى بــود كه اگر اين پول در زمان 
خود واريز مى شــد احتمال صعود پاس به 
ليــگ يك از درصد بالايى برخوردار بود و 

خيلى از مشكلات اين تيم را حل مى كرد.
مديركل ورزش وجوانان اســتان در واكنش 
بــه اين حركت شــوراى پنجــم در جمع 
ورزشى نويسان اســتان با انتقاد از شوراى 
شــهر گفت: عضوى از شوراى شهر پنجم 
گفته پول پاكبانــان را به پاس نمى دهيم و 
مانع كمــك 2ميلياردى به پاس شــد، آيا 
بودجه 10ميليارد تومانى تيم شــهردارى و 
هزينه كرد در ورزش حرفه اى حق پاكبانان 

عزيز نيست؟ 
حميد ســيفى با گلايــه از برخى اعضاى 
شــوراى اســلامى شــهر همدان در دوره 
پنجــم كه براى اعطاى كمــك 2ميلياردى 
مســئولان به تيم پاس مانع تراشى كردند، 

بيــان كرد: يكى از اعضــا گفته بود ما پول 
پاكبانان را به پــاس نمى دهيم درحالى كه 
اين پول اصلاً مربوط به شــهردارى نبود. 
كســى منكر حضور تيم شهردارى در ليگ 
حرفه اى نيست و ما به عنوان متولى ورزش 
خواهان حضور همه تيم هــا در ليگ هاى 
كشــورى هستيم و اميدواريم كه شهردارى 
نيز با تصويب اين بودجــه بتواند در ليگ 

يك حضور پرقدرتى داشته باشد.
وى مدعى اســت كه چرا شــوراى پنجم 
حواله اســتاندارى را حــق پاكبانان عنوان 

كردنــد و مانــع پويايى پاس شــدند كه 
اميدواريم حداقل شوراى ششم موانع انتقال 
اين پول به پاس را بردارد تا اين تيم بتواند 
خود را سروســامان بدهد. آنقدر آش شور 
شــده كه حتى صداى آشــپز نيز درآمد و 

حميد سيفى مجبور به واكنش شد.
ســيفى با اشــاره به اينكه پرداخت نشدن 
2ميليارد كمك اســتاندارى به پاس ضربه 
سنگينى به تيم پاس در فصل گذشته وارد 
كرد، افزود: تــا جايى كه قانون به ما اجازه 

 دهد از تيم بزرگ پاس حمايت مى كنيم.
در زمانى كه پاس غرق مشكلات مالى بود 
تزريق اين 2ميليارد تومان مى توانست خيلى 
از مشكلات اين تيم را حل كند و با حفظ 
بازيكنان و مربيان به راحتى مى توانست به 
ليگ يك صعود كند و اقدام شوراى پنجم 

مانع از كاميابى پاس شد.
حالا نيز كــه پاس پولى در بســاط ندارد 
تزريق اين كمك استاندارى مى تواند موانع 
حضور پــاس در ليــگ 2 را برطرف كند 
و پــاس با جذب مربــى و بازيكن قدم به 

رقابت هاى ليگ 2 بگذارد.

درخشش
 قايقران همدانى 
در مسابقات كشور

 حسين مهرابى قايقران همدانى در مسابقات 
آب هاى آرام پسران كشور خوش درخشيد.

مســابقات آب هاى آرام مردان قهرمانى كشور 
پاسداشت مدافعان سلامت با حضور قايقرانان 
خراسان رضوى،  بوشــهر،  اردبيل،  اســتان هاى 
زنجــان، مركزى، مازندران، كردســتان، گيلان، 
تهران، كرمانشــاه، لرســتان، هرمزگان، همدان، 
آذربايجان شــرقى، اصفهان، گلســتان، فارس و 
آذربايجان غربى در درياچه آزادى تهران برگزار 

شد.
ايــن مســابقات در مســافت هــزار، 500 و 200
ــان در  متــر درحــال برگــزارى اســت و قايقران
مــواد كايــاك و كانــوى يك نفــره و 2نفــره 

ــد. رقابــت دارن
در رقابت هاى مقدماتى كانوى يك  نفره هزار متر 
گروه دوم، حسين مهرابى از همدان قهرمان شد 
ضمن اينكه وى توانست در مقدماتى كانوى يك 

نفره 200 متر نيز به مقام دوم برسد.
حســين مهرابى در فينال كانــوى 200 متر يك 
نفره توانست درنهايت در رده جايگاه سوم قرار 

بگيرد.

شوراى شهر مانع پويايى تيم پاس
بودجه 10ميلياردى تيم شهردارى حق پاكبانان نيست؟ 

جواز پاس براى ليگ يك گرفته نشد
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فنـاوري

گـزارش 

گردشگـرى

هيدروژن پاك، پلى ميان امروز و آينده سبز!
 پژوهشــگران آمريكايى ســعى دارند با توليد هيــدروژن پاك، 

انرژى هاى تجديدپذير را در مقياس گسترده به بازار وارد كنند.
 ،(WVU)"به گزارش وب سايت رسمى "دانشگاه ويرجينياى غربى
پژوهشگران سعى دارند با سبز كردن توليد هيدروژن، بر آخرين مانع 

اتصال انرژى تجديدپذير به شبكه نيرو غلبه كنند.
پژوهشــگر ارشد اين پروژه گفت: ما منبع بسيار خوبى از انرژى هاى 
تجديدپذير و بازار بزرگى براى هيدروژن داريم، اما مانعى كه در اين 
كار وجود دارد، اين اســت كه نمى توانيــم آنها را به يكديگر متصل 
كنيم. فناورى ما مانند يك پل در اين ميان قرارمى گيرد و كمك مى كند 
تا از انرژى هاى تجديدپذير، برق بگيريم و آن را به هيدروژن تبديل 

كنيم.

با كاهش مصرف غذاى پرچرب از ريزش مو 
جلوگيرى كنيد

 پژوهشگران ژاپنى در بررسى جديد خود دريافته اند كه رژيم غذايى 
پرچرب و چاقى مى تواند به نازك شــدن مو و ريزش آن منجر شود. 
به گزارش فلوريدا نيوزتايمز، اين موضوع به خوبى مشخص شده كه 
چاقى با بروز بســيارى از بيمارى هاى انسان مرتبط است. بيمارى هاى 
قلبى، ديابت و مشــكلاتى از اين دســت در افراد چاق، بسيار شايع 
هستند. با وجود اين، هنوز كاملاً مشخص نيست كه چگونه وضعيت 
اندام هاى بدن به خاطر چاقى مزمن، رو به وخامت مى رود. گروهى از 
پژوهشگران "دانشگاه پزشكى و دندانپزشكى توكيو"(TMDU)  براى 
بررســى تأثير رژيم غذايى پرچرب يا چاقى ناشى از ژنتيك بر نازك 

شدن مو و ريزش آن، آزمايش هايى روى موش ها انجام داده اند.

ساخت پهپاد تك سرنشين 
با استفاده از صندلى مدرسه 

 دانش آموزان كامبوجى با اســتفاده از صندلى مدرســه موفق به 
ساخت نمونه  اوليه يك پهپاد شدند.

بــه گزارش ديلى ميــل، اين جوانان از مؤسســه پلى تكنيك كامبوج 
20هزار دلار صرف تبديل صندلى مدرسه به پهپاد كردند. اين صندلى 

مجهز به 8 پيشران بوده كه به آن كمك مى كند تا 4 متر اوج بگيرد.
ايــن گروه اميدوارند با بهبود طراحى خود وزن قابل تحمل براى اين 
پهپــاد را افزايش دهند و آن را در ارتفاعات بالاتر به پرواز درآورند. 
آنها معتقدند اين پهپاد مى تواند به آتش نشانان در دسترسى به طبقات 
بالاتر ساختمان ها كمك كند. ايده اوليه ساخت چنين پهپادى در نتيجه 

ترافيك شديد شهرى به ذهن اين گروه رسيد. 

"اپل" به دنبال تشخيص افسردگى با آيفون!
 شــركت اپل درحال كار بر روى يك فناورى جديد اســت كه 
مى تواند براى تشخيص بيمارى هاى روحى، روانى مانند افسردگى و 

زوال شناختى مورداستفاده قراربگيرد.
به گزارش اينســايدر، طبق گزارش وال  استريت ژورنال، شركت اپل 
مى خواهد بداند كه آيا مى توان از دستگاه هاى اين شركت براى تشخيص 
زودهنگام افسردگى استفاده كرد يا خير. "وال استريت ژورنال" با استناد 
به مدارك داخلى شركت اپل و مصاحبه با افراد ناشناس در اين زمينه 
گزارش داده است كه اپل درحال كار با دانشمندان است تا بررسى كند 
كه آيا داده هايى كه دســتگاه هاى اپل جمع آورى مى كنند مانند الگوى 
خواب و نحوه تايپ مى تواند به تشخيص بيمارى هاى روحى، روانى و 

زوال شناختى كمك كند يا خير. 

حضور يك فضانورد زن 
در مأموريت جديد چينى ها

 بــه گفته منابع چين، 2 روز پس از روزملى اين كشــور كه اول 
اكتبر اســت، مأموريت فضايى سرنشــين دار بعدى خــود را پرتاب 
خواهد كرد و يك زن فضانورد نيز در ميان خدمه اى كه براى ساخت 
ايستگاه فضايى چين به مدار خواهند رفت، حضور خواهد داشت.به 
گزارش «اس.سى.ام.پى»، 2منبع مطلع از برنامه فضايى سرنشين دار چين 
گفتند، احتمالاً فضاپيماى شنژو 13 در 3 اكتبر از مركز پرتاب ماهواره 
جيوچوان در شمال غربى چين پرتاب خواهد شد. اين پرتاب كمتر از 
يك ماه پس از بازگشت نخستين خدمه ايستگاه فضايى تيانگونگ به 
زمين انجام خواهد گرفت.منبع ديگرى درخصوص خدمه و فضاپيما 

گفت: خدمه، فضاپيما و موشك همه در شرايط خوبى قرار دارند.

حسن حسنپورقاديكلايى كارشناس ارشد و فعال صنعت 
گردشگرى:

تشكيل قرارگاه سفر و گردشگرى
 با تأسف بايد گفت كه در ايران مقوله سفر از سبد زندگى ايرانيان تقريباً 
حذف شــده و تنها در برخى از ايام سال همچون عيد يا تعطيلات است 
كه آمار ســفر در كشور ســير صعودى به خود مى گيرد هرچند كه كرونا 

مزيد برعلت است.
تا زمانى كه گردشــگرى داخلى گسترش نيافته و مشكلات و معضلات 
اقامتى – خدماتى در اين حوزه مرتفع نشود، نمى توان به توسعه توريسم 
خارجى اميد بست، چراكه بسيارى از معضلات فراروى سفرهاى داخلى 
از حمل ونقل گرفته تا زيرساخت هاى ناقص، جداى از گردشگرى داخلى 
درخصوص گردشگران خارجى نيز مصداق مى يابند. اين درحاليست كه 
بخش اعظمى از خانوارهاى ايرانى متمايل به سفرهاى زيارتى بوده و طبق 
آمارهــاى موجود نزديك به 70 درصد از جهانگردان ورودى به ايران نيز 
براى زيارت به ايران مى آيند كه همين امر وظيفه دست اندركاران را براى 

ساخت زائرسراها و مراكز اقامتى ارزان قيمت دوچندان مى كند.
بديهى است كه شناخت جاذبه هاى فرهنگى، تاريخى و طبيعى در سراسر 
ايران ضمن تحكيم هويت ملى و انسجام اجتماعى ، زمينه اطلاع رسانى و 
تبليغ را در ســطح بين المللى  فراهم آورده و تفاهم ملى در جهت جلب 
جهانگردان به ويژه مردمان مســلمان و موحد از سراســر گيتى را محقق 
مى ســازد. از اين رو بايد كوشــيد تا ضمن رفع موانع تسهيلات لازم را 
تمهيد كرد كه در رأس آنها انجام فعاليت هاى فرهنگ ســاز و ارزان كردن 
فرايند سفر اســت. فرايند ارزان كردن سفر نكته اى است كه نبايد از ديد 

رئيس جمهور نيز غافل بماند.
در بخش خدمات به گردشگران و مسافران بايد به گونه اى رفتار كرد كه 
خدمات موردنياز مســافر با كيفيت مطلوب، قيمت پايين و مطابق با هر 
سطحى از درآمد جامعه باشد. دولت طبق قوانين موظف است تا در مورد 
كيفيت زندگى، بهبود فراغت و افزايش كارايى دخالت داشــته باشد. اين 
خانواده ها در صورت برنامه ريزى براى سفر بايد بخش اعظم درآمد ماهيانه 
خود را صرف هزينه هاى اقامتى كنند. بنابراين اين افراد علاوه بر حمايت 

دولت به برنامه ريزى جهت استفاده از هتل ها نياز دارند.
مردم هنوز به راحت و ارزان سفر كردن عادت نكرده اند، بنابراين براساس 
ذهنيت خود محاســبه مى كنند كه اقامت در هتل هزينه  بيشترى را صرف 
مى كند. پس به خريد چادر مسافراتى اقدام مى كنند. بسيارى از مردم چون 
استراحت و راحتى در هتل را تجربه نكرده اند فقط به قيمت آن مى انديشند 
.دولت بايد همانطور كه براى بخش هاى مختلف معيشــتى مانند نان و... 
يارانه اختصاص مى دهد براى مقوله ســفر نيز يارانه دولتى پرداخت كند. 
علاوه بر اختصاص يارانه هاى دولتى ايجاد انبوه اقامتگاه هاى ارزان قيمت 
و همچنين كمپينگ هاى گردشگرى با كيفيت و خدمات مناسب مهمترين 
وسيله براى توسعه سفرهاى داخلى به ويژه ميان اقشار محروم جامعه يك 
امر لازم است. ساماندهى سيســتم حمل ونقل و اختصاص وسايل نقليه 
زمينــى و ريلى به خانواده هاى كم درآمد توســط دولت نيز يكى ديگر از 

اقداماتى است كه در توسعه سفرهاى داخلى بسيار مؤثر خواهد بود.
دولت با ســاماندهى وضعيت تعطيلات ساليانه كشور مى تواند علاوه بر 
كاهش تقاضاى سفر در مواقع خاص و همچنين كاهش هزينه ها و ارتقاى 
سرويس دهى به مسافران، زمينه بهره مندى همه مردم از وسايل مسافرت و 
همچنين بهره ورى تمامى بخش هاى مختلف گردشگرى در طول سال را 
فراهم كند. توسعه  سفرهاى ارزان قيمت بايد قانونمند و نهادينه شود، درغير 
اين صورت در حد يك شعار باقى مى ماند.سفرهاى ارزان قيمت به معنى 
ارائه خدمات بى كيفيت نيست، بلكه هدف از اين سفرها، كاهش هزينه ها و 

ارتقاى خدمات و سطح كيفى آنها در سطوح گسترده است .
احداث انبوه كمپ هاى اقامتى و فراهم كردن زيرســاخت هاى اوليه  براى 
گردشگران در مسيرهاى مختلف گردشگرى مهمترين اقدام براى توسعه 
سفرهاى ارزان در كشور است. اگر قصد توسعه  صنعت گردشگر در تمام 
ايران است، بايد بســته هاى خدمات گردشگرى با تنوع قيمتى بالا براى 
جهانگردان و مسافران فراهم شود.در برنامه چهارم توسعه به اين موضوع 

نصف و نيمه پرداخته شد.
 مجلس شوراى اسلامى در ادامه رسيدگى به لايحه الحاق موادى به قانون 
تنظيم  بخشــى از مقررات مالى دولت مصوبه اى را از تصويب گذراند كه 
براساس آن به كارمندان دولت بن سفر اعطا شود. در ماده 32 اين مصوبه 
تصريح شــده به منظور توسعه گردشگرى داخلى و حمايت از سفرهاى 
كاركنان دولت (شاغلان، بازنشستگان، موظفين و...) و اعضاى درجه يك 
خانواده آنان به تمامى دستگاه هاى مشمول ماده (160) قانون برنامه چهارم 
توسعه اجازه داده مى شود درصورت مشاركت صنعت گردشگرى به ميزان 
35درصد و 30 درصد از ســوى دســتگاه هاى فوق الذكر هزينه سفرهاى 
ارزان قيمت كاركنان خود را در قالب بن ســفر از محل اعتبارات رفاهى 

بودجه مصوب خود، پرداخت نمايند.
درخصوص اجراى طرح سفرهاى ارزان قيمت در كشور مهمترين وظيفه 
ســازمان ميراث فرهنگى و گردشــگرى ســاخت امكانات و تأسيسات 
گردشــگرى و كمپينگ هاى اقامتى در كشــور تعيين شده است. دولت 
ســيزدهم با مشاركت بخش خصوصى به راحتى مى تواند بستر سفرهاى 

ارزان قيمت را براى اقشار محروم و متوسط فراهم كند.
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■ حديث:
امام على(ع):

فضائــل اخلاقــى و صفــات پســنديده چــه بــه ســختى بــه دســت مــى آينــد و چه آســان 
ــد.    ازدســت مى رون

[شرح نهج البلاغه، ابن ابى الحديد، ج20،ص 259، ح38]

 وزير ميراث  فرهنگى، گردشگرى و صنايع دستى 
به تازگى اعلام كرده اســت كه بــا رئيس جمهورى 
درخصــوص لزوم توقف منع صــدور رواديد براى 
گردشگران خارجى عازم ايران، صحبت كرده است. 
اين صحبت به  معناى ارائه پيشــنهاد رسمى وزارت 
ميراث  فرهنگى به رئيس جمهورى براى فراهم كردن 
زمينه ورود گردشــگران خارجى به ايران و برداشتن 
ممنوعيت ســفر است كه سال1399 توسط ستادملى 
مقابله با كرونا و وزارت بهداشت اعمال شد. از ابتداى 
سال گذشته تاكنون وزارت بهداشت به طوركامل ورود 
گردشگران خارجى به ايران را در پاندمى كرونا ممنوع 
كرد. رفتارى كه شــبيه به اقدام كشــورهاى مختلف 
جهــان براى جلوگيرى از افزايــش ابتلا به كرونا در 

ايران بود.
اكنــون و در دولــت جديد با افزايــش روند تزريق 
واكســن در ايــران و جهــان، عزت ا...ضرغامى به 
درخواســت بخش خصوصى صنعت گردشگرى با 
رئيس جمهورى صحبت كرده اســت تا سيدابراهيم 
رئيســى را مجاب به ارائه فرمان بازگشايى مرزها به 

روى گردشگران ورودى به ايران كند.
رئيــس دولت ســيزدهم، امــا در همان ديــدار با 
ضرغامى نگرانى هايى در مورد شــيوع بيشتر كرونا 
در ايران با بازگشايى مرزها داشته است، اما عزت ا... 
ضرغامى گفته است توضيحات او براى رفع نگرانى 

رئيس جمهورى كافى بوده است.
پيشــنهاد توقف منع صــدور رواديد بــراى ورود 
گردشگران و مذاكره با رئيس جمهورى براى صدور 
دســتور بازگشــايى مرزها براى گردشگران ورودى 
به كشــور پس از آن صورت گرفته است كه جامعه 
تورگردانان ايران در ديــدار با وزير ميراث  فرهنگى، 
گردشــگرى و صنايع  دستى از لزوم برچيدن سياست 
توقف ورود گردشــگران خارجى به كشــور سخن 
گفته بود. اكنون اين پيشنهاد به رئيس جمهورى ارائه 
شده و حتى براســاس پيگيرى هاى همشهرى، وزير 
ميراث  فرهنگى، گردشگرى و صنايع  دستى در تماس 
با اعضاى جامعه تورگردانان ايران خبر داده كه توانسته 
است موافقت رئيس جمهورى براى توقف منع صدور 

رواديد گردشگرى براى ورود به ايران را بگيرد.
وزير ميراث  فرهنگى، گردشــگرى و صنايع  دستى 
همچنين در مراســم تكريم و معارفه معاونان پيشين 
و جديــد آن وزارتخانه بيان كرد: گردشــگرى حق 
همه مردم در همه جاى دنياســت و نقش ويژه اى در 
ديپلماســى عمومى دارد. اين صنعت مى تواند روابط 
تيره ديپلماتيك را بهبود بخشــد و روابط حســنه را 
بين دولت ها پايدار كند. به گفتــه عزت ا...ضرغامى، 
منع صدور رواديد در ايران نيز برداشــته خواهد شد، 
چون بسيارى از كشورهاى دنيا صدور رواديد را آغاز 
كرده اند و بهتر است ايران نيز اين موضوع را آغاز كند.

وعده ضرغامــى براى توقف سياســت منع صدور 
رواديد براى گردشگران خارجى اگرچه هنوز اجرايى 
نشده و صدور رواديد سفر به ايران براى گردشگران 
خارجى متوقف شــده اســت، اما عقيده كارشناسان 
بر آن اســتوار است كه اقدام منطقى براى توقف منع 
صدور رواديد زمانى قابل اعتناســت كه هم ايران از 
نظر شرايط بهداشــتى براى گردشگران خارجى امن 
باشد و هم كشورهايى كه تمايل به اعزام گردشگر به 
ايران دارند از شرايط ايمن در موضوع پاندمى كرونا 

برخوردار باشند.
اگرچــه برخى شــاخه هاى گردشــگرى همچون 
گردشــگرى ماجراجويانه و طبيعت گردى هنوز هم 
مشــترى خارجى خود را در بيرون از مرزها دارند، 
اما مهمترين مشكلى كه حتى با لغو كردن فرمان منع 
صــدور رواديد براى گردشــگران خارجى در ايران 
برچيده نمى شــود، يك مســأله جهانى است. هنوز 
تمام كشورهاى جهان مبادى ورودى خود را به روى 
گردشگران باز نكرده اند و حتى در اروپا نيز مرزهاى 
اين اتحاديه تنها به روى كشورهاى عضو و البته برخى  
ايرانى هاى واكسينه شده باز است. اين بازگشايى ها نيز 
به طور كاملاً محتاطانه انجام مى گيرد تا افزايش اپيدمى 

كرونا در كشورهاى ميزبان گزارش نشود.
همين اكنون در كشورهاى همســايه ايران كه هنوز 
واكسيناسيون كامل در آنها صورت نگرفته، همچون 

عراق اعلام شــده كه ورود ايرانى ها به آن كشــورها 
سهميه اى بوده و براى ورود دريافت رواديد نيز الزامى 
است. بيشترين تعداد گردشگران ورودى به ايران را 
نيز اتباع عراقى، افغانســتانى، پاكستانى و آذربايجانى 
تشكيل مى دهند كه مراوده گردشگرى با آنها نيز شامل 

محدوديت هاى بيشترى است.
براســاس آنچه برخى كارشناســان گردشــگرى به 
همشهرى گفته اند، اگر قرار باشد منع صدور رواديد 
براى گردشــگران خارجى در مرزهاى ايران برچيده 
شود بايد به اهميت حفظ سلامت جامعه ميزبان، يعنى 
مقاصد گردشگرى در ايران و همچنين امنيت بهداشتى 
گردشگران توجه جدى شود. چون اگر گردشگرى به 
ايران سفر كند و قادر به رفع نياز درمانى خود نباشد، 
اين موضــوع يك تبليغ منفى بــزرگ براى صنعت 
گردشــگرى ورودى ايران خواهد بود. به همين دليل 
اســت كه كارشناســان و فعالان صنعت گردشگرى 
معتقدند، پيش از برچيدن منع صدور رواديد ورود به 
ايران براى گردشگران بايد پروتكل هاى مرتبط با ورود 
گردشگران خارجى تدوين شود و در آن موضوعاتى 
همچون واكسيناسيون قطعى و موارد مرتبط با حفظ 
ســلامتى گردشــگران و جامعه ميزبــان در مقاصد 
گردشگرى مطرح باشد. براساس آنچه فعالان صنعت 
گردشگرى به همشــهرى گفته اند، سياست برچيدن 
منع صدور رواديد در ايران بايد به نحوى پياده سازى 
و طراحى شــود كه به افزايش اپيدمى و شيوع بيشتر 
بيمارى در ايران منجر نشود چون سلامت گردشگران 

و جامعه محلى اولويت بالاترى دارد.
على اصغر شــالبافيان، معــاون گردشــگرى نيز به 
همشــهرى گفته است كه موضوع توقف منع صدور 
رواديد ورود به ايران براى گردشگران خارجى پيشنهاد 
وزير ميراث فرهنگى،  گردشــگرى و صنايع دستى به 

رئيس جمهورى بوده است. بدين ترتيب به نظر مى رسد 
تا زمان موافقت رسمى رئيس جمهورى با اين پيشنهاد، 
اين موضوع تنها درحد پيشنهاد است و نمى توان وعده 
عزت ا... ضرغامى، وزير ميراث  فرهنگى، گردشگرى 
و صنايع  دســتى را به  عنوان آغــاز دوران تازه ورود 
گردشــگران خارجى به ايران پس از 2ســال وقفه 
كه يك ســال آن مرزهاى ايران به طــور كامل براى 

گردشگران خارجى مسدود شده بود، قلمداد كرد.
 گردشــگران خارجى حتى با آغاز  صدور 

رواديد هم به ايران سفر نمى كنند
رئيس ســابق انجمن صنفى دفاتر خدمات مسافرت 
هوايــى و جهانگردى ايران و فعال گردشــگرى به 
همشهرى مى گويد: در شــرايط فعلى حتى اگر منع 
صدور رواديد ورودى به ايران نيز برچيده شــود، باز 

هم گردشگران به ايران سفر نمى كنند. 
محمدحسن كرمانى مى افزايد: وعده وزير گردشگرى 
براى برچيدن منع صدور رواديد در دولت امكانپذير 
اســت، اما حتى اين اقدام هم در ورود گردشــگر به 
ايران تأثيرى ندارد. وى با بيان اينكه هنوز كشورهاى 
جهان به طور كامل موضوع ســفر را به حالت عادى 
بازنگردانده اند، مى گويد: گردشــگران و دولت هاى 
خارجى به ايــن موضوع توجه مى كنند كه ايران چه 
اندازه در موضوع كرونا براى گردشگران امن است؟ 
از سوى ديگر بيشــتر گردشگران ورودى به ايران را 
اروپايى  ها تشــكيل مى دهند و آنها كه از كشورهاى 
همسايه به ايران سفر مى كنند، حتى در تعداد پر حجم 
هم در آمار گردشــگرى ايران جايى ندارند و به درد 
آمارســازى ها  مى خورند ؛ بنابراين وضعيت سلامت 
گردشگران براى دولت ها و گردشگران اروپايى بسيار 
مهم است كه همين موضوع موجب مراقبت شديد از 

اتباع آن كشورها مى شود. 

 روز گذشته مديركل فرهنگ وارشاد اسلامى استان 
همدان در نشســت خبرى كه بــا حضور اصحاب 
رســانه برگزار شده بود اهم اقدامات در 6ماه گذشته 
را تشــريح كرد و برنامه هاى 6ماه ســال آينده را نيز 

توضيح داد.
احمدرضــا احســانى در ابتــداى اين نشســت با 
گراميداشــت هفته دفاع مقدس گفت: تا ســال هاى 
سال همگى مديون رشادت هاى شهيدان، جانبازان و 

سربازان جنگ تحميلى هستيم.
وى مهمترين رويكردهاى اداره كل فرهنگ وارشــاد 
اسلامى را توسعه متوازن فرهنگى اعلام كرد و افزود: 
عدالت فرهنگى را جــزو مهمترين برنامه هاى خود 
قرارداديم و براى تحقق آن نيازمند همكارى بيشتر از 

جانب ساير دستگاه هاى اجرايى هستيم.
احســانى با تأكيد بر اينكه فرهنگ زمانى در مســير 
توســعه قرارمى گيرد كه همكارى ساير دستگاه هاى 
اجرايى را داشته باشد، بيان كرد: در خيلى از كشورها 
اقدامات حوزه فرهنگ توســط شــهردارى ها انجام 
مى شــود، و وزارتى به عنوان فرهنگ وارشاد وجود 

ندارد.
وى با بيان اينكه شهرستان هايى مانند ملاير، فامنين و 
اسدآباد در همكارى و هماهنگى با ساير دستگاه هاى 
اجرايى از ديگر شهرستان ها جلوتر هستند، افزود: در 
تلاش هستيم تا برگزارى جشنواره ها را به تشكلات 
واگذار كنيم و تاكنون بخشى از آن محقق شده است.

احسانى با بيان اينكه استان همدان يك ايران كوچك 
اســت و از قوميت هاى مختلف تشكيل شده است، 
گفت: براى ايــن منظور به توســعه فرهنگ محلى 
بايد توجه ويژه كنيم و در همين راســتا جشــنواره 

گويش هاى محلى را در ملاير برگزار كرديم.
وى برنامه محــور بــودن اداره كل ارشــاد را يكى از 
مهمترين رويكردهايش نــام برد و افزود: در 10روز 
گذشــته اداره ارشاد موفق شده عنوان دستگاه برتر را 

براى دومين سال متوالى در جشنواره شهيدرجايى به 
دست آورد.

احســانى بــا تأكيد بر اينكه اداره ارشــاد توانســته  
است100درصد اعتبارات را جذب كند، گفت: دومين 
استان در جذب تســهيلات اميد كارآفرين با سود 4 
درصدى هستيم و تلاش مى كنيم سقف آن را از اين 
ميزان بالا ببريم تا مجموعه هاى فرهنگى بيشــترى از 

اين تسهيلات استفاده كنند.
 بيش از 80 درصد اعتبارات 
براى حمايت از هنرمندان است

وى در ايــن نشســت اختتاميــه نخســتين پويش 
سراســرى ملى با موضوع اميد و نشاط اجتماعى و 

برگزارى نخســتين همايش گويش محلى در ملاير 
را از مهمترين اقدامات خود در 6 ماه ابتدايى ســال 
برشــمرد و بيان كرد: بنابر شرايط كرونايى و به دليل 
حفــظ حرمت هنرمندان 80 تــا90 درصد اعتبارات 
جشــنواره هاى مختلف را براى حمايت از هنرمندان 

استفاده كرديم.
احسانى از احتمال سفر وزير فرهنگ وارشاد اسلامى 
به همــدان تا پايان مهرماه خبر داد و گفت كه افتتاح 
موزه صنعت چاپ با هدف گردشگرى و آموزشى و 
تجليل از فعالان اين عرصه را انشاءا... با حضور وزير 

فرهنگ و ارشاداسلامى انجام خواهيم داد.
مديركل فرهنگ وارشــاد اســلامى با بيان اينكه در 

خردادماه بالغ بر يك ميليارد و 600ميليون تجهيزات 
بــراى مجتمع هاى فرهنگــى و هنرى اســتان تهيه 
كرديم، افزود: جايزه ادبى اســتان در شهرستان بهار، 
برگزارى جشــنواره هنرهاى تجسمى در بهار، اعزام 
گروه موســيقى آيين به روسيه، بزرگداشت روز ملى 
سينما، برگزارى كنگره هاى ملى بزرگداشت آيت ا... 
مدنى از ديگر اقدامات مهم ما در 6 ماه ابتدايى ســال 

بوده است.
 جشنواره بين المللى تئاتر كودك و نوجوان 

در همدان ماندگار است
مديركل فرهنگ وارشاد اسلامى افتتاح سينماى مستند 
اســتان همدان را هم يكى ديگر از اقدامات نام برد و 

افزود: ســينما قدس همدان نيز به پرديس سينمايى 
تبديل مى شود.

وى با اشــاره بــه اينكه براى هفتــه دفاع مقدس هم 
برنامه هايى مدنظــر داريم، گفت: همايش اســتانى 
انتخاب روستاى قرآنى در استان، انتخاب كتاب هاى 
دفاع مقــدس، تجليل از پيشكســوتان عرصه ايثار و 

شهادت از جمله اين برنامه هاست.
احسانى جشنواره ملى نداى آسمانى با موضوع اذان، 
برگزارى جشــنواره تئاتر استان و برگزارى جشنواره 
موســيقى در يكى از شــهرهاى ترك زبان را هم از 
برنامه  هاى آينده نام برد و افزود: جشنواره بين المللى 
تئاتر كودك ونوجوان به رغم تلاش ساير استان ها براى 
كسب ميزبانى، همچنان در همدان باقى مى ماند  و در 
اسفندماه برگزار و بزودى فراخوان آن صادر مى شود.

وى در پايان صحبت هايش رويكرد وزير ارشــاد را 
حمايت از همه حوزه هاى فرهنگى، تقويت شوراى 
فرهنگ عمومى، استفاده از ظرفيت تمام تشكلات و 
حمايــت از تمامى اعضاى فرهنــگ و هنر و توزيع 

عادلانه فرهنگ اعلام كرد.
 اضافه شــدن 3 بخش به جشنواره تئاتر 

كودك ونوجوان 
معــاون امورهنرى و ســينمايى همــدان هم در اين 
نشســت بيان كرد كه به جشــنواره بين المللى تئاتر 
امســال پرده خوانى، نقالى و خيمه شب بازى اضافه 

مى شود.
محمدرضــا جــوادى با اشــاره بــه اينكــه تئاتر 
كودك ونوجوان با اجراى افراد زير 18ســال برگزار 
مى شــود، گفت: در حوزه فعاليت هنرهاى نمايشى 
اســتان همدان يك قطب مطرح اســت كــه از ابتدا 
تا انتهاى ســال حداقل 4 رويــداد مهم در اين حوزه 

برگزار مى شود.
وى با بيان اينكه به رغم تعطيلى هاى كرونا، در حوزه 
سالن هاى سينما به رغم اينكه تعطيلى داشتيم نيز رشد 
خوبى در تعداد سالن و صندلى ها داشتيم، بيان كرد: 
توليد يك فيلم مستند در روستاى رسول آباد هم جزو 

برنامه هاى ما مى باشد.
اداره كل  فرهنگــى  معــاون  فروتــن،  مجيــد 
فرهنگ وارشــاد اســلامى با بيان اينكــه مهمترين 
حمايــت ما از فروشــندگان كتــاب طرح فروش 
فصلى كتاب اســت، گفت: سياســت ما بر مبناى 
عدالت فرهنگى اســت و بايــد عدالت فرهنگى را 
رعايت كنيم و تمام حوزه هــا را ببينيم و بر مبناى 

آن برنامه ريزى كنيم.

مديركل ارشاد در جمع خبرنگاران:

همدان صاحب موزه چاپ مى شود
■ بزودى وزير ارشاد به استان خودش مى آيد

احتمال بازگشايى مرزها براى گردشگران خارجى

عزت ا... ضرغامى: رئيس جمهور براى لغو 
منع صدور رواديد ورود به ايران قانع شده است


